
1

Політичні партії
в демократичному процесі

Огляд матеріалів ЗМІ

2012 № 28

Київ



2

Політичні партії в демократичному процесі
Інформаційний бюлетень

Додаток до журналу “Україна: події, факти, коментарі”
№ 28 2012

Засновники
Національна бібліотека України імені В. І. Вернадського

Служба інформаційно-аналітичного забезпечення
органів державної влади (СІАЗ)

Укладач
І. Беззуб

Заснований у 2012 році
Виходить щотижня

Адреса редакції:
НБУВ, просп. 40-річчя Жовтня, 3, Київ, 03039, Україна

Тел. (044) 524-25-48, (044) 525-61-03
E-mail: siaz@pochta.ru

www.nbuv.gov.ua/siaz.html

Передрук – тільки з дозволу редакції

© Національна бібліотека України
                                                                                               імені В. І. Вернадського, 2012



3

ЗМІСТ

Позиціювання партій .........................................................................4
Фракційна діяльність у Верховній Раді ........................................26
Регіональні партійні організації в політичному процесі............49

АР Крим .........................................................................................49
Вінницька область ........................................................................50
Волинська область........................................................................51
Дніпропетровська область ..........................................................51
Донецька область .........................................................................52
Житомирська область.................................................................53
Закарпатська область .................................................................56
Запорізька область .......................................................................56
Івано-Франківська область..........................................................57
Київ ................................................................................................58
Київська область ..........................................................................60
Кіровоградська область...............................................................61
Луганська область........................................................................61
Львівська область.........................................................................63
Одеська область ...........................................................................67
Полтавська область.....................................................................69
Рівненська область.......................................................................69
Сумська область...........................................................................70
Тернопільська область .................................................................71
Харківська область.......................................................................72
Херсонська область......................................................................73
Хмельницька область ...................................................................74
Черкаська область .......................................................................76
Чернівецька область ....................................................................77
Чернігівська область....................................................................78

Партійні акції, заходи.......................................................................78
Громадські організації у підтримці партій...................................81
Оперативні прогнози........................................................................89



4

Позиціювання партій

Вице-премьер-министр, заместитель главы Партии регионов Сергей Тигипко
не верит в победу оппозиции.

«Не верю,  что это (победа оппозиции.  – НБН)  произойдет,  и очень не хотел,  чтобы
это случилось», – сказал г-н Тигипко.

«Боюсь, что это опять приведет к внутренним ссорам между собой во власти и к
хаосу в экономике, которые мы получили в 2008 и 2009 гг.», – отметил он.

Вице-премьер-министр также высказал мнение, что действующая власть куда лучше
оппозиции. «Сегодня власть можно ругать, критиковать и именно критический настрой
должен постоянно держать власть в форме.  Но я четко знаю,  что эта власть делает дело
гораздо лучше, чем те, кто представлен в оппозиции», – подчеркнул он (Не верю в победу
оппозиции и очень не хочу этой победы – Тигипко // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/54242/). – 2012. – 23.08).

***

Использование «грязных»  технологий –  это не стиль Партии регионов.  Об этом
лидер Партии регионов, Премьер-министр Николай Азаров заявил на открытии завода
металлоконструкций «Стальтех».

«Это ненормально, когда в избирательных списках появляются люди, с абсолютно
одинаковыми именами и фамилиями. Я против этого. Партия регионов такого никогда не
использовала и использовать не будет. Наши избиратели будут спрашивать в первую
очередь о результатах нашей работы. И нам должно быть за это не стыдно», – заявил г-н
Азаров (Партия регионов никогда не будет использовать «грязные технологии» –
Азаров // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/54531/). – 2012. –
27.08).

***

У демократичній країні, в якій є відповідальна і влада, і опозиція, вибори не повинні
позначатися на її розвитку. На цьому наголосив Прем’єр-міністр України Микола
Азаров.

«Вибори не повинні позначатися на розвитку країни. Якщо в країні існує демократія,
і зокрема спадкоємність і відповідальність і влади, і опозиції, то ніякі вибори не зможуть
похитнути її стабільності, зокрема й економічної», – сказав М. Азаров.

При цьому Прем’єр-міністр назвав безвідповідальними заяви опозиції про те, що
нібито після виборів гривня обвалиться, ціни на продукти харчування будуть підвищені,
оскільки вони створюють панічні настрої у суспільстві (Микола Азаров: Вибори не
повинні позначатися на розвитку України // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/ukraina/41665-mikola-azarov-vibori-ne-povinn-poznachatisya-na-
rozvitku-ukrayini.html). – 2012. – 28.08).

***

Доверие к Верховной Раде зависит от политической культуры законодательной
власти и ее представителей – депутатов, а также от легитимности парламента в глазах
избирателей. Об этом заявил народный депутат Украины, первый заместитель
председателя Партии регионов Владимир Рыбак.

«Доверие к парламенту зависит от политической культуры законодательной власти и
ее представителей – депутатов. К сожалению, в общем и целом пока что эта культура

http://ruporzt.com.ua/ukraina/41665-mikola-azarov-vibori-ne-povinn-poznachatisya-na-rozvitku-ukrayini.html
http://ruporzt.com.ua/ukraina/41665-mikola-azarov-vibori-ne-povinn-poznachatisya-na-rozvitku-ukrayini.html
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оставляет желать лучшего, Раде еще есть над чем работать. Человек не должен идти в ВР
ради бизнеса, и даже ради собственного имиджа. Он должен идти туда ради страны, чтобы
принимать законы, создавать нормативное поле», – заявил депутат.

«Еще один фактор – это легитимность парламента в глазах избирателей. У нас уже
стало традицией считать, что выборы проходят с подтасовками и всяческими
махинациями. Но давайте вспомним, что перед этой кампанией Украина приняла на себя
обязательства перед Венецианской комиссией, согласно которым Европа будет очень
строго следить за избирательным процессом. Все сколь-нибудь значимые нарушения
будут выявляться и наказываться. Тем самым предстоящие выборы действительно могут
стать самыми прозрачными в истории независимой Украины, а значит, и доверие к
новому депутатскому корпусу будет выше», – резюмировал Рыбак (Регионал: Эти
выборы будут самыми прозрачными в истории // Главком: Новости политики и
экономики (http://glavcom.ua/news/90188.html). – 2012. – 29.08).

***

С целью дальнейшего развития местного самоуправления необходимо расширить
полномочия органов местного самоуправления и 60 % свободного государственного
бюджета направить местным советам. На этом акцентировал внимание народный
депутат Украины, первый заместитель председателя Партии регионов Владимир
Рыбак.

«Мы уверены, что Украина может подняться и стать в ряд передовых стран Европы
благодаря своим регионам – только если все программы будут осуществляться в регионах,
и если по итогам работы бюджет будет перераспределяться в пользу регионов.  То есть
будут осуществлены децентрализация власти, децентрализация финансовой системы.
Если проблемы сегодня скопились во всех регионах – значит, туда должны быть
направлены финансы, и там нужно решать эти проблемы. Сегодня партия, Президент
провозгласили реформы.  Но решать их нужно совместно –  центральной и региональной
власти», – заявил первый заместитель председателя ПР.

«Регионы Украины имеют свои особенности. Центр должен слышать регионы,
регионы должны слышать центр», – подчеркнул он, добавив, что речь идет об улучшении
жизни людей.

В. Рыбак обратил внимание: зарубежный опыт свидетельствует о том, что именно
посредством развития региональной политики поднялись многие государства.

«Сегодня есть функции органов местного самоуправления и региональной власти в
целом. И есть особенности проблем в каждом регионе. И их невозможно все
предусмотреть и решить из Киева», – отметил он. «Поэтому не менее 60 % средств общего
бюджета страны должны перераспределяться в регионы. При этом основная цель
государства – создать условия, чтобы регионы развивались пропорционально и
зарабатывали эти деньги», – подчеркнул политик.

По его мнению, это, в частности, не позволит допустить бездеятельности местной
власти.

«У нас будет второй этап реформирования органов местного самоуправления,
местной власти. Государство берет на себя обязательства создать условия для их работы,
люди берут на себя функцию выбрать этих руководителей и контролировать эту власть. И
30–40 % (бюджета. – Ред.) останется в центре на функционирование институтов власти
страны и на финансовое выравнивание регионов – это функция государства. Потому что
27 регионов Украины развиваются по-разному», – объяснил парламентарий.

«Наша задача пойти на разумную децентрализацию в унитарном государстве,
финансовую децентрализацию. На бюджетный федерализм», – резюмировал В. Рыбак
(Владимир Рыбак: Государство будет процветать, если будут сильными его регионы

http://glavcom.ua/news/90188.html
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// Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503f61efc4ca42ee400002b3). – 2012. – 30.08).

***

Главный посыл предвыборной программы Партии регионов – создать свободное
общество и улучшить жизнь граждан.  Об этом заявил народный депутат Украины,
первый заместитель председателя ПР Владимир Рыбак.

Говоря об идеологических составляющих, с которыми Партия регионов идет к
избирателям, народный депутат обратил внимание на основные пункты предвыборной
программы, которая была утверждена на съезде партии.

«Главный посыл,  с которым идем к своим избирателям,  на выборы,  –  мы должны
создать в Украине общество свободных людей. Украина – крупнейшее государство в
Европе, и речь идет о 21-летнем пути развитии нашего государства. В Украине есть все
необходимые условия для того, чтобы наши люди жили лучше», – подчеркнул он.

«Мы начали сегодня осуществлять эту программу», – уточнил политик.
«Мы считаем, что основой общества является семья. И все сегодня нужно начинать с

семьи. Поэтому программа, которую мы утвердили, – это и строительство новых
родильных домов. Это и помощь семьям: тем, которые имеют одного ребенка, – 28 тыс.
грн, второго ребенка – 57 тыс. грн, третьего – 115 тыс. грн. Государство должно
стимулировать укрепление семьи. Потому что семья – это фундамент, это основа
государства», – отметил парламентарий.

«И для того, чтобы общество развивалось, нужны образованные люди. Для того,
чтобы создать эффективную экономику в Украине, надо, чтобы были подготовленные
кадры. Поэтому государство должно дать образование нашей молодежи. Это –
инвестиции в будущее страны. Если мы сумеем подготовить сегодняшнюю молодежь к
завтрашнему управлению государством – все будет в порядке в Украине», – заявил
В. Рыбак.

Он обратил внимание на то, что речь идет об обеспечении государственным заказом
не менее 75 % мест в вузах. «Государство должно готовить молодежь к управлению
страной», – подчеркнул политик. «Мы планируем увеличение стипендий», – добавил
депутат, отметив, что стипендии не должны быть меньше прожиточного минимума.

В. Рыбак сказал, что речь будет идти и об увеличении заработной платы тем, кто
учит детей.

«Намечена программа, и она начинает осуществляться уже сегодня, – формирование
здорового общества. Это строительство и ремонт больниц. И в сельской местности
должны быть современные амбулатории – мы также предусмотрели это в программе», –
сообщил депутат.

Он также акцентировал внимание на том, что необходимо создать соответствующие
жилищные условия для украинской семьи. «Мы планируем, начиная с 2013 г., ежегодное
строительство не менее 100 тыс. квартир доступного жилья», – отметил В. Рыбак.

«Программа обеспечения жильем – очень важна для нашего общества», – заявил он.
Парламентарий также акцентировал внимание на том, что основой все этих

программ является эффективная экономика. В. Рыбак подчеркнул, что здесь речь идет о
росте ВВП, энергетической независимости страны – сокращении использования
импортных энергоносителей и увеличении добычи собственных.

«И самая главная задача – увеличение заработной платы для людей», – добавил он.
«Наша задача – увеличить выпуск сельскохозяйственной продукции и в ближайшее

годы обеспечить население собственными продуктами питания», – также отметил
депутат. И обратил внимание на то, чтобы установить цену на земельный пай не менее
20 тыс. грн за гектар, а аренду – не ниже 1 тыс. грн за гектар.

http://www.partyofregions.org.ua/news/503f61efc4ca42ee400002b3


7

«Основными стратегическими партнерами Украины остаются Россия, США, Китай.
Мы говорим об усилении экономического сотрудничества в рамках ЗСТ с СНГ»,  –
сообщил В. Рыбак, говоря о международной политике страны. И подчеркнул, что важным
является и взаимодействие с Европейским Союзом.

«Мы также говорим о свободном человеке. И здесь наши задачи, кроме всего:
свобода слова, право гражданина на родной язык, в том числе – русский», – сказал первый
заместитель председателя Партии регионов.

Он подчеркнул, что Партия регионов предлагает путь национального прогресса ради
нового качества жизни граждан Украины (Рыбак: Партия регионов предлагает путь
национального прогресса ради нового качества жизни граждан Украины // «Час пик»
(http://www.chas-pik.org/politika/76838rybak-partiya-regionov-predlagaet-put-nacionalnogo-
progressa-radi-novogo-kachestva). – 2012. – 30.08).

***

З початком нової сесії комуністи знову порушать питання про розгляд своєї
Антикризової програми. Про це заявив лідер Комуністичної партії України Петро
Симоненко.

Він підкреслив,  що під час минулої сесії комуністи вже пропонували розглянути
свою Антикризову програму, але тоді вона не знайшла підтримки серед депутатів.

«З 4 вересня ми знову будемо порушувати це питання», – заявив П. Симоненко.
При цьому він нагадав, що Антикризова програма КПУ стала основою

Передвиборчої програми партії, а також деякі її позиції стали основою Народного
референдуму, який проводила партія.

«Під час референдуму практично 90 % тих, хто брав у ньому участь, висловили
підтримку нашій програмі.  А,  враховуючи,  те,  що економічна ситуація в країні лише
погіршується, ми вважаємо за необхідне повернутися до розгляду цього документа», –
зазначив лідер КПУ (Петро Симоненко: Під час наступної сесії комуністи знову
порушать питання про розгляд Антикризової програми // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petro-simonenko-pid-chas-novoї-sesiї-komunisti-znovu-porushat-
pitannya-pro-rozglyad-antikrizovoї-programi/). – 2012. – 27.08).

***

Сьогодні практично не реалізується програма забезпечення житлом. Про це заявив
лідер Компартії Петро Симоненко.

За його словами,  сьогодні 27  тис.  жителів Вінницької області стоять у черзі на
отримання житла, але тільки 97 осіб отримали квартири в минулому році.

«Це прості арифметичні розрахунки, які свідчать: для того, щоб отримати житло в
нашій країні, необхідно жити як мінімум 300 років», – зазначив П. Симоненко.

Він підкреслив, що сьогодні будувати власне житло може тільки певна категорія
громадян, у той час як для більшості це практично нереально, адже квадратний метр
житлоплощі в Україні коштує близько 8 тис. грн.

У той же час лідер комуністів нагадав, що є певна категорія громадян, які мають
отримувати державну допомогу в отриманні житла або можливість отримувати доступний
кредит.

«Але сьогодні програма забезпечення житлом в Україні відсутня. Більше того, є
проблема із зношеністю основних житлових фондів», – наголосив лідер КПУ.

Підсумовуючи, він додав, що держава має повністю профінансувати цю програму, а
також замінити сьогоднішній житлофонд, які на 60 % становлять «хрущовки».

«Якщо зараз не почати цілеспрямовано будувати будинки, то через пару років
природно почнуться великі проблеми із забезпеченням житлом», – підсумував

http://www.chas-pik.org/politika/76838rybak-partiya-regionov-predlagaet-put-nacionalnogo-progressa-radi-novogo-kachestva
http://www.chas-pik.org/politika/76838rybak-partiya-regionov-predlagaet-put-nacionalnogo-progressa-radi-novogo-kachestva
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П. Симоненко (Петро Симоненко: Україні потрібна державна програма забезпечення
населення житлом // Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-ukraїni-
potribna-derzhavna-programa-zabezpechennya-naselennya-zhitlom/). – 2012. – 27.08).

***

Переводити на вугілля необхідно всі ТЕЦ країни,  а не тільки 4  теплові
електростанції. Таку думку висловив лідер Компартії України Петро Симоненко.

Зокрема, коментуючи бажання Кабінету Міністрів взяти у Китаю кредит, щоб
перевести чотири ТЕЦ на вугілля, П. Симоненко підкреслив, що проблему енергетичної
сфери України не можуть вирішити 4 теплові електростанції.

«Якщо беруться кредити,  то їх потрібно брати для всієї вугільної промисловості
України.  До прикладу,  тільки одна Луганська область дає близько 40  %  вугілля,  що
допомогло б забезпечити значну частину теплових електростанцій», – зазначив
П. Симоненко.

Крім того,  лідер комуністів висловив упевненість,  що переводити з газу на вугілля
потрібно всі ТЕЦ, а вони є практично у всіх містах України.

На думку П.  Симоненка,  таке переведення дозволило б державі отримати контроль
над тарифами та цінами на електроенергію, а також вирішити проблему котелень, які є
частиною електростанцій і відповідають за гарячу воду (Петро Симоненко: Переводити
на вугілля необхідно всі ТЕЦ України // Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-
simonenko-perevoditi-na-vugillya-neobxidno-vsi-tec-ukraїni/). – 2012. – 27.08).

***

Партия «Удар» на составляет конкуренции Коммунистической партии на выборах
2012 г. Такое мнение выразил лидер КПУ Петр Симоненко.

Так, комментируя соцопрос, согласно которому партия «Удар» практически догоняет
рейтинг КПУ, политик подчеркнул, что здесь нужно разобраться, что представляют собой
эти новые партии.

«Кто-нибудь может сказать,  какая идеология у партии «Удар»?  Людям,  которые
достигают хороших результатов в спорте,  только мое уважение.  Но,  когда они идут в
парламент, благодаря американским советчикам, хочется сказать, что все-таки в
парламенте должны быть те люди, которые собираются что-то делать в интересах
страны», – подчеркнул политик.

Кроме П. Симоненко подчеркнул, что Украина, и без того находиться под влиянием
международных институтов.

В частности, он напомнил, что в сентябре в Украину приезжает миссия МВФ, чтобы
в очередной раз выставить условия. «Именно поэтому, политические силы, которые идут
сегодня в парламент, должны иметь политическую осведомленность, а не быть
марионетками тех, кто сидит за пределами страны», – добавил он (Симоненко убежден,
что «Удар» – не конкуренция КПУ на выборах // ГолосUA (http://ru.golosua.com/vybory-
2012/20120828_simonenko-ubejden-chto-udar-ne-konkurentsiya-kpu-na-vyiborah). – 2012. –
28.08).

***

Коммунисты готовы сотрудничать с партиями в новом созыве парламента, но на
своих условиях. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

В частности,  отвечая на вопрос журналистов о том,  с кем из партий КПУ готова
объединиться в парламентском большинстве после выборов-2012, политик подчеркнул,
что это зависит от того, какие партии пройдут в парламент.

http://www.kpu.ua/petro-simonenko-ukra�ni-potribna-derzhavna-programa-zabezpechennya-naselennya-zhitlom/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-ukra�ni-potribna-derzhavna-programa-zabezpechennya-naselennya-zhitlom/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-perevoditi-na-vugillya-neobxidno-vsi-tec-ukra�ni/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-perevoditi-na-vugillya-neobxidno-vsi-tec-ukra�ni/
http://ru.golosua.com/vybory-2012/20120828_simonenko-ubejden-chto-udar-ne-konkurentsiya-kpu-na-vyiborah
http://ru.golosua.com/vybory-2012/20120828_simonenko-ubejden-chto-udar-ne-konkurentsiya-kpu-na-vyiborah


9

Лидер КПУ также напомнил, что в нынешнее парламентское большинство
коммунисты также вошли на определенных условиях.

«Мы, конечно, не питали никаких иллюзий по поводу того, что олигархи будут
выполнять наши требования,  но в тех условиях –  это была единственная возможность
защитить интересы наших избирателей», – подчеркнул он.

П.  Симоненко также добавил,  что КПУ никогда не будет вести переговоры о
сотрудничестве с националистами.

«Придет время, и вы увидите, что сделали националисты для страны за эти 20 лет.
Поэтому с ними мы точно сотрудничать не будем», – подытожил он (Компартия готова
сотрудничать с новыми партия, но только на своих условиях // Провокация
(http://provokator.com.ua/2012/08/28/kompartiya-gotova-sotrudnichat-s-novymi-partiya-no-
tolko-na-svoix-usloviyax/). – 2012. – 28.08).

***

В связи со строительством Россией обходных газовых потоков Украина должна
немедленно возобновить переговоры с РФ по поводу украинской газотранспортной
системы. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр Симоненко.

Он напомнил о заявлениях украинских властей, что строительство Россией
обходных газовых потоков затянется и вообще не предвидится в ближайшее время.

«Но, как видим, ведется активное строительство потоков. Уже сейчас идут
заявления, что только строительство Северного потока приведет к сокращению
использования украинской ГТС на 24–30 %. Не говоря уже о втором газовом потоке, о
строительстве которого ведет переговоры РФ», – отметил П. Симоненко.

Он подчеркнул, если сейчас не предпринять мер, украинская ГТС не только понесет
колоссальные потери, но и превратится в металлолом.

«Мы должны возобновить переговоры с Россией в новой экономической и
политической плоскости», – подытожил лидер КПУ.

Он также добавил,  что речь идет не только о газовом вопросе,  но и вступлении в
Таможенный Союз и возобновлении стратегического партнерства с РФ (Симоненко:
Украина должна возобновить переговоры с Россией по поводу отечественной ГТС //
Провокация (http://provokator.com.ua/2012/08/29/simonenko-ukraina-dolzhna-vozobnovit-
peregovory-s-rossiej-po-povodu-otechestvennoj-gts/). – 2012. – 29.08).

***

Легализация деятельности детективов не решит проблемы правоохранительной
системы в Украине. Такое мнение выразил лидер Коммунистической партии Украины
Петр Симоненко.

Так, комментируя законодательную инициативу о легализации деятельности
детективов, П. Симоненко подчеркнул, что с одной стороны такая инициатива является
правильной, но с другой стороны, уточнил он, это не улучшит правоохранительную
защиту граждан Украины.

«Чем детектив поможет вам в суде, решение которого зависит от того, кто больше
дал взятку?  Поэтому начинать нужно не с детективов,  это более широкий вопрос»,  –
подчеркнул лидер КПУ.

П. Симоненко разъяснил, что на сегодняшний день в Украине нужно вести речь об
изменениях во всей правовой системе страны, ведь именно ее «поделили между собой
олигархи».

«Как сегодня формируются правоохранительные органы? В чьих руках сегодня ГПУ
и СБУ? Ведь раньше милиционером не мог стать человек, который не прошел армию, не

http://provokator.com.ua/2012/08/28/kompartiya-gotova-sotrudnichat-s-novymi-partiya-no-tolko-na-svoix-usloviyax/
http://provokator.com.ua/2012/08/28/kompartiya-gotova-sotrudnichat-s-novymi-partiya-no-tolko-na-svoix-usloviyax/
http://provokator.com.ua/2012/08/29/simonenko-ukraina-dolzhna-vozobnovit-peregovory-s-rossiej-po-povodu-otechestvennoj-gts/
http://provokator.com.ua/2012/08/29/simonenko-ukraina-dolzhna-vozobnovit-peregovory-s-rossiej-po-povodu-otechestvennoj-gts/
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получил рекомендательное письмо от коллектива, где он работал, не получил
соответствующую рекомендацию на юридическое образование», – добавил он.

Таким образом, подытожил П. Симоненко, законодательными инициативами о
детективной деятельности сегодня пытаются отвлечь внимание от того, что
правоохранительная система не работает в Украине и не защищает права граждан (Петр
Симоненко: Легализация детективной деятельности не решит проблемы всей
правоохранительной системы Украины // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-
simonenko-legalizaciya-detektivnoj-deyatelnosti-ne-reshit-problemy-vsej-pravooxranitelnoj-
sistemy-v-ukraine/). – 2012. – 30.08).

***

Комуністична партія України не займається пропагандою атеїстичних переконань.
Про це заявив лідер КПУ Петро Симоненко.

Зокрема, коментуючи підтримку окремими священнослужителями представників
КПУ,  П.  Симоненко підкреслив,  що в цьому «немає нічого дивного» і «з цього не варто
робити сенсацію».

Він нагадав, коли приймалася Конституція України в 1996 р., саме завдяки позиції
КПУ було прийнято рішення про те, щоб церква відокремилася від держави.

«Ми живемо в багатонаціональній державі,  де багато конфесій і де кожна людина
сама обирає свою релігію, не змішуючи її з політичними процесами», – зазначив лідер
комуністів.

При цьому П. Симоненко підкреслив, що КПУ виступає проти «американізації»
духовенства в Україні – т.  зв.  сект і зборів,  що приходять з Америки.  Більше того,  додав
П. Симоненко, КПУ вибачилася перед віруючими за події 20-х років.

«Історія – складна річ, і ми повинні визнавати свої помилки. Від цього нікуди не
дітися. Але я так само хочу додати, що сучасна КПУ не веде публічної атеїстичної роботи.
Так,  в Статуті КПУ зазначено,  що комуністи є атеїстами.  Але це не виключає того,  що в
наші ряди може прийти віруюча людина», – підкреслив П. Симоненко.

Лідер КПУ також додав,  що сьогодні партія працює так,  що результати діяльності
знаходять підтримку і серед церкви. І те, що окремі священнослужителі підтримують
партію, зайвий раз доводить, що робота Компартії правильна і спрямована на інтереси
людей (Компартія не веде публічної атеїстичної роботи // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kompartiya-ne-vede-publichnoї-ateїstichnoї-roboti/). – 2012. – 30.08).

***

Вибори необхідно розглядати як визначальний шанс для країни і народу. Таку думку
висловив Голова Верховної Ради України Володимир Литвин, виступаючи на
конференціях вчителів у Баранівському, Новоград-Волинському та Червоноармійському
районах Житомирської області.

Вибори, за його словами, є «політичними можливостями і ризиками одночасно», і
сьогодні їх необхідно розглядати «як визначальний шанс для країни і народу, як
можливість подолати тупиковість українських політичних дискурсів, що зазвичай
зводяться до пошуку ворогів». Через класовий принцип «хто не з нами, той проти нас»,
наголосив В. Литвин, країна продовжує «балансувати на грані протистоянь».

«Ми навчилися і уміємо боротися проти. Належить навчитися боротися за. Належить
виробити і задіяти механізми та інститути, які стримують та попереджають, а не
провокують ворожнечу», – заявив керівник парламенту (Мілюта В. Голова ВР вважає
вибори визначальним шансом для народу // Українські Національні Новини
(http://www.unn.com.ua/ua/news/886579-golova-vr-vvageae-vibori-viznachalnim-shansom-
dlya-narodu/). – 2012. – 28.08).

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-legalizaciya-detektivnoj-deyatelnosti-ne-reshit-problemy-vsej-pravooxranitelnoj-sistemy-v-ukraine/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-legalizaciya-detektivnoj-deyatelnosti-ne-reshit-problemy-vsej-pravooxranitelnoj-sistemy-v-ukraine/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-legalizaciya-detektivnoj-deyatelnosti-ne-reshit-problemy-vsej-pravooxranitelnoj-sistemy-v-ukraine/
http://www.kpu.ua/kompartiya-ne-vede-publichno�-ate�stichno�-roboti/
http://www.unn.com.ua/ua/news/886579-golova-vr-vvageae-vibori-viznachalnim-shansom-dlya-narodu/
http://www.unn.com.ua/ua/news/886579-golova-vr-vvageae-vibori-viznachalnim-shansom-dlya-narodu/
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***

В Центральном избирательном штабе объединенной оппозиции создан Департамент
по контролю над избирательной компанией. Такой Департамент работает по всей
Украине, а возглавляет его нардеп-николаевец Роман Забзалюк.

Так, по его словам, этот Департамент занимается мониторингом и анализом
ситуации, связанной с избирательным процессом на текущих парламентских выборах в
Украине.

«Естественно в мои функции входит – это мониторинг. Это довольно колоссальная
нагрузка, потому что приходится бывать во многих областях Украины, практически во
всех. Анализировать качество работы наших штабов: насколько коэффициент полезного
действия от них сегодня исходит, насколько эффективно ведется сегодня разъяснительная
работа среди населения», – прокомментировал Р. Забзалюк.

Он также подчеркнул, что его Департамент, собирая информацию о
правонарушениях во время избирательной кампании, передает их в юридический
Департамент.

По его словам, юрдепартамент после того, как получает данные, готовит
соответствующие материалы для Центральной избирательной комиссии и судов.

«И много других нарушений, которые мы фиксируем и передаем в юридический
Департамент, который, естественно, готовит материалы для ЦИК, для судов
соответствующих, насколько можно считать суды сегодня объективными. Но самое
главное (готовят материалы) – для передачи в ПАСЕ, Парламентскую ассамблею Совета
Европы для того, чтобы Европа, международная общественность могла видеть, как на
сегодняшний момент готовится режим Януковича к массовой фальсификации результатов
этих выборов», – сообщил Р. Забзалюк (Забзалюк курирует сбор материалов по
правонарушениям на выборах для передачи в ПАСЕ // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/34040). – 2012. – 26.08).

***

Стосовно якості депутатського корпусу віце-спікер Микола Томенко зазначив, що
для того, щоб у парламенті з’явилися професійні депутати необхідні системні законодавчі
зміни.

Політик наголосив, що «дана проблема потребує системного вирішення». Він
зауважив, що з одного боку, якість депутатського корпусу мусять забезпечувати політичні
партії, що його формують. Для прикладу, М. Томенко розповів, що опозиція передбачила
для всіх кандидатів в депутати процедури, які б унеможливлювали появу «тушок».
Зокрема, публічна з відеозаписом присяга кандидатів в депутати, персональна партійна
відповідальність лідерів партій за своїх висуванців тощо.

Водночас М. Томенко підкреслив, що важливішими, на його переконання, є
законодавчі інструменти. «Зокрема, закон про відкликання депутатів (виборцями, коли
йдеться про мажоритарного кандидата, партією – коли про партійного), зняття
депутатської недоторканості, власне уточнення завдання і статусу народного депутата в
нинішніх законах», – перечислив він.

М. Томенко відмітив, що на сьогоднішній день закон дозволяє реєструватися
кандидатом в народні депутати (кандидатом в міські голови та інші обрані посади) особі,
що не має вищої освіти. «Очевидно, це такий собі «ленінський рецидив» – залучення до
управління трудящих, які раз на місяць приїжджали у Верховну Раду підтримати рідну
партію і отримати набір продуктів та подарунків», – сказав М. Томенко. «Сьогодні це
виглядає як ненормальність,  оскільки народний депутат прирівнюється до одного з
найбільш статусних державних службовців, і, скажімо, його помічником може бути
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людина, якщо вона має вищу освіту. При тому, що сам депутат може її не мати», – додав
він.

«Отож, йдеться про перетворення депутатської діяльності в професійну щоденну
роботу, а не громадське навантаження чи прикриття мандатом власного бізнесу», –
підсумував віце-спікер.  Він наголосив,  що лише за таких обставин можна отримати
професійних і доброчесних депутатів.

М. Томенко також повідомив, що ініціюватиме внесення змін до законів, зокрема, в
частині того, що наявність вищої освіти є обв’язкою для кандидатів в депутати,
претендентів на посаду міського голови тощо (Вища освіта повинна бути обов’язковою
для кандидатів у депутати та інших посадовців, – Томенко // Сайт Політичної
партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12167.html).
– 2012. – 27.08).

***

Оппозиция будет проводить разъяснительную работу об уголовной ответственности
участия в фальсификации выборов, заявляет заместитель Председателя Верховной
Рады Николай Томенко.

«Мы осознаем вероятную опосредованную фальсификацию через подкуп,
админресурс или запугивание людей. Мы считаем наибольшей опасностью возможность
прямой фальсификации», – сказал Томенко.

По его словам, в отношении фальсификации путем подкупа или использования
админресурса, оппозиция работает путем фиксирования нарушений избирательной
кампании как должностными лицами, правоохранителями, так и кандидатами в депутаты
от власти или так называемыми провластными самовыдвиженцами. «В этом направлении
ведется активное информирование людей и разъяснение, а также фиксирование и
дальнейшие действия в судебных и правоохранительных структурах», – отметил он.

«Что касается возможной фальсификации 28 октября, у нас есть целая программа
защиты голосования, в детали которой я не хочу вдаваться в силу понятных
обстоятельств», – подчеркнул Томенко.

По его словам, новый закон о выборах предусматривает, в частности, 5-летний срок
хранения избирательной документации.

«Мы планируем информационную кампанию для всех членов комиссий, особенно от
власти, чтобы превентивно предостеречь их от использования их властью в вероятных
попытках фальсификации результатов выборов», – сказал Томенко.

По го словам,  закон в течение следующих пяти лет дает возможность реагировать
именно на действия руководства комиссий, а не на действия чиновников, которые будут
провоцировать комиссии на такие правонарушения.

На вопрос, как оппозиция будет справляться с проблемой «тушек» в списках,
Томенко ответил: «Проблема требует системного решения. С одной стороны, качество
депутатского корпуса должны обеспечивать политические партии, его формирующие.
Например, оппозиция предусмотрела для всех кандидатов в депутаты процедуры, которые
бы делали невозможным появление тушек. В частности, публичная с видеозаписью
присяга кандидатов в депутаты, персональная партийная ответственность лидеров партий
за своих выдвиженцев и так далее. Одновременно более важные, по моему убеждению,
законодательные инструменты. В частности, закон об отзыве депутатов (избирателями,
когда речь идет о мажоритарного кандидата, партией – когда о партийного), снятия
депутатской неприкосновенности, собственно уточнения задачи и статуса народного
депутата в нынешних законах» (В оппозиции знают, как защитить результаты
голосования на выборах и очистится от «тушек» // NEWSru.ua
(http://rus.newsru.ua/ukraine/27aug2012/falstushhh.html). – 2012. – 27.08).

http://byut.com.ua/news/12167.html
http://rus.newsru.ua/ukraine/27aug2012/falstushhh.html
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***

Рішення Вищого спеціалізованого суду України є політично мотивованим.
Європейський суд з прав людини визнає, що Ю. Тимошенко не мала в Україні права на
справедливий суд. Про це заявив голова Ради об’єднаної опозиції Арсеній Яценюк після
оголошення рішення ВССУ, яким він визнав законним вирок Тимошенко.

За його словами, судове засідання ще раз засвідчило, що «жодного складу злочину в
діях колишнього прем’єр-міністра не було».

«За словами представників Генпрокуратури, Тимошенко не підписувала газовий
контракт, особистої вигоди не було, ніяких директив не потрібно було», – наголосив
Яценюк.

А. Яценюк підкреслив, що рішення ВССУ, який визнав законним ув’язнення
Тимошенко на сім років, є абсолютно політично мотивованим.

Він підкреслив, що Ю. Тимошенко отримає право на справедливий суд тільки в
Європейському суді з прав людини.

«Саме тому вони затягували розгляд цієї справи.  Але це нас не зупинить від того,
щоби подати нову скаргу до Європейського суду з прав людини. І ми переконані, що цей
суд задовольнить всі подання, які стосуються Тимошенко», – наголосив голова Ради
об’єднаної опозиції «Батьківщина».

«У першу чергу Європейський суд з прав людини визнає, що це було незаконне
ув’язнення. Переконаний, що суд визнає, що було втручання в приватне життя, що були
політичні переслідування та застосування тортур і найважливіше – що Тимошенко не
мала в Україні права на справедливий суд. І тому вона буде виправдана», – підкреслив
А. Яценюк (Юлію Тимошенко виправдає Європейський суд з прав людини, – Арсеній
Яценюк // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/12200.html). – 2012. – 29.08).

***

Керівник Центрального виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина»
Олександр Турчинов переконаний, що руйнація правосуддя, прокуратури та силових
структур дають всі підстави говорити про необхідність масштабної люстрації.

«Ця кримінальна влада навіть вигляд вже не робить, що в Україні існує правосуддя.
Повна деформація та руйнація правосуддя, прокуратури та силових структур дають нам
підстави говорити про необхідність їх масштабної люстрації», – написав він у своєму
блозі.

А вердикт Вищого спецсуду, який без змін залишив вирок по так званій «газовій
справі» Юлії Тимошенко, політик назвав «суїцидом українського правосуддя».

«Україні потрібна люстрація та кримінальна відповідальність злочинців в мантіях та
погонах, які зруйнували долі та життя мільйонів наших громадян, які розпочали політичні
репресії та підмінили Конституцію і закон безправ’ям та незахищеністю громадян
України», – додав він.

«Я впевнений, що в Україні знайдуться сотні тисяч порядних людей, які гідно
замінять цих моральних злочинців та зрадників! І це будуть люди, які зможуть відновити
правосуддя та слідство в Україні, зможуть захистити простих людей! Цей час прийде, він
наближається. Це буде час перемоги України!» – резюмував О. Турчинов (Україні
необхідна люстрація, – Олександр Турчинов // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://malakava.com/articles/18439). – 2012. – 30.08).

http://byut.com.ua/news/12200.html
http://malakava.com/articles/18439
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***

31 серпня, напередодні Дня Знань, голова Ради об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Арсеній Яценюк під час прес-конференції в Дніпропетровську розповів
про зміни у сфері освіти, які передбачені програмою об’єднаної опозиції.

А. Яценюк наголосив, що об’єднана опозиція «Батьківщина» по кожному пункту
своєї програми підготувала відповідний закон,  зокрема й щодо змін у сфері освіти.  «Це
надзвичайно важливо, тому що без якісної освіти і без якісних знань ми не збудуємо нову
якість України», – наголосив він.

Голова Ради об’єднаної опозиції нагадав, що неодноразово вносив до парламенту
законопроект про заборону закриття шкіл, проте провладна більшість не ухвалила його.

А. Яценюк підкреслив, що нещодавно чинний міністр освіти Дмитро Табачник
визнав,  що в Україні закрито 300  шкіл.  Проте,  за даними Держкомстату,  за останні два
роки закрито понад 700 середніх загальноосвітніх навчальних закладів. «Це просто
вражаючі цифри. Тому що в цьому році до першого класу іде 430 тис. дітей, а це на 14 тис.
більше, ніж торік. Фактично, іде постійне зростання кількості школярів і постійне
закриття шкіл», – наголосив він.

«Тому нашим законом про освіту ми розширюємо мережу шкіл і забороняємо
приватизацію чи передачу під офіси, як було з більшістю дитcадків, тих дошкільних
закладів, які повинні займатися навчанням і вихованням дітей», – наголосив А. Яценюк.

Голова Ради «Батьківщини» підкреслив, що в програма об’єднаної опозиції включає
низку пунктів, що стосуються забезпечення дошкільними закладами і школами в сільській
місцевості.  «Ми передбачили,  що кожне село,  де є діти до 10  років,  повинно в
обов’язковому порядку мати дитячий садок і початкову школу», – наголосив він.

А. Яценюк підкреслив, що законопроект об’єднаної опозиції «Про вищу освіту»,
який уже внесений до парламенту, містить низку новацій, насамперед – запровадження
грантової системи для тих студентів, які показали найкращі результати у зовнішньому
незалежному тестуванні. «Ці студенти самостійно за гроші із державного бюджету
зможуть приймати рішення, який вуз обирати», – підкреслив А. Яценюк.

Відповідаючи на запитання журналістів, він також зазначив, що одним із пунктів
програми «Батьківщини», є запровадження в середніх навчальних закладах державної
програми «Знай англійську,  як українську».  «Це наша відповідь на ці так звані мовні
провокації влади», – додав А. Яценюк (Зміни в освітній сфері від об’єднаної опозиції –
заборона закриття шкіл, садочки та школи в кожному селі, студентам – гранти //
Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12505-zmini-v-osvitnij-sferi-vid-obednanoyi-
opozitsiyi-zaborona-zakrittja-shkil-sadochki-ta-shkoli-v-kozhnomu-seli-studentam-
granti.html). – 2012. – 31.08).

***

Об’єднана опозиція ставить за мету на виборах до Верховної Ради України отримати
більше 226 депутатських мандатів. Про це заявив лідер об’єднаної опозиції Арсеній
Яценюк.

«Завдання більше 226 – дуже складне. Але це наша мета», – пояснив він.
Яценюк не заперечив і того, що опозиція переможе на виборах тільки у тому

випадку, якщо вибори пройдуть демократично.
«За всіма соціологічними дослідженнями опозиція перемагає Партію регіонів. І ми

переможемо», – підкреслив політик.
Яценюк підсумував, що виграш об’єднаній опозиції потрібен.
До слова, голова ради об’єднаної опозиції «Батьківщина» А. Яценюк повідомив, що

об’єднана опозиція підготувала додаток на 50 сторінок до судового позову проти

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12505-zmini-v-osvitnij-sferi-vid-obednanoyi-opozitsiyi-zaborona-zakrittja-shkil-sadochki-ta-shkoli-v-kozhnomu-seli-studentam-granti.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12505-zmini-v-osvitnij-sferi-vid-obednanoyi-opozitsiyi-zaborona-zakrittja-shkil-sadochki-ta-shkoli-v-kozhnomu-seli-studentam-granti.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12505-zmini-v-osvitnij-sferi-vid-obednanoyi-opozitsiyi-zaborona-zakrittja-shkil-sadochki-ta-shkoli-v-kozhnomu-seli-studentam-granti.html
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Президента В. Януковича (Яценюк: Мета опозиції – більше 226 голосів у Верховній Раді
// 24 телеканал новин
(http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_meta_opozitsiyi__bilshe_226_golosiv_u_
verhovniy_radi&objectId=254251). – 2012. – 31.08).

***

Про нагальну потребу національного єднання для сучасної України та важливу місію
спільного бачення національної історії в цьому процесі говорив на зустрічі з інтелігенцією
Прикарпатського краю лідер партії «Наша Україна» Віктор Ющенко.

Він зазначив, що великою проблемою теперішнього суспільства є різне бачення
своєї історії у різних регіонах країни.

«Зупиніть молоду людину на вулиці Харкова і запитайте, кого вона вважає
національним героєм, так само зробіть у Донецьку, Львові чи Івано-Франківську. На жаль,
вони назвуть різні прізвища, у них будуть різні герої. Але заберіть у нації 50 її героїв і ви
отримаєте порожнечу», – сказав Ющенко.

За його словами, повинна відбутись консолідація українського суспільства навколо
питань історії, зокрема Другої світової війни, як це сталося в свій час у Польщі та Іспанії.

В.  Ющенко наголосив,  що визнання Української повстанської армії воюючою
стороною у Другій світовій війні станеться тоді,  коли до влади в Україні прийде молоде
покоління політиків.

Під час розмови із інтелігенцією Прикарпаття лідер «Нашої України» закликав
українців до єднання.

«Сьогодні потрібно вести національний діалог, пам’ятайте – на сході ваші брати.
Найбільший подарунок українцю-західняку – українець-східняк і навпаки. Коли ми це
зрозуміємо,  тоді зможемо перемогти і подолати всі труднощі», – підкреслив він (Віктор
Ющенко закликав українців до національного діалогу // Центральний інформаційний
сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14667/). – 2012. – 27.08).

***

Лідер партії «Наша Україна» Віктор Ющенко вважає основним викликом для
країни відсутність єдності серед українців з питань, які є визначальними для національної
ідентичності.

«Головний виклик для країни – слабка внутрішня солідарність. Нам кажуть, що в
українців різні герої,  різна мова,  різна культура,  що ми –  «случайное государство».  Нас
б’ють по єдності», – сказав В. Ющенко.

При цьому він констатував, що у вищій лізі немає політичної сили, яка б базувалася
на ідеологемі національних інтересів, окрім «Нашої України». Цінностями цієї політичної
сили є національне відродження, становлення України як незалежної держави, розвиток
демократії та свободи, а також просування європейського напрямку зовнішньої політики.

«Якщо ми дамо відповідь, як політично консолідувати націю, ми дамо відповідь на
економічний розвиток», – переконаний В. Ющенко.

Основною метою виборів до Верховної Ради він вважає обрання не політичних
лідерів, а політичних цінностей.

«Наша Україна» – це шанс осмислити, що ми обираємо. Дайте українцям право
вибору, і не кажіть про технічне відбирання голосів. Проект «Нашої України» – один із
оригінальних політичних проектів, який забезпечує політичний вибір. «Наша Україна»
завжди привносила демократію у владу, великі приклади національного відродження. Це
сила, що сповідує європейські цінності. Коли в політичних дебатах використовують слова
«фронт», «війна» – це розділяє українців», – сказав В. Ющенко.

http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_meta_opozitsiyi__bilshe_226_golosiv_u_verhovniy_radi&objectId=254251
http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_meta_opozitsiyi__bilshe_226_golosiv_u_verhovniy_radi&objectId=254251
http://www.razom.org.ua/news/14667/
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В. Ющенко критично оцінив передвиборчу риторику, що спрямована на подальшу
конфронтацію всередині українського суспільства, і прагнення отримати з цього політичні
дивіденди.

«Я хочу зміни влади.  Я хочу перемін,  але я не хочу війни.  Сирійський,  туніський
варіанти мене як демократа принижують. Однак, квиток на війну основними політичними
гравцями вже куплені. Я не є прихильником кризисного розвитку подій», – сказав лідер
«Нашої України» («Сирійський варіант» зміни влади є приниженням для
демократичної країни – Віктор Ющенко // Центральний інформаційний сервер
«Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14663/). – 2012. – 27.08).

***

Голова партії «Наша Україна» Віктор Ющенко представив в Івано-Франківську
головні програмні положення своєї політичної сили на виборах. Основних тез політик
озвучив три.

Найперша – це національне відродження. Ющенко переконаний, що Україні
необхідна формула внутрішньої консолідації.  За його словами,  дестабілізація зараз
потрібна і владі, і опозиції, оскільки у спокійному режимі вони не виграють.

Друга теза – політика демократії і свободи. В. Ющенко відзначив, що високих
зарплат та пенсій не досягають країни авторитарного режиму. «Високі соціальні гарантії
характерні країнам демократії», – впевнений політик.

Третя теза –  євроінтеграція.  В.  Ющенко засмучений тим,  що наразі з Україною не
рахуються у світі. «У мене таке враження, що ми міжнародно ізольовані», – констатує
колишній Президент.

Тому виходом з існуючого стану речей В.  Ющенко бачить зміну підходу до
голосування на виборах. На його думку, основним питанням має бути не «кого» обирати,
а «що» обирати. «Я хочу не заміни облич, а заміни курсу», – повідомив політик (Ющенко:
«У мене таке враження, що ми міжнародно ізольовані» // Надвірнянська правда
(http://pravda.if.ua/news-30290.html). – 2012. – 27.08).

***

Экс-президент, лидер партии «Наша Украина» Виктор Ющенко считает, что
Украина сейчас находится в преддефолтном состоянии.

Об этом он заявил в Тернополе, комментируя очередное размещение государством
еврооблигаций на 1 млрд дол. под 7,95 % годовых после размещения в июле евробондов
на 2 млрд дол.

«У нас сегодня первая проблема – финансовая изоляция. В Украине не работает ни
одна международная финансовая программа, а это – «желтая карточка». То есть еще не
выгоняют с поля, но уже серьезное предупреждение», – сказал лидер «нашеукраинцев».

«У нас нет сотрудничества ни с МВФ,  ни с Европейским банком ресурсов,  ни с
Европейским инвестиционным банком. Ждать финансовую помощь от этих институтов
оснований нет. Остается один резерв – станок, но это очень плохо», – сказал экс-
президент.

Он также подчеркнул, что проблемами для экономики Украины остаются дефицит
бюджета и дефицит платежного баланса.

«Мы имеем очень серьезный дефицит платежного баланса. Следующий год у нас
начинается с того, что мы должны вернуть 5 млрд тех кредитов, которые брала
Ю. Тимошенко под 27–28 %. Я думаю, что до этого платежа никакая помощь
международных финансовых организаций к нам не придет», – уточнил Ющенко.

http://www.razom.org.ua/news/14663/
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«Дефицит бюджета в Украине покрывается дорогими заимствованиями в Европе, у
нас непомерный дефицит платежного баланса и очень туманные представления о том, как
мы собираемся его покрывать», – уточнил он.

«Валютные резервы опускаются с 37 до 23 млрд дол. Впервые сложилась ситуация,
что валютные резервы меньше, чем синтетические долги правительства и Центрального
банка перед международными инвесторами», – констатирует экс-президент.

По его словам, он не является оптимистом относительно дальнейшей судьбы
экономики государства.

«Вы хотите, чтобы я сделал прогноз. Да он весь в знаках восклицания. Эти процессы
уже неуправляемы, я не слышу серьезных ответов на эти вызовы. Международные
эксперты выставляют Украине четвертое место в мире по преддефолтному состоянию.
Это абсолютно правильная реакция, потому что такими есть причинные факторы», –
рассказал Ющенко.

«Я не хочу быть тем человеком, который приносит плохие новости. Я хочу быть
конструктивным по отношению к стабильности и к деньгам. Но думаю, что запасов
прочности осталось не так много», – предостерегает он (Ющенко рассказал о мрачном
будущем экономики Украины // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/28/167858_yushchenko_rasskazal_temnom_budushchem.html).  –
2012. – 28.08).

***

Україна може втратити свій європейський вибір, заявив Президент України (2005–
2010 рр.), лідер «Нашої України» Віктор Ющенко.

«Мені шкода, що сьогодні заморожені будь-які україно-європейські перспективи.
Потрібно зрозуміти, що в політиці не буває пауз, і якщо ми не йдемо в Європу, значить,
ми повертаємося до Азії. Чи варто говорити, що за останні роки російський вплив на
українську політику багаторазово посилився: Україна втягнули в московські газові і
харківські угоди, в новітній проект СРСР – так звану зону вільної торгівлі з СНД;
прийнятий закон про мови; посилюється контроль над УПЦ Московського патріархату.
Україна перетворилася на «сіру зону», яка все більше дрейфує до Росії» – заявив лідер
партії.

Крім того, на думку В. Ющенка занадто багато українських політиків завдають
шкоди державним інтересам на догоду власним амбіціям. «З іншого боку, я знаю, що
багато опозиційних політиків давно вже їздять по закордонах візитам, з однією-єдиною
проханням – «ізолюйте Україну», «використовуйте санкції проти України», «як можна
далі відкиньте європейські перспективи». Це вигідно для окремих політичних сил, але це
програшно, для 46 млн українців. Однак, так-звані борці за демократію, з роду Кочубеїв
будуть робити все, щоб посіяти війну і хаос, і витягти з цього власні вигоди», –
підсумував В. Ющенко (Україна може втратити свій європейський вибір – Віктор
Ющенко // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14683/). – 2012. – 29.08).

***

Юрій Костенко, лідер Української народної партії, кандидат у депутати по
виборчому списку об’єднання «Наша Україна» вважає, що лише створення
двостороннього консорціуму України з ЄC завадить скороченню транзиту російського
газу.

«Газпром» шантажує Україну скороченням транзиту газу на 24–35 % до кінця
2012  р.,  щоб встановити контроль над українською ГТС,  підземними сховищами газу та
розподільчими газопроводами. Поступки влади на користь Росії ніякого полегшення

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/28/167858_yushchenko_rasskazal_temnom_budushchem.html
http://www.razom.org.ua/news/14683/
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Україні не дадуть. Натомість Україна має прискорити реформи газового ринку та
чимшвидше створити двосторонній газовий консорціум з країнами ЄС, а не з Росією.

Влада не повинна мати ілюзій: мета «Газпрому» – набути «транзитної» незалежності
та диктувати Україні її національну політику. З цієї метою Росія побудувала обхідний
«Північний потік», а «Південний потік» завершить 2015 р. Завдяки цим проектам, Росія за
5–7 років фактично спустошить українську ГТС, вибравши звідти майже 100 млрд
кубометрів «експортного» газу.

Україна не має іншого виходу, як відстояти свою роль ключової транзитної країни з
постачання газу в ЄС, «заморозивши» будівництво російського «Південного потоку». Для
цього Україна повинна якнайшвидше підписати угоду з ЄС про створення двостороннього
консорціуму на основі української ГТС на умовах Другого та Третього енергопакетів. І
Росія тут ні до чого. Європейці мають отримати гарантії, що в разі їх приходу з
інвестиціями Росія ніколи не приватизує українську трубу.

Створення консорціуму України з ЄС може бути пришвидшене лише в разі широких
реформ газового ринку та забезпечення його прозорості. Так, ЄС вимагає, щоб до
української ГТС та газосховищ були допущені європейські компанії на рівних правах з
«Газпромом». Уряд має представити в парламент план якнайшвидшого погашення
мільярдних боргів «Нафтогазу України» перед іноземними банками, а також чіткий план
реструктуризації компанії в межах європейських вимог. Україна також повинна
чимшвидше облаштувати ГТС на кордоні з РФ лічильниками газу, створити законодавчу
базу для допуску незалежних європейських компаній для транзиту газу ГТС України, а
також надати європейцям можливості закуповувати газ для ЄС на кордоні України з РФ.
Загравання з Росією призведуть лише до поглиблення газової залежності,  втрати ГТС та
сповзання в Митний союз, ЄврАзЕС з подальшою втратою незалежності» (Юрій
Костенко: Лише створення двостороннього консорціуму України з ЄC завадить
скороченню транзиту російського газу // Центральний інформаційний сервер «Наша
Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14696/). – 2012. – 30.08).

***

«Посол РФ в Україні офіційно підтвердив найгірші побоювання – «мовний» закон
спрямований не на підтримку національних меншин, а на витіснення української мови з
освітньої сфери та тотальну русифікацію України», – заявив лідер Української народної
партії, кандидат у народні депутати від об’єднання «Наша Україна» Юрій Костенко.

Так політик прокоментував заяву Посла РФ в Україні Михайла Зурабова,  що РФ
активізує підтримку використання в українській освіті російської мови, оскільки закон
«Про засади державної мовної політики» створює для цього нові можливості.

«Зурабов для пристойності міг би витримати хоча б дипломатичну паузу,  –
прокоментував ситуацію Костенко. – Посол вже гарантує, що допомога Росії в справі
переведення української освіти на російську мову «не буде пасивною». За словами
Костенка, «Росія навіть не приховує своїх політичних намірів поглинання України,
нав’язавши їй роль спочатку духовної та культурної колонії Росії,  а потім і –
територіальної».

«Якщо влада не оговтається, а Конституційний Суд не скасує ганебного закону «Про
засади державної мовної політики», то Кремль спокійно продовжить реалізацію своїх
політичних планів щодо зросійщення України»,  –  вважає лідер УНП.  За його словами,
«Путін та його оточення мріють руками наших доморощених малоросів за 2–3 роки
витіснити українську мову зі шкіл,  «вишів»,  телебачення та ЗМІ,  а за кілька років –  з
побутового ужитку».  «Кремль плекає надію,  що українська мова ледь животітиме на
околицях України як тло для гопаків та екзотичних етнічних постановок» (Юрій
Костенко: «Зурабов підтвердив, що «мовний» закон спрямований на витіснення

http://www.razom.org.ua/news/14696/
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української мови» // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14701/). – 2012. – 31.08).

***

«Борьба с бедностью в Украине, ориентирование на европейский уровень жизни и
доходов граждан. Многие говорят об этих и других проблемах страны, но только в
предвыборной программе политической партии «УДАР Виталия Кличко» мы говорим о
реальности и достижении этих целей», – заявил кандидат в народные депутаты по 173-му
мажоритарному избирательному округу (Червонозаводский и часть Коминтерновского
районов Харькова) от партии «УДАР» Денис Бреславский.

Как отметил кандидат в депутаты,  «когда мы говорим о достижении европейского
качества жизни в Украине, то имеем в виду конкретные показатели. Например,
обеспечить такой уровень доходов граждан, чтобы каждый работающий, не экономя на
питании, покупке одежды и товаров первой необходимости, мог на месячную зарплату
приобрести холодильник или стиральную машину; чтобы семья имела возможность в
течение трех лет приобрести автомобиль, а через 10 лет – купить квартиру или дом».

Бреславский подчеркнул, что когда в программе написано: «построить государство
равных возможностей», это означает то, что всем гражданам Украины будет
гарантировано соблюдении прав человека, равенство всех перед законом и справедливый
суд. Также «УДАР» гарантирует для бизнеса, что для начала своего дела, оформления
всех разрешительных документов вполне хватит получаса. Столько же времени
потребуется гражданам, чтобы получить любую иную услугу (справку) от
государственных структур.

«В сфере налогообложения партия «УДАР» планирует оставить только семь
общегосударственных налогов, развернуть систему налогообложения от принципов
администрирования к упрощению. В частности, 100 % налога на доходы физических лиц,
на землю и налог на недвижимость будет оставаться на местах. Мы гарантируем введение
нулевой ставки налога на прибыль для вновь созданных предприятий сроком до 3 лет; для
созданных в депрессивных территориях – на 5 лет», – отметил кандидат в депутаты.

По его словам, кроме того, для усиления роли граждан в управлении страной и
контролем за государством будет задействована народная законодательная инициатива.
Например, законопроект, поддержанный 150 тыс. граждан, будет рассматриваться
парламентом в первую очередь. «Также мы предлагаем ввести народное вето, когда
граждане по результатам референдума смогут отменять решения органов власти и
местного самоуправления, а также отправлять в отставку глав местных госадминистраций,
руководителей правоохранительных органов», – подчеркнул Бреславский.

«Реализация этих программных целей дозволит нанести решающий удар – по
бедности, а результатом проведенных реформ должно стать реальное приближение
Украины к европейским стандартам жизни», – отметил кандидат в депутаты («УДАР»
хочет нанести «решающий удар по бедности в Украине» – кандидат в нардепы
Д. Бреславский // Status quo
(http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/30.08.2012/realizaciya_v_parlamente_programmy_pa
rtii_udar_pozvolit_nanesti_reshayuschij_udar_po_bednosti_v/). – 2012. – 30.08).

***

Мовне питання в Україні буде вирішене тоді,  коли в країні вестиметься чітка й
послідовна політика підтримки того продукту,  який цією мовою створюється.  Про це
заявив заступник голови виборчого штабу партії «УДАР» Ростислав Павленко.

«Має діяти не тільки система законодавчої підтримки мови, але й захист української
культури, українського культурного продукту, в тому числі, масового. Це те, що сьогодні

http://www.razom.org.ua/news/14701/
http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/30.08.2012/realizaciya_v_parlamente_programmy_partii_udar_pozvolit_nanesti_reshayuschij_udar_po_bednosti_v/
http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/30.08.2012/realizaciya_v_parlamente_programmy_partii_udar_pozvolit_nanesti_reshayuschij_udar_po_bednosti_v/
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потрібно, що зробить українську модною, що підтримає її», – наголосив Павленко,
навівши приклад Канади, де успішно реалізували програми підтримки вітчизняного
культурного продукту.

Павленко зауважив, що окрім мовного питання сьогодні є безліч інших проблем, які
цікавлять людей не менше. Він закликав не вдаватися до дешевої передвиборчої дискусії
та спекуляції на мовній темі.

«Є Конституція України,  є її 10  стаття,  де чітко записано,  що державною мовою в
Україні є українська. І Конституція має беззаперечно виконуватися. Зараз, поки ми є в
опозиції,  будь-які заяви,  будь-які обіцянки,  що ми скасуємо ті чи інші закони,  є отакою
беззмістовною дискусією. Це те саме, коли влада одночасно з мовним законом приймає
потрібні їй закони – про виведення тендерів з-під громадського контролю, зміни в
бюджетному законодавстві тощо. Це класика жанру, «развод для котят», як тепер кажуть.
Треба виходити за ці вузькі рамки, в які нас штучно заганяють, змушуючи до дискусії
довкола цієї теми»,  –  наголосив Павленко.  Він переконаний,  що результати
парламентських виборів дозволять створити у новому парламенті демократичну коаліцію,
завданням якої буде перегляд прийнятих нині законопроектів, що не відповідають
інтересам України («УДАР»: Україні потрібен захист національного культурного
продукту // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-
ukrayini-potriben-zahist-natsionalnogo-kulturnogo-produktu). – 2012. – 30.08).

***

Партия «УДАР» 30 августа обратилась в Киевский апелляционный админсуд с
заявлением о приобщении ее к иску ВО «Свобода» относительно формирования ЦИК
окружных избирательных комиссий.

Как сообщили в пресс-службе «УДАРа», партия намерена поручиться как третье
лицо без самостоятельных требований на предмет спора на стороне ВО «Свобода».

Как говорится в заявлении партии, «УДАР» поддерживает иск ВО «Свобода» к ЦИК
о признании противоправной проведенной Центризбиркомом 24 августа жеребьевки для
установления очередности всех партий, подавших кандидатуры в состав окружных
избирательных комиссий по выборам народных депутатов Украины 28 октября 2012 г. и
признании противоправный и отмене постановления Центральной избирательной
комиссии № 604 от 26 августа «Об образовании окружных избирательных комиссий по
выборам народных депутатов Украины 28 октября 2012 года».

В «УДАРе» убеждены, что это постановление противоречит Закону «О выборах
народных депутатов Украины» и грубо нарушает права и законные интересы партий –
субъектов избирательного процесса, поскольку устраняет партии, которые имеют
реальные шансы пройти в новый состав парламента, от участия в роботе окружных
избирательных комиссий. По мнению представителей «УДАРа», это может привести к
нарушениям избирательного законодательства Украины в период подготовки, проведения
и установления результатов выборов (УДАР поддержит Свободу в иске против ЦИК //
ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=101400). – 2012. – 30.08).

***

Партія «УДАР» боротиметься з фальсифікаціями волі виборців і захистить вибір
кожного українця. Про це заявив кандидат у народні депутати від партії «УДАР»
Валентин Наливайченко.

Політик наголосив, що чинна влада налаштована на фальсифікацію волі виборців.
«Вони не допустили «УДАР» в комісії, обмежують доступ нашій політичній силі до ЗМІ,
призначають у комісії державних службовців, чиновників з місцевих адміністрацій.

http://klichko.org/ua/news/news/udar-ukrayini-potriben-zahist-natsionalnogo-kulturnogo-produktu
http://klichko.org/ua/news/news/udar-ukrayini-potriben-zahist-natsionalnogo-kulturnogo-produktu
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Керівники місцевої влади очолюють виборчі штаби Партії регіонів та її сателітів. Влада
вирішила, що комісії – це їхня приватна власність», – сказав Наливайченко.

Політик наголосив, що «УДАР» розгортається діяльність з протидії фальсифікацій
виборів, зокрема, відкриває приймальні правового захисту, де громадянам допоможуть
захистити свої права.

Наливайченко також зауважив, що «УДАР» звернувся до урядів Канади та США та
до ОБСЄ з проханням розгорнути місії міжнародних спостерігачів на парламентських
виборах.

«29 жовтня всі, хто наважився порушити закон, будуть притягнені до
відповідальності. Ми складемо список фальсифікаторів і разом з людьми зберемо
доказову базу. Ми не самі в цій справі – ми співпрацюємо з рухом «Чесно», з Комітетом
виборців України, а головне – з місцевими громадами, і закликаємо приєднатися до цієї
справи наших партнерів по опозиції», – заявив Наливайченко (Наливайченко: «УДАР»
захистить вибір кожного українця // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/nalivaychenko-udar-zahistit-vibir-kozhnogo-ukrayintsya).  –
2012. – 31.08).

***

Лідер ВО Свобода Олег Тягнибок назвав альянс з Батьківщиною пактом про
ненапад, а не союзом назавжди. Він також заявив, що не вважає Нашу Україну
конкурентом Свободи на виборах, а також висловив думку, що партія УДАР не є
опозиційною силою.

Відповідаючи на питання про те,  хто головний конкурент Свободи на виборах,  він
назвав Партію регіонів і комуністів.  «Ні Наша Україна,  ні тим більше Собор нам не
конкуренти. Ми до них ставимося лояльно, з розумінням», – заявив Тягнибок.

Він також відповів на запитання,  чи бере на себе відповідальність за кандидата
союзників у мажоритарних округах: «Ні, це кандидат, за якого ручаються наші партнери.
Не можу сказати, що всі кандидати від Батьківщини влаштовують мене особисто, як і
керівництво Батьківщини може не влаштовувати хтось із наших,  але якщо б ми
наполягали на праві вето – ніколи не домовились би. Все зупинилося б на першому ж
регіоні.  Так що,  сприймайте наш альянс з Батьківщиною в більшій мірі як пакт про
ненапад».

«Але оскільки ми йдемо на вибори, щоб перемогти і отримати 226 голосів більшості,
то я рекомендую голосувати за представника наших союзників. Нам потрібна спільна
перемога в максимальній кількості округів. Дуже важливо позбавити владу переваги в
мажоритарних округах, бо саме на цю частину виборів вони і зробили ставку – за
списками адже Партія регіонів однозначно програє», – додав лідер Свободи.

Відповідаючи на питання, чи впевнений у перемозі всіх кандидатів від Свободи в
округах, Тягнибок відповів: «Якщо ми будемо бачити, що наш партієць незадовго до
голосування явно поступається якомусь самовисуванцю, можливо, будемо домовлятися
про спільну підтримку лідируючого кандидата. З тією обмовкою, що це реально
незалежний самовисуванець, з яким можна буде співпрацювати в парламенті. Звичайно,
переговори з людьми з ПР або КПУ виключені. Взагалі, можу вас запевнити, що кандидат
від справжньої опозиції вже зі старту має, в залежності від регіону, гарантованих 10–25 %
підтримки – це серйозний карт-бланш».

Він також висловив думку, що справжніми опозиційними партіями на цих виборах є
лише Батьківщина і Свобода.

Тягнибок також прокоментував дані останніх опитувань провідних соціологічних
компаній,  згідно з якими рейтинг Свободи не дотягує до 5  % бар’єру.  «Це рейтинги для
ЗМІ, а також для маніпулювання свідомістю виборця. Наш рейтинг мінімум в два рази
вище того, який малюють соціологи», – парирував політик.

http://klichko.org/ua/news/news/nalivaychenko-udar-zahistit-vibir-kozhnogo-ukrayintsya
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Лідер Свободи аргументував це тим, що в коментарях соціологів, які вони дають у
приватних розмовах, йдеться про інших рейтингах. «Більшість результатів досліджень
публікуються на замовлення певних політичних сил. До нас теж неодноразово зверталися
соціологи з пропозицією платних послуг, але ми відмовляємося», – зазначив він
(Тягнибок назвав альянс з Батьківщиною пактом про ненапад // Корреспондент.net
(http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1387762-tyagnibok-nazvav-alyans-z-
batkivshchinoyu-paktom-pro-nenapad). – 2012. – 27.08).

***

Лидер ВО Свобода Олег Тягнибок не верит в предвыборную социологию, и
призывает избирателей также не верить данным различных исследований накануне
выборов.

«Это рейтинги для СМИ, а также для манипулирования сознанием избирателя. Наш
рейтинг минимум в два раза выше того, который рисуют социологи», – прокомментировал
Тягнибок последние данные социсследований, согласно которым Свобода немного не
дотягивает до 5 %, необходимых для попадания в парламент.

«Рейтинги, которые дают нам сегодня, используются сначала для манипуляций, а
после выборов – для фальсификаций их результатов. То есть сначала дают Свободе 4 % и
говорят народу, что националисты не проходят. А после выборов, при подсчете голосов,
власть урезает наш результат до объявленного ранее уровня, как бы подтверждая
первоначальный прогноз. Еще никогда предвыборный социологический срез по Свободе
не совпадал с реальным уровнем доверия к нам», – заявил лидер националистов
(Тягнибок: Предвыборная социология – обман // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/tyagnibok-predvybornaya-sotsiologiya-obman). – 2012. –
27.08).

***

Партия «Свобода» требует признать недействительным постановление ЦИК об
образовании окружных избирательных комиссий по выборам депутатов Верховной Рады.
Соответствующий иск партия подала 29 августа в Киевский апелляционный
администаривный суд. Об этом сообщает пресс-служба «Свободы».

В партии утверждают, что вопреки Закону «О выборах народных депутатов» не
было определено количество кандидатур, представленных партиями-субъектами
избирательного процесса, в состав каждой ОИК и, соответственно, не определена
необходимость проводить жеребьевку для определения соответствующей ОИК.

«Таким образом ЦИК создал ситуацию, которая дискриминирует партии-субъекты
избирательного процесса, делая их зависимыми от места в очереди, поскольку
политическая партия, которая находится выше в очереди, имеет значительно больше
возможностей по включению выдвинутых кандидатур в состав всех окружных
избирательных комиссий», – уточняется в сообщении («Свобода» подала в суд на ЦИК
из-за жеребьевки по окружкомам // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/54888/). – 2012. – 29.08).

***

30 серпня 2012 р. голова Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок
взяв участь у прес-конференції у Львові на тему «Як опозиція захистить свою перемогу на
парламентських виборах-2012?»

О.  Тягнибок заявив:  «До людей починає повертатися віра в те,  що ситуацію в
державі змінити можна. Ми сьогодні чітко усвідомлюємо, що є два методи зміни системи

http://4vlada.net/partii-lidery/tyagnibok-predvybornaya-sotsiologiya-obman
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влади в Україні і усунення режиму Януковича. Це парламентський метод, і ми будемо
використовувати всі можливості,  аби саме так змінити систему влади в Україні та не
допустити реваншу диктатури. Але якщо цього не станеться, якщо влада буде
використовувати фальсифікації, буде маніпулювати громадською думкою – ми
однозначно закликатимемо людей до вуличних акцій протесту,  ми будемо брати на себе
політичну відповідальність за рішучі дії вже безпосередньо на вулиці».

«Те,  що відбулося минулого тижня,  коли ЦВК нібито чесно і справедливо провела
жеребкування складу 225-ти ОВК,  ще раз підтверджує,  що ця влада налаштована тільки
фальсифікувати. Партія регіонів однозначно усвідомлює, що в чесній боротьбі вона
вибори не виграє. Ми знаємо, які їхні плани у майбутньому парламенті і що їм у першу
чергу треба у Верховній Раді – їм потрібно мати 300 голосів для того, аби змінити
Конституцію України.

Хоча вони запропонують для наступного парламенту півсотні, а може і сто різних
«косметичних» правок до Конституції, насправді «регіоналів» цікавить лише одна стаття,
яку їм потрібно поміняти в Конституції − це вибори Президента, не всенародні, а вибори
Президента в парламенті. Саме тому зараз вони займаються фальсифікаціями під час
жеребкування членів ОВК. Аналогічна ситуація, можна не сумніватися, буде і під час
формування дільничних виборчих комісій. І, відповідно, фальсифікації будуть у день
виборів 28 жовтня, а особливо ж у ніч з 28-го на 29-те жовтня, – наголосив очільник
«Свободи». – Тому ми закликаємо українську громадськість готуватися до того, аби в ніч
з 28-го на 29-те жовтня, можливо, приходити під виборчі дільниці, виходити на майдани,
щоб захистити право вільно обирати тих, кого вони вважають за потрібне. Звертаємося до
міжнародних журналістів із закликом особливу увагу звернути не лише на день виборів, а
й на ніч підрахунку голосів, передачі протоколів тощо».

«Ми зараз опинилися в такій ситуації,  що нам кров з носа не просто треба бути у
парламенті, не просто бути в опозиції до Януковича – нам треба бути у складі більшості.
Бо інакше це буде неефективно, виходячи з теперішньої ситуації в державі», – наголосив
лідер українських націоналістів (Олег Тягнибок: «Закликаємо українську громадськість
у ніч з 28 на 29 жовтня 2012 року прийти під виборчі дільниці, щоби захистити свої
голоси» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032299/). –
2012. – 30.08).

***

Голова ВО «Свобода» Олег Тягнибок переконаний, щоб без «Свободи» у
Верховній Раді не вдасться створити опозиційну до режиму Януковича та Партії регіонів
більшість.

О. Тягнибок повідомив, що влада будь-якою ціною намагається не пропустити
націоналістів до парламенту, оскільки розуміє, що «Свобода» у Верховній Раді – це пряма
загроза для олігархічно-кланового прокремлівського режиму.

«Сьогодні влада робить все для того, щоб завадити «Свободі» перемогти на виборах.
Вона розуміє, що націоналісти у парламенті – це початок кінця їхньому правлінню. Тому
робиться все для того,  щоб у Верховній Раді не сформувалася опозиційна до Партії
регіонів більшість,  яка зупинить Януковича.  Ми також маємо усвідомлювати:  не буде
«Свободи»  у парламенті –  не буде антирегіональної більшості»,  –  зазначив лідер ВО
«Свобода».

О.  Тягнибок також акцентував увагу на тому,  що Партія регіонів,  очевидно,  не
зупиниться перед фальсифікацією виборів для того, щоб спробувати утримати владу. Як
приклад таких дій він назвав спосіб формування окружних виборчих комісій, де влада з
допомогою провладних і маловідомих партій отримала більшість (Без «Свободи» у ВРУ
не буде опозиційної до режиму Януковича більшості – Тягнибок // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/48103.html). – 2012. – 3.09).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032299/
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Лидер партии «Украина – Вперед!», председатель парламентского Комитета по
вопросам промышленной и регуляторной политики и предпринимательства
Наталия Королевская вместе с коллегой Алексеем Логвиненко зарегистрировала в
Верховной Раде законопроект «О внесении изменений в Закон «Об основных принципах
государственного надзора (контроля) в сфере хозяйственной деятельности» по
установлению ограничений в деятельности контролирующих органов» (№ 11101).
Изменения предусматривают значительное сокращение срока осуществления плановых и
внеплановых проверок субъектов хозяйствования.

По мнению Н. Королевской, ежегодное количество проверок предприятий
контролирующими органами является одним из главных факторов плохого
инвестиционного и бизнес-климата в Украине. «На фоне сокращения плановых проверок
растет количество внеплановых, значительная часть которых немотивированные. Это дает
основания полагать, что контролирующие органы без каких-либо ограничений и с
избытком используют свои права на осуществление мер контроля», – отметила она.

С целью решения данной проблемы проект закона, во-первых, вводит журнал
регистрации начала и завершения проведения проверки и обязывает должностное лицо
контролирующего органа вносить соответствующие записи в него. Во-вторых, вводит
норму о том, что государственный надзор не может осуществляться одновременно
несколькими контролирующими органами. В-третьих, законопроект сокращает срок
осуществления плановых мероприятий с 15 до 10 рабочих дней и внеплановых – с 10 до 5.

Кроме того, устанавливается ограничение общего количества дней в году, в течение
которых могут проводиться проверки субъекта хозяйствования всеми контролирующими
органами – 20 рабочих дней, а для субъектов малого предпринимательства – 10 рабочих
дней. Также субъекту предоставляется право не допускать должностных лиц к проверке,
если исчерпан совокупный срок осуществления мероприятий государственного надзора.

Авторы законопроекта уверены, ослабление давления со стороны контролирующих
органов позволит повысить эффективность работы предприятий, улучшит деловой и
инвестиционный климат Украины, что положительно повлияет на темпы роста ВВП.
Данный законопроект является одним из 25 законопроектов, необходимых для реализации
экономического плана «Новая экономика – новая страна», что был разработан и
презентован партией Наталии Королевской «Украина – Вперед!» (Королевская
предлагает вдвое сократить срок проведения проверок предприятий // Офіційний
сайт Партіі Наталії Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-
vpered.com/ru/main-news/view-korolevskaja-predlahaet-vdvoe-sokratyt-srok-provedenyja-
proverok-predpryjatyy.html). – 2012. – 27.08).

***

Три контролирующих органа, отдельный закон по контейнерным перевозкам и
жесточайшее регламентирование оформления грузов позволят в полной мере
задействовать потенциал украинских морских портов. Об этом заявила лидер партии
«Украина – Вперед!» Наталия Королевская на брифинге по итогам посещения ГП
«Одесский морской торговый порт».

Она отметила, на сегодняшний день на оформление одного контейнера в украинских
портах уходит от 6  до 29  часов,  в то время как в странах Европы –  30–40 минут.  А еще
следует учесть коррупционную составляющую. «Это отпугивает нынешних и
потенциальных транзитеров. Поэтому ситуацию необходимо предельно упростить: три
контролирующих органа, отдельный закон по контейнерным перевозкам и жесточайшее
регламентирование оформления грузов», – подчеркнула Н. Королевская.

http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-korolevskaja-predlahaet-vdvoe-sokratyt-srok-provedenyja-proverok-predpryjatyy.html
http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-korolevskaja-predlahaet-vdvoe-sokratyt-srok-provedenyja-proverok-predpryjatyy.html
http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-korolevskaja-predlahaet-vdvoe-sokratyt-srok-provedenyja-proverok-predpryjatyy.html
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Лидер партии «Украина – Вперед!» напомнила, что благодаря закону о
государственно-частном партнерстве, автором которого она является, Одесский морской
порт привлек более 250 млн дол. инвестиций. «Конечно же, этого недостаточно, чтобы в
полной мере задействовать весь потенциал. Необходимо упростить систему и ускорить
процедуру оформления грузов. В Украине приходится 8 контролирующих органов на
оформление 1 контейнера, в то время как в Европе – 3. Не пересмотрев всю систему, мы
никогда не сможем быть конкурентоспособными», – отметила она.

Н. Королевская также сообщила, команда партии «Украина – Вперед!»
разрабатывает новую морскую доктрину, и в ближайшее время намерена ее обсудить с
руководством всех морских портов страны. «Наши порты – это десятки тысяч новых
рабочих мест в приморских регионах и сотни миллионов гривен отчислений в бюджеты.
Поэтому государство должно предоставить все необходимые условия для их развития», –
подытожила политик (Наталия Королевская: Государство должно предоставить все
необходимые условия для развития морских портов // Офіційний сайт Партіі Наталії
Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-natalyja-
korolevskaja-hosudarstvo-dolzhno-predostavyt-vse-neobkhodymye-uslovyja-dlja-razvytyja-
morskykh-portov.html). – 2012. – 28.08).

***

Лидер партии «Украина – Вперед!», глава парламентского комитета по
вопросам промышленной и регуляторной политики и предпринимательства
Наталия Королевская вместе с коллегами Евгением Сусловым и Алексеем Логвиненко
зарегистрировали в Верховной Раде законопроект «О государственном заказе
строительства социального жилья» (№ 11103), в котором предусмотрен реальный
механизм решения «квартирного вопроса» для более 300 тыс. семей.

Как отметила Н. Королевская, масштабность украинской жилищной проблемы не
позволяет ее игнорировать. «Нужен реальный механизм для обеспечения социально
незащищенных граждан жильем именно посредством строительства нового жилья», -
подчеркнула она.

Авторы законопроекта убеждены, с помощью такого механизма, как
государственный заказ на строительство социального жилья, можно будет решить
«квартирный вопрос»  для более 300  тыс.  семей и одиноких лиц,  которые в этом
нуждаются, несмотря на свой социальный статус.

Согласно законопроекту, во-первых, объем средств для заказа строительства
социального жилья предусматривается ежегодно в законе о государственном бюджете
Украины и должен составлять не менее 2 % суммы расходов бюджета на
соответствующий год. По мнению Н. Королевской, это позволит ежегодно привлекать
около 8 млрд грн.

Государство выступает гарантом по обязательствам государственных заказчиков.
Государственный заказ формируется центральным органом исполнительной власти с
учетом утвержденных общегосударственной и местных программ развития жилищного
фонда социального назначения. Кроме того, устанавливаются требования относительно
представления отчетности и обнародование информации о выполнении госзаказа
строительства социального жилья (Королевская предлагает ежегодно направлять на
строительство соцжилья не менее 2 % суммы расходов госбюджета // Офіційний
сайт Партіі Наталії Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-
vpered.com/ru/home/view-korolevskaja-predlahaet-ezhehodno-napravljat-na-stroytel-stvo-
sotszhyl-ja-ne-menee-2-summy-raskhodov-hosbjudzheta.html). – 2012. – 29.08).

http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-natalyja-korolevskaja-hosudarstvo-dolzhno-predostavyt-vse-neobkhodymye-uslovyja-dlja-razvytyja-morskykh-portov.html
http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-natalyja-korolevskaja-hosudarstvo-dolzhno-predostavyt-vse-neobkhodymye-uslovyja-dlja-razvytyja-morskykh-portov.html
http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-natalyja-korolevskaja-hosudarstvo-dolzhno-predostavyt-vse-neobkhodymye-uslovyja-dlja-razvytyja-morskykh-portov.html
http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-korolevskaja-predlahaet-ezhehodno-napravljat-na-stroytel-stvo-sotszhyl-ja-ne-menee-2-summy-raskhodov-hosbjudzheta.html
http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-korolevskaja-predlahaet-ezhehodno-napravljat-na-stroytel-stvo-sotszhyl-ja-ne-menee-2-summy-raskhodov-hosbjudzheta.html
http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-korolevskaja-predlahaet-ezhehodno-napravljat-na-stroytel-stvo-sotszhyl-ja-ne-menee-2-summy-raskhodov-hosbjudzheta.html
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Голова Української Національної Консервативної партії Олег Соскін закликав
національно свідомих українців, опонентів діючої влади, до рішучих дій щодо протидії
намірам влади фальсифікувати вибори за допомогою масового введення в склад виборчих
комісій членів віртуальних партій.

Аналіз жеребкування, яке проводила ЦВК, та складу окружних виборчих комісій
засвідчує, що народ України зіштовхнувся з небаченою до сьогодні системною,
заздалегідь продуманою, добре розробленою спеціальною операцією режиму бандократії
на чолі з Януковичем та його сім’єю.

Такого нахабного брутального попрання всіх норм Конституції та виборчого
законодавства України наша держава ще не знала. Вперше на державному рівні
безсоромно здійснюється операція, яка має на меті здійснити повну узурпацію влади в
Україні. За допомогою спец методів, за допомогою псевдо жеребкування до складу
виборчих комісій потрапили представники по суті віртуальних партій. Це партії, які не
спромоглися виставити більше одного мажоритарного кандидата, але раптом вони
знайшли можливість виставити 225 чоловік у виборчі комісії. Є прецедент із Партією
Народно-трудовий союз України, яка за списками виставила всього 17 осіб, але при цьому
має представників у всіх без винятку 225 окружних виборчих комісіях.

Самі списки представників деяких політичних партій в окружних виборчих комісіях
видаються дуже підозрілими.

Так, у списках партії «Русское единство» в окружних комісіях 185 безробітних з
221 члена, Союз анархістів України запропонував 169 безробітних, Руський блок
145 безробітних і так далі. Наприклад, партія «Братство» виставила в окружні виборчі
комісії 107 безробітних осіб та ще 54 працівника якогось ТОВ «Резінтрейд», про яке ми не
можемо знайти жодної інформації.  Саме від цих людей залежатиме результат
волевиявлення громадян.

Відкрито порушено ст. 5 Конституції, народ позбавлено права обирати своїх
депутатів,  які виконуватимуть волю народу.  Окружні виборчі комісії перетворені з
простого технічного інструменту, який повинен сприяти народному волевиявленню, на
дамоклів меч для знищення української нації. Метою створення кишенькових окружних
виборчих комісій є призначення угодних сім’ї Януковича депутатів.

Без сумніву, в кожному окрузі такі особи вже заплатили необхідні суми, і пакет всіх
необхідних документів для цього вже готовий.

Тому потрібно негайно починати діяти. Українська Національна Консервативна
партія впевнена, що вибори в умовах діяльності таких окружних комісій, присутності в
нашій державі політичних в’язнів – Тимошенко і Луценка, – в Україні не можливі. Відтак
необхідно напряму застосовувати ст. 5 Конституції. Єдиним джерелом влади в Україні є
народ. І якщо мова йде про Львівщину, то ми вже неодноразово закликали органи
місцевого самоврядування починати формувати виконавчі органи влади. Тільки
виконкоми можуть зупинити фальсифікації на Галичині (Окружні виборчі комісії
перетворено на засіб знищення української нації, – Олег Соскін // Українські міста в
Інтернеті (http://cityukraine.info/index.php?ukrnews=21544). – 2012. – 30.08).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

В нынешнем созыве Верховной Рады сложилась уникальная ситуация: во власти за
пять лет успели побывать все фракции, потому ни один из лидеров нынешних
парламентских партий не сможет «соскочить» с темы выполнения обещаний по причине

http://cityukraine.info/index.php?ukrnews=21544
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своего постоянного пребывания в оппозиции. Понятно, что степень влияния на решения
больших и маленьких фракций разная. И потому сложно было ожидать от коммунистов с
их 27 депутатами выполнения всей их социалистической программы, так же, как и от
Блока Литвина –  всех его громких (и большей частью неконкретных)  социальных
обещаний. С другой стороны, фракция Литвина – единственная, которая была при власти
четыре года из пяти отведенных парламенту. У остальных срок пребывания при власти
приблизительно одинаков: два с половиной года – у регионалов и коммунистов, два года и
три месяца – у Блока Юлии Тимошенко и шедшего в парламент как проющенковский
блока НУНС.  Так что время было у всех,  а у ПР,  БЮТ и НУНС была и реальная
возможность принимать нужные им решения. Процент выполнения обещаний мы
высчитывать не стали, чтобы избежать обвинений в субъективности. Но здесь
перечислены основные обещания пяти парламентских партий, в которых была хоть какая-
то конкретика. Как они выполнялись – судите сами.

Партия регионов (во власти с 2010) Большей частью ПР выполняла социальные
обещания. Уже в два раза превышено ее обещание выплачивать при рождении ребенка от
11,7 до 50 тыс. – на данный момент эта «вилка» составляет от 27,5 до 110 тыс. Выполнено
обещание сделать не менее 50 % бюджетных мест в вузах, превышены цифры по
стипендиям: обещалось студентам в техникумах – 400 грн (сейчас 550), в вузах – 530 грн
(сейчас 730), студентам-сиротам – 1060 грн (реально 1760). А вот зарплаты младшим
офицерам в армии сейчас едва превышают обещанные 2000 грн. Как и было обещано,
Украина получила внеблоковый статус и не вошла в НАТО без референдума. Частично
выполненным можно считать обещание присвоить русскому языку статус
государственного. Кое-что выполнено из плана реформ-2007: проведена судебная
реформа, принят Налоговый кодекс. Правда, обещанные вместе с этим кодексом
пятилетние каникулы для малого бизнеса свершились лишь частично – льготу получают
только новые предприниматели. Выполнено обещание повысить выплаты курсантам и
солдатам,  но в программе не было цифр,  так что выполнить его было несложно.  Самое
серьезное из экономических – создание рынка земли. Правда, от своих планов ПР не
отказывается и даже пыталась их реализовать, но теперь это все отложено как минимум до
2013 г. Не решена проблема жилья: молодым семьям обещалась 10-летняя аренда
муниципальных квартир, а бюджетникам – служебная квартира при условии заключения
20-летнего контракта (с последующим выкупом). Забыто обещание выплачивать на
каждого ребенка от 3 до 13 лет по 100 грн в месяц, а от 13 до 18 лет – по 200 грн.

КПУ (во власти с 2010)  Коммунисты выполнили часть своих социальных и
гуманитарных обещаний: возвращение советских вкладов (частично), увеличение
соцвыплат при рождении второго и третьего ребенка до 18,4 тыс. (перевыполнено в 3–
6 раз), выполнение Европейской хартии региональных языков и внеблоковый статус
Украины. Также выполнено обещание остановить реабилитацию ОУН–УПА. Не отменен
институт президентства, не ликвидированы госадминистрации, не национализирована
крупная промышленность, а также ликероводочные и табачные предприятия. Не
выделяется на образование 10 % ВВП, не отменена депутатская неприкосновенность, не
отменен НДС, не введен 50 % госзаказ на продукцию сельского хозяйства.

НУНС (во власти в 2007–2010) Список обещаний у блока «Наша Украина –
Народная самооборона» был самым обширным. Выполнено же было намного меньше. Как
и БЮТ, НУНС обещал и повысил пособия при рождении ребенка до 12–50 тыс. Также
было выполнено обещание увеличить помощь многодетным семьям до 235–298 грн.
Минимальная зарплата в 2008 выросла до 600 грн, было введено обязательное
независимое тестирование выпускников. Как и обещалось, была сохранена упрощенная
система налогообложения для малого бизнеса. Наконец, выполнялось обещания по защите
украинского языка (например, запретили русский дубляж в кино). Частично было
выполнено обещание по запрету рекламы алкоголя и сигарет, полностью – по
ограничению игорного бизнеса. Наконец, было завершено вступление в ВТО, правда,
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неизвестно, принесло ли оно Украине 25 млрд грн, как было записано в программе.
Ликвидация депутатской неприкосновенности была первым пунктом программы НУНС.
И невыполненным.  Как и создание к 2010 г.  контрактной армии и ликвидация к тому же
времени очереди военных на жилье, введение единой тарифной сетки для бюджетников,
отмена льготных пенсий депутатам и министрам.  Не была создана зона свободной
торговли с ЕС и не был принят в 2008 г. Налоговый кодекс (это сделали в 2011 г.
регионалы).  Не был снижен до 17  %  НДС,  не был введен налог на роскошь и не была
ликвидирована налоговая милиция. НУНС не ввел обязательное медицинское страхование
и не обеспечил к 2013 г. каждую семью семейным врачом, а в 2009 г. не открыл «Детскую
больницу будущего». Финансирование науки не увеличено до 2 % ВВП. Выпускники
вузов так и не получили 20 тыс. грн и социальное жилье при заключении контрактов на
работу в сельской местности, каждая сельская амбулатория не получила автомобиль, а все
сельские школы не смогли к 2010 обеспечить интернетом.

БЮТ–Батьківщина (во власти в 2007–2010) Из всей программы «Украинский
прорыв» Блока Юлии Тимошенко реализованными оказались лишь некоторые
социальные положения. Еще при правительстве Леди Ю. пособие при рождении ребенка
было увеличено до обещанных 12–50 тыс., а также была создана схема независимого
оценивания знаний выпускников школ. Была возобновлена программа «Контрабанда –
стоп!», правда, ее результатов никто не заметил. Было обеспечено завершение вступления
Украины в ВТО. Наконец, частично выполнено обещание обеспечить доступ к интернету
каждому украинцу.  Не выполнен блок по Конституции:  народ не принял ее на
референдуме, оппозиция не получила право назначать главу Счетной палаты и
контрольных парламентских комитетов, чтобы иметь контроль над бюджетом. Не было и
референдума по созданию исполнительной власти на местах, которую бы избирали, а не
назначали, и которая бы оставляла большую часть налогов себе (правда, последнее
Тимошенко частично пыталась выполнить, но не смогла). Не выполнено обещание по
избранию и отзыву судей народом, отмене судебного сбора и бесплатных адвокатских
услуг для бедных. Не было выполнено обещание отменить призыв в армию уже в 2008 г.
Не были подняты до уровня прожиточного минимума стипендии, не появилось
кредитование жилья под 2–4 % годовых, пенсия не вышла на уровень зарплаты человека
на момент достижения пенсионного возраста. Не введена система медицинского
страхования, при которой страховку оплачивает государство или работодатель, не
отменены НДС и налог на фонд зарплаты, не освобождены от налогов научные
разработки, не создан рынок земли. Не построены газопроводы Одесса–Плоцк и Украина–
Каспийское море.

Блок Литвина (во власти с 2008) Блок Литвина выполнил обещание по бесплатной
профпереориентации 40-летних, смог не допустить продажу сельхозземли, частично
запретить рекламу табака и алкоголя. Также частично им удалось добиться перехода к
мажоритарной системе выборов парламента. Полностью выполнено обещание по
уменьшению состава Кабмина (правда, не парламентом, а президентом). Не введена
почасовая оплата труда с минимумом в 25 грн, не введены беспроцентные кредиты на
жилье для тех,  у кого нет своей квартиры,  не введена возможность бесплатного первого
высшего образования для всех. Стипендии не повышены до уровня прожминимума
(отличникам –  до двух прожминимов),  а пенсии –  до 80  %  зарплаты в экономике.  Не
отменена депутатская неприкосновенность и не введено ограничение на пребывание в
парламенте не более двух сроков подряд. Не введены 20 % квоты для трудоустройства
молодежи в госструктуры. Не введена экономическая независимость регионов, при
которым им остается 70 % налогов (Что партии обещали избирателям и как
выполнили свои предвыборные обещания // Рuls.kiev.ua
(http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/122538.html). – 2012. – 2.09).
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***

Международные наблюдатели, которые будут работать в нашей стране во время
выборов, будут иметь возможность лично убедиться, что избирательный процесс будет
проходить в соответствии с буквой закона и на уровне европейских стандартов.

Ведь Украина – европейское государство. Об этом заявил народный депутат, член
парламентской фракции Партии регионов Иван Попеску, обратив внимание на то, что
ряд стран уже выразили желание направить своих наблюдателей на выборы в Верховную
Раду Украины, которые состоятся 28 октября 2012 г.

«Президент, правительство, МИД, правящая коалиция и Партия регионов
пригласили наблюдателей от различных международных организаций, от разных стран
для того, чтобы они приехали в Украину и имели возможность засвидетельствовать, что
избирательный процесс у нас проходит на уровне европейских стандартов, мы выполняем
закон о выборах и мы готовы доказать, что Украина – европейское государство», –
отметил народный депутат.

«На уровне ЦИК уже были зарегистрированы как представители
неправительственных организаций, так и из международных официальных организаций.
Например, Парламентская ассамблея Черноморского экономического сотрудничества уже
зарегистрировала своих наблюдателей. Зарегистрировали и другие страны. Есть заявления
от Венгрии, от Чехии, других европейских государств, которые приедут или через миссию
соответствующих стран, или через миссию ОБСЕ, или миссию ПАСЕ. Это
свидетельствует о том интересе, который уделяют они избирательному процессу в
Украине.  Поскольку от выборов в каждой стране зависит ее дальнейшая европейская
интеграция. А у нас, надеемся, выборы получат наивысшую оценку. И после этого мы
подпишем Соглашение об ассоциации, в том числе и относительно создания ЗСТ, а также
– либерализацию безвизового режима», – добавил политик.

«Поэтому мы рады,  что международные наблюдатели приезжают –  они убедятся в
проведении честных выборов и в том, что Украина готова придерживаться европейских,
мировых стандартов», – резюмировал И. Попеску (Иван Попеску: Международные
наблюдатели убедятся, что избирательный процесс в Украине будет проходить на
уровне европейских стандартов // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503b89fcc4ca42ee40000207). – 2012. – 27.08).

***

С приближением выборов граждане определяются в пользу политсил, которые
реализуют свои обязательства. Этим объясняется рост рейтинга Партии регионов и
«застывший» рейтинг объединенной оппозиции – и в дальнейшем этот разрыв будет
увеличиваться. Об этом заявил народный депутат Украины, член парламентской
фракции ПР Виталий Заблоцкий, комментируя результаты исследования, проведенного
фондом «Демократические инициативы» с социологической службой Центра Разумкова с
10 по 15 августа. Согласно которому, за Партию регионов готовы проголосовать 28,1 %
среди тех, кто намерен прийти на выборы, к тому же, по сравнению с июнем рейтинг
политсилы вырос. Тогда как рейтинг ВО «Батьківщина» с июня не изменился и составляет
25,6 %.

«Если говорить о закономерном ходе событий, – чем ближе выборы, тем больше
граждан определяются с тем, за кого голосовать. И, соответственно, меньше граждан,
которые не определились. И среди людей, которые определяются, происходит
определенное распределение, определенная поляризация – они выбирают между теми, кто
обещает, и теми, кто делает какие-то конкретные дела. И фактически все больше
соотечественников убеждается, что, несмотря на сложности, проблемные вопросы,
которые осталось решить, в стране действует лишь одна дееспособная команда – Партия

http://www.partyofregions.org.ua/news/503b89fcc4ca42ee40000207
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регионов. Люди признают это, и этим объясняется закономерный рост рейтинга данной
политсилы», – отметил народный депутат.

«Что касается «застывшего» рейтинга «Батьківщини», то можно сказать: это
означает, что данная политическая сила подошла к черте своего предельного количества
процентов», – также акцентировал внимание политик.

«Абсолютно уверен, что Партия регионов преодолеет рубеж 30 %. Есть все
основания полагать, что она сможет и дальше нарастить свой рейтинг. Ведь все больше
людей убеждаются в способности правящей партии выполнять свои обещания и делать
конкретные дела. А объединенная оппозиция, по моему мнению, своего предела, своего
высшего «рейтинга обещаний» достигла. То есть дальше разрыв между данными
политсилами будет увеличиваться», – резюмировал В. Заблоцкий (Виталий Заблоцкий:
Рост рейтинга Партии регионов свидетельствует о том, что все больше граждан
убеждается в способности правящей политсилы выполнять свои обязательства и
реализовывать конкретные дела // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503b6d74c4ca42ee400001ff). – 2012. – 27.08).

***

В Украине не будет манипуляций в отношении языкового вопроса. Об этом заявила
народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, первый
заместитель председателя Комитета Верховной Рады по вопросам свободы слова и
информации Елена Бондаренко.

«Что касается закона о языковой политике, авторами которого являются
В. Колесниченко и С. Кивалов, – самое главное то, что он в полной мере сохраняет статус
и возможности украинского языка.  И ошибочно думать,  что данный закон позволяет не
учить украинский язык. Такого нет. Все обязаны с дошкольных учреждений учить
украинский язык», – отметила народный депутат.

«Не будет никаких манипуляций в отношении языкового вопроса в Украине», –
подчеркнула Е. Бондаренко.

Она также обратила внимание на то, что при нынешней власти печатается
значительно большее количество учебников, чем при предыдущей. Политик выразила
уверенность в том,  что учебников на украинском языке будет достаточно,  и,
соответственно, жалоб родителей не будет. «Уверена, что 1 сентября никаких претензий у
родителей и учителей к Министерству (образования. – Ред.) не будет», – сказала
парламентарий.

В отношении системы образования в Украине она акцентировала внимание на том,
что, «если смотреть на динамику закупки школьных автобусов, например, в 2008 и
2009 гг., то в государственном бюджете на закупку школьных автобусов было ровно
«ноль». «А уже к концу 2010-го все наши школы получили 205 автобусов, в 2011 – 250, а в
этом году – 986», – заявила парламентарий.

Е. Бондаренко также обратила внимание на то, что предшественники не сделали ряд
необходимых для системы образования шагов, хотя у них были такие возможности
(Елена Бондаренко: Закон о языковой политике в полной мере сохраняет статус
украинского языка // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503b329fc4ca42ee400001e7). – 2012. – 27.08).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
заместитель председателя Комитета Верховной Рады по вопросам правосудия
Валерий Бондик убежден, что Центральная избирательная комиссия объективно
распределяет членов избиркомов. Об этом он заявил, отвечая на вопрос о том, могут ли

http://www.partyofregions.org.ua/news/503b6d74c4ca42ee400001ff
http://www.partyofregions.org.ua/news/503b329fc4ca42ee400001e7
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заявления о необъективности распределения мест в избирательных комиссиях повлиять на
результаты избирательной кампании.

«Я считаю, что в решении Центризбиркома нет никакой необъективности. У нас
выборами занимаются на уровне аматорства. У нас в территориальных и окружных
комиссиях работают педагоги, врачи, другие работники соцсферы, а не профессионалы.
Только в ЦИКе этим занимаются профессионалы», – отметил В. Бондик.

По его мнению,  именно поэтому на каждых выборах какая-либо из политсил
предъявляет жалобы о необъективности квот.

«Избирательный процесс настолько уравновешен на законодательном уровне, что
никак повлиять на результаты избирательного процесса распределением членов
избиркомов невозможно. Есть правила математической статистики, согласно которым оно
происходит», – объясняет свою позицию регионал.

К тому же, он заявляет, что если кто-то считает решения ЦИКа необъективными, то
он может в судебном порядке их опротестовать.

«Единственным условием в этом случае является наличие объективных
обоснований», – добавил В. Бондик (Валерий Бондик: ЦИК объективно распределяет
членов избиркомов // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503cb38cc4ca42ee4000022d). – 2012. – 28.08).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
член-корреспондент Академии медицинских наук Украины Владимир Вечерко
убежден, что ограничение на рекламу лекарств спасет тысячи украинцев от негативных
последствий самолечения. Об этом он заявил, комментируя введение ограничений на
рекламу некоторых медицинских препаратов.

«Рекомендовать пациентам лекарства должны врачи, а не маркетологи. Идя в аптеку,
граждане должны руководствоваться целесообразностью применения тех или иных
препаратов, а не навязанными с телеэкранов сценариями», – сказал В. Вечерко.

Депутат отметил, что вред от самолечения – чрезвычайно распространенное явление.
«Почти в половине случаев самолечения на ранних стадиях заболевания приводит не к
выздоровлению, а к осложнениям, которые впоследствии переходят в хронические
болезни. Так, самолечение простуды часто приводит к хроническим бронхитам и
воспалению легких, в самолечении гастрита дело может дойти до реанимации из-за
кровотечений из образовавшихся язв, самолечение аллергических заболеваний может
стать причиной серьезных иммунологических отклонений, особенно у детей», –
констатирует он.

Кроме того, по мнению политика, реклама лекарств вымывает средства из карманов
украинцев, ведь в основном рекламируются лекарства зарубежных производителей,
которые значительно дороже отечественных аналогов.

«Не случайно в списке Минздрава по 326 запрещенным к рекламе препаратам две
трети – зарубежного производства», – подчеркнул парламентарий (Владимир Вечерко:
Ограничение на рекламу лекарств спасет тысячи украинцев от негативных
последствий самолечения // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503ca599c4ca42ee40000221). – 2012. – 28.08).

***

Закон Украины «Об основах государственной языковой политики», который вступил
в силу, впервые за годы независимости дал возможность демократическим путем
урегулировать использование языков в Украине в полном соответствии с
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международными правовыми нормами и Конституцией. Об этом заявил народный
депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов Василий Киселев.

«Национал-патриоты, гордясь, что Украина, в отличие от других постсоветских
республик, утвердила Европейскую хартию о региональных языках и языках
национальных меньшинств, находясь во власти, даже формально не приняли ни одного
нормативно-правового документа по ее реализации. Европарламент, Совет Европы,
другие международные инстанции не раз и жестко указывали на необходимость принятия
новых законов, которые реально отвечали бы языковой ситуации и потребностям граждан
Украины», – отметил народный депутат.

Он акцентировал внимание на том, что «Партия регионов, провозгласив в своей
программе положение «Два языка –  один народ»,  шла к его реализации долго и
целенаправленно».

«Принятый по инициативе регионалов Закон «Об основах государственной языковой
политики» – это только первый шаг в гармонизации языковой сферы», – отметил политик.

«Новый закон демократическим путем в правовом поле решает проблему нашего
многонационального государства», – подчеркнул парламентарий, отметив, что ни один из
этносов не может быть ущемленным в своих правах.

В. Киселев также обратил внимание на то, что национал-патриоты пытаются сделать
из закона проблему. «Но баталии в этом деликатном вопросе неуместны. Большинство
украинцев толерантно отнеслись к принятию закона о языках», – сообщил он.

«Закон Украины «Об основах государственной языковой политики», который
вступил в силу, впервые за годы независимости дал возможность демократическим путем
урегулировать использования языков в Украине в полном соответствии с
международными правовыми нормами и Конституцией. Новый закон способствует
свободной этнической самоидентификации граждан. В стране идет спокойная работа по
его выполнению. Ряд советов разных уровней уже сделал первые необходимые шаги по
реализации законодательных норм. Одновременно с расширением прав местных советов
возрастает их ответственность за выполнение положений долгожданного правового акта»,
– отметил народный депутат.

«Ни у кого нет сомнений: украинский язык остается государственным и должен
быть символом государства. Подписывая закон, Президент Виктор Янукович взвешенно и
дальновидно принял решение разработать на государственном уровне комплекс мер по
развитию украинского языка и укреплению его «материальных основ», – резюмировал
В. Киселев (Василий Киселев: «Языковой» закон демократическим путем в правовом
поле решает проблемы нашего многонационального государства // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/503c7e4fc4ca42ee40000213).  –
2012. – 28.08).

***

Впервые за 21 год независимости Украины действующая власть опережает
оппозицию в социологических рейтингах за несколько месяцев до дня голосования. Об
этом рассказала народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов
Инна Богословская.

По словам политика, Партия регионов сломала традицию, согласно которой власть
всегда получает от избирателей негативную оценку. «У нас эти выборы будут первыми,
когда власть имеет реальные шансы не просто сравняться с оппозицией, но даже, как
показывают последние рейтинги, и выиграть их. Никогда за 21 год независимости
Украины власть не подходила к избирательной кампании, имея по социологии шансы
равные или выше, чем оппозиция», – отметила она.

По словам И. Богословской, имеющаяся социология отражает летний характер
состояния людей. «Это все-таки расслабленность, это жара, это отпуск. Поэтому я думаю,
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что наиболее показательная социология будет в конце сентября. Она будет больше
показывать реальную ситуацию», – подытожила парламентарий (Инна Богословская:
Впервые в истории Украины за два месяца до выборов власть опережает оппозицию в
социологических рейтингах // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503c7d17c4ca42ee40000211). – 2012. – 28.08).

***

Депутат от Партии регионов, заместитель председателя комитета Верховной
Рады по вопросам строительства, градостроения и жилищно-коммунального
хозяйства и региональной политики Игорь Лысов считает, что въезд в Киев для
транспорта, владельцы которого не проживают в столице, необходимо сделать платным.

«Въезд грузовиков в Киев нужно если не закрыть, то значительно ограничить. А для
легковых машин, чтобы исчез соблазн въезжать в Киев, необходимо принять законы как в
Лондоне – сделать платный въезд. Как только это будет сделано, автостоянки-накопители
рядом с конечными станциями метро будут чрезвычайно популярными», – сказал Лысов
(Регионал предложил брать деньги с иногородних за въезд в Киев // Еженедельник
«Зеркало недели»
(http://news.zn.ua/SOCIETY/regional_predlozhil_brat_dengi_s_inogorodnih_za_vezd_v_kiev-
107693.html). – 2012. – 28.08).

***

Народный депутат Украины, соавтор закона «Об основах государственной
языковой политики» Вадим Колесниченко (Партия регионов) раскритиковал
подготовленные в рамках Рабочей группы по усовершенствованию языкового
законодательства в Украине изменения к указанному закону.

По его словам, данные поправки, подготовленные рабочей подгруппой под
руководством Леонида Кравчука, не отвечают действующему законодательному полю и
международным стандартам. Вместе с тем, Колесниченко подчеркнул, что рабочая
подгруппа отказалась рассматривать более 50-ти поправок авторов закона (самого
Колесниченко и Сергея Кивалова. – Ред.), а также не предоставила обоснования своих
предложенных изменений.

Среди новел, предложенных рабочей подгруппой Кравчука, содержится, например,
поднятие барьера для обретения статуса «регионального языка или языка меньшинства» с
10 % до 30 % жителей «громады», а не территориально-административной единицы, как
прописано в действующем законе. Также поправками вводится запрет двуязычного
паспорта гражданина и других документов, удостоверяющих личность; запрет на
официальный документооборот и бланки документов на региональных языках или языках
меньшинств на районном и областном уровне; квотирование для СМИ в части
обязательной квоты в 75 % и больше украиноязычного вещания; а также ликвидируются
государственные гарантии на использование региональных языков или языков
меньшинств в образовании и науке, судопроизводстве и других сферах.

Кроме того, одним из принципиальных предложений подгруппы является
ликвидация возможности областным, районным, городским, сельским советам
самостоятельно исполнять закон и определять механизмы защиты того или иного языка,
исходя из количества его носителей и распространенности в регионе. Так, по
действующему закону, если на территории определенной административно-
территориальной единицы какой-то из региональных языков или языков меньшинств
преодолевает порог в 10 % – он автоматически получает официальный статус. В то же
время, по предложению подгруппы Кравчука, даже если количество носителей языка
преодолевает порог в 30 %, то тогда местные советы села, поселка или города могут
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принять решение (или не принять) об инициировании придания статуса «регионального
языка или языка меньшинства» перед областным советом. Областной совет в свою
очередь может принять решение (или не принять) об инициировании этого вопроса перед
Верховной Радой Украины. В свою очередь парламент принимает (или не принимает)
законом отдельное решение о предоставлении такого статуса по каждому селу, поселку
или городу отдельно.

По мнению Колесниченко, такой абсурдный механизм может привести к
постоянному гражданскому и политическому конфликту и противостояния на всех
уровнях – от сельского совета до Верховной Рады Украины. «Советы всех уровней только
и будут делать, что обсуждать «языковой вопрос». Работа Верховной Рады Украины
вообще будет заблокирована, поскольку ей надо будет принять несколько тысяч законов о
предоставлении статуса регионального языка или языка меньшинства тому или иному
языку в каждом населенном пункте, выдвинувшем такую инициативу. При этом каждый
раз такой вопрос будет предметом спекуляций и политических войн», – утверждает
нардеп.

Колесниченко считает, что внедрение предложенных подгруппой изменений
приведет к лишению граждан Украины уже предоставленных законом прав на
использование родного языка в сфере образования, СМИ, государственного управления,
судопроизводства, правоохранительной деятельности и так далее. Он также сообщил, что
в связи с этим обратился к Президенту Украины с просьбой дать поручение провести
объективную правовую экспертизу результатов работы Рабочей группы по формированию
изменений к закону Украины «Об основах государственной языковой политики» на
предмет соответствия ст. 22 Конституции Украины в части недопущения сужения
существующего содержания и объема прав и свобод человека (Колесниченко
раскритиковал поправки к закону о языках // Еженедельник «Киевский ТелеграфЪ»
(http://www.telegrafua.com/news/261691/). – 2012. – 28.08).

***

В сложных условиях глобализации, усиления конкуренции и не очень благоприятной
ситуации на мировых рынках, разновекторной и разноскоростной интеграции государств,
которые входили когда-то в СССР, в последние годы на евразийском пространстве
удалось сформировать инфраструктуру сотрудничества между странами, которая
опирается на международные стандарты торговли и инвестиций. Об этом в ходе встречи
украинских и российских деловых кругов, организованной УСПП совместно с Торговым
представительством Российской Федерации в Украине, заявил народный депутат,
заместитель главы парламентской фракции Партии регионов, президент УСПП
Анатолий Кинах.

«Украина и дальше готова развивать взаимовыгодные торговые и инвестиционные
связи на всем едином экономическом пространстве в рамках Таможенного союза, в целом
в СНГ.  Этому,  безусловно,  будет способствовать вступление России в ВТО,  и мы
надеемся, что так называемая поправка Джексона-Вэника, примененная к этой стране, в
ближайшее время будет отменена. Кроме того, в конце сентября вступает в силу
Соглашение о свободной торговле в рамках СНГ, на днях подписан меморандум о
сотрудничестве по вопросам торговли между Евразийской экономической комиссией и
правительством Украины. Все это открывает перед странами новые возможности для
коммуникаций, более активного сотрудничества», – считает А. Кинах.

По его словам, на сегодняшний день доля торговли с Россией и другими
государствами СНГ в общем внешнеторговом обороте Украины составляет около 40 %.
Но потенциал торгового сотрудничества далеко не исчерпан, отметил депутат, его можно
наращивать, прежде всего, опираясь на международные правила торговли, современные
механизмы защиты внутреннего рынка, без политического и экономического давления.
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«Важно, что развитие сотрудничества на евразийском пространстве проходит при
активном участии промышленников, предпринимателей и работодателей, в рамках
постоянно действующего диалога с властью, государственно-частного партнерства, на
основе постоянных коммуникаций с целью формирования благоприятной торговой и
инвестиционной среды», – отметил парламентарий.

Участники дискуссии – ведущие украинские и российские товаропроизводители –
выразили надежду, что Россия и Украина смогут найти взаимоприемлемое решение
относительно возможного введения Россией утилизационной пошлины на импорт
автомобилей. Важно этого не допустить, отметили представители бизнеса, потому что
даже повышение стоимости на украинские автомобили на 10–12 % может сделать их
неконкурентоспособными (Анатолий Кинах: Украина приветствует развитие
отношений в ЕЭП на принципах международной торговли и инвестиций //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503cdf19c4ca42ee4000024f). – 2012. – 28.08).

***

Решение Конституционного Суда сняло последнюю процедурную преграду перед
внесением изменений в Конституцию, касающихся ограничения депутатской
неприкосновенности. Об этом заявил народный депутат, член парламентской фракции
Партии регионов, председатель подкомитета по вопросам судоустройства и статуса
судей Комитета Верховной Рады по вопросам правосудия Дмитрий Шпенов.

«Наш законопроект, касающийся ограничения депутатской неприкосновенности,
был подготовлен еще в далеком 2008 г. Тем не менее, наши оппоненты, на словах
поддерживая идею отмены депутатского иммунитета, на деле всячески затягивали
рассмотрение документа», – подчеркнул парламентарий.

«Отмена неприкосновенности стала возможной только спустя почти четыре года,
под самый конец каденции Верховной Рады нынешнего созыва, когда возникает вопрос о
том, успеет ли парламент принять соответствующие изменения в Конституцию», –
отметил Д. Шпенов.

По его словам, парламентская фракция Партии регионов изучит все юридические
возможности для того, чтобы еще нынешний состав Верховной Рады проголосовал за
отмену неприкосновенности.

«Наша партия уже много лет последовательно поддерживает идею об ограничении
депутатского иммунитета. Эту инициативу поддерживает Президент Украины
В. Янукович, который, кстати, был одним из соавторов одобренного КСУ законопроекта.
В конце концов, как показывают и социологические опросы, и мой личный опыт общения
с избирателями, ограничение неприкосновенности поддерживает абсолютное
большинство украинцев», – уверен политик.

«Как бы ни хотелось отдельным политикам отсидеться еще пять или десять лет,
закрываясь от своего народа неприкосновенностью, как непробиваемой броней, это им не
удастся. Изменения в Конституцию относительно ограничения депутатского иммунитета
будут приняты в самое ближайшее время», – считает он (Дмитрий Шпенов: Отмена
депутатской неприкосновенности – только вопрос времени // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/503dded8c4ca42ee40000267).  –
2012. – 29.08).

***

Поддержка Партии регионов избирателями напрямую зависит от выполнения
данных им обещаний, поэтому дальнейший рост рейтинга партии неизбежен. Об этом
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заявила народный депутат Украины, член парламентской фракции ПР Юлия
Ковалевская.

Парламентарий напомнила, что в 21-ю годовщину независимости Украины Партия
регионов отчиталась перед избирателями о проделанной работе и представила свою
новую программу развития государства. По мнению политика, это характеризует ПР как
ответственную политическую силу, которая не боится отчета перед избирателями и дает
им возможность объективно оценить, насколько последовательно и полно она выполняет
предвыборные обещания.

«Основные изменения, ощутимые для каждой украинской семьи, касаются
социальной политики государства – это и реформы медицины и образования, и
повышение социальных стандартов. Для Партии регионов обеспечение достойного уровня
жизни граждан –  всегда было и остается наивысшим приоритетом»,  –  отметила
Ю. Ковалевская.

Она также обратила внимание на то, что ПР выполняет свои обещания не для
«галочки» и не останавливается, достигнув обещанного уровня. Так, например,
материальная помощь, которая выплачивается родителям при рождении ребенка, уже
превысила сумму, заложенную в предвыборной программе Президента Украины
В. Януковича. Парламентарий заверила, что эта помощь будет увеличиваться и дальше,
наряду с прожиточным минимумом, минимальными заработной платой и пенсией.

«Партия регионов – партия выполненных обещаний. В отличие от наших
политических оппонентов, мы не обещаем невозможного или того, чего не собираемся
выполнять.  Я уверена,  что граждане Украины смогут принять взвешенное решение и
сделать правильный выбор между популистскими предвыборными обещаниями
оппозиции и обоснованным планом развития страны, который реализуется Партией
регионов», – резюмировала народный депутат (Юлия Ковалевская: Рост рейтинга ПР
напрямую связан с оценкой избирателями уже проделанной партией работы //
Офіційний сайт Народної Партії
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503f1577c4ca42ee400002a6). – 2012. – 30.08).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
заместитель председателя Комитета Верховной Рады по вопросам прав человека,
национальных меньшинств и межнациональных отношений Иван Попеску сообщил,
что закон о языках обеспечивает право национальных меньшинств на использование
родного языка.  Об этом он заявил 30  августа,  комментируя имплементацию закона об
основах государственной языковой политике в Герцаевском районе Черновицкой области.

«Закон о языках, который вступил в действие после подписания Президентом
Украины, уже выполняется в регионах. Например, в Черновицкой области Герцаевский
районный совет уже принял решение об имплементации этого закона. Была создана
рабочая группа для изучения возможностей применения норм этого закона», – отметил
политик.

По словам И. Попеску, в каждом из населенных пунктов района есть школа с
румынским языком обучении. А в украиноязычной школе просто нужно будет ввести
румынский язык как отдельный предмет. «Таким образом, на уровне образования никаких
дополнительных ресурсов для выполнения закона о языках не потребуется», - подчеркнул
он.

Также депутат добавил, что все председатели сельсоветов района знают румынский
язык.

«Что касается других районов Черновицкой области, то там, где компактно
проживает румыноязычное население, в ближайшем будущем будут созданы рабочие
группы по изучению ситуации», – резюмировал И. Попеску (Иван Попеску: Закон о
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языках обеспечивает право национальных меньшинств на использование родного
языка // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503f311dc4ca42ee400002a9). – 2012. – 30.08).

***

Рассмотрение обращения Юлии Тимошенко в Европейский суд по правам человека
будет рассматриваться согласно общей практики. ЕСПЧ вряд ли будет делать какие-то
исключения из правил и сроков рассмотрения дела. На это обратил внимание народный
депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов, председатель
подкомитета по вопросам судоустройства и статуса судей Комитета ВР по вопросам
правосудия Дмитрий Шпенов.

«Практика Европейского суда предусматривает рассмотрение дел в период от
полутора до двух лет.  Я думаю,  что индивидуального подхода к Тимошенко не будет,  и
обращение будет рассмотрено в течение полутора-двух лет. Это мое мнение как юриста»,
– заявил Д. Шпенов.

Парламентарий также отметил, что Высший специализированный суд не нашел
нарушений в действиях судов других инстанций.

«Суд не нашел ни процессуальных, ни других нарушений, а это значит, что он
подтвердил законность решения первой и второй инстанций», – отметил народный
депутат, добавив, что решение Печерского суда вступило в силу (Дмитрий Шпенов:
Европейский суд не будет делать исключений из правил при рассмотрении обращения
Ю. Тимошенко // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503f7789c4ca42ee400002bf). – 2012. – 30.08).

***

Держава зараз не взмозі забезпечити бажаний рівень пенсій всьому населенню
пенсійного віку. Про це заявила народний депутат від фракції «Партія регіонів» Олена
Бондаренко.

«Пенсія буде відповідати (бажаному населенням) рівно тоді, коли у держави
з’являться на це економічні підстави, тобто грубо кажучи гроші. Зараз говорити про те,
що держава може закрити всі свої потреби в усіх своїх напрямках, в тому числі щодо
гідного рівня пенсій,  ми не можемо.  У нас немає цих грошей,  їх потрібно заробити»,  –
сказала вона.

За її словами, непопулярні рішення, які приймаються Партією регіонів, зокрема
пенсійна реформа – це заділ на майбутнє.

«Ми чудово розуміємо,  що якщо зараз нічого не змінимо у пенсійному царстві-
королівстві, то у нас з вами фактично крах Пенсійного фонду настане через два роки. Що
ми будемо робити через два роки?  Звісно,  ми не могли сидіти-чекати:  ось спочатку він
завалиться, зруйнується, а потім ми що-небудь нове придумаємо. Треба вже зараз робити
превентивні кроки, щоб цього не сталося», – зазначила Бондаренко (У Партії регіонів
сказали, коли зроблять гідні пенсії // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_partiyi_regioniv_skazali_koli_zroblyat_gidni_pe
nsiyi&objectId=1263824). – 2012. – 30.08).

***

Ни одна из международных организаций не ставит под сомнение рост украинской
экономики.  Об этом заявил народный депутат, член парламентской фракции Партии
регионов Алексей Плотников.
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По словам политика, в Украине также наблюдается тенденция к улучшению
показателей ВВП. «Соотношение государственного внешнего долга к валовому
внутреннему продукту в 2010 г. составило 44 %, и существовала тенденция к ухудшению.
Сейчас этот показатель составляет 38 % и есть тенденция к улучшению. Если посмотреть
на международную классификацию, то это безопасный уровень», – отметил политик.

Кроме того, как отметил А. Плотников, золотовалютные резервы Украины при
премьере Ю. Тимошенко с августа по декабрь 2008 г. уменьшилась с 19 млрд дол. до
13 млрд. «Сегодня мы можем общаться о чем угодно, но ни одна из международных
организаций не ставит под сомнение рост экономики в этом году», – сообщил он. Политик
также добавил,  что до конца года,  по прогнозам,  показатель инфляции в государстве
уменьшится с 7 до 5 % (Алексей Плотников: Ни одна из международных организаций
не ставит под сомнение рост экономики Украины // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/503f8024c4ca42ee400002c3). – 2012. –
30.08).

***

Государству необходимо обеспечить соответствующие условия для развития
украинского языка и одновременно – право граждан на свободное использование родного
языка. Об этом заявил народный депутат Украины, член парламентской фракции
Партии регионов Петр Мельник.

Народный депутат обратил внимание на необходимость того, чтобы абитуриенты
при поступлении в высшие учебные заведения на любую специальность сдавали экзамен в
форме внешнего независимого оценивания по украинскому языку и литературе.

«Экзамен по украинскому языку должен быть обязательным. Это должно касаться и
человека, претендующего на государственную службу и поступающего в вузы», – заявил
политик.

Вместе с тем он обратил внимание на то, что «каждый человек имеет право
разговаривать на родном языке. Не нужно это запрещать. И государству необходимо
обеспечить соответствующие условия, чтобы человек имел на это право».

«Думаю,  что это будет правильно –  и украинский язык уважать,  и давать
возможность людям общаться на родном языке»,  –  резюмировал П.  Мельник (Петр
Мельник: Государству необходимо обеспечить право граждан на свободное
использование родного языка // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50406a6bc4ca42ee400002d2). – 2012. – 31.08).

***

Украине стоит внести изменения в налоговый,  таможенный и бюджетный кодексы,
чтобы оборудование, которое ввозится для учебных целей, не облагалось налогом. Об
этом заявил народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов,
председатель Комитета Верховной Рады по вопросам образования и науки Максим
Луцкий.

«Украинские университеты нуждаются в финансовой автономии, чтобы
заработанные средства они могли свободно использовать на поощрение собственных
работников, – отметил политик. – Нам нужно сделать так, чтобы высшие учебные
заведения могли полноценно участвовать в европейских грантах не на уровне подрядчика
или субподрядчика, а на уровне главного исполнителя».

По словам М. Луцкого, количество иностранных студентов является основным
показателем уровня образования в государстве. «И когда Дмитрий Владимирович
(Табачник. – Ред.) вносил предложение о том, что университет может готовить группу
иностранцев на иностранном языке, бывший министр образования Вакарчук ответил, что
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соответствующая подготовка может вестись только на украинском языке», – напомнил
народный депутат.

Он отметил, что Украина должна учитывать условия, которые диктует нашему
государству внешний рынок. «Если мы можем готовить (иностранцев. – Ред.), мы должны
их готовить. Ведь мы должны быть динамичными и соответствовать европейским
стандартам», – пояснил парламентарий.

М. Луцкий также выразил убеждение, что Украина должна отказаться от
налогообложения оборудования для университетов при пересечении государственной
границы (Максим Луцкий: Оборудование для украинских университетов, ввозимое из-
за границы, облагаться налогами не должно // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5040732cc4ca42ee400002d4). – 2012. – 31.08).

***

Новый этап повышения пенсий военным пенсионерам с 1 сентября свидетельствует
о последовательном выполнении масштабных социальных инициатив Президента
Украины В. Януковича. Об этом заявил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов, член Комитета Верховной Рады по
вопросам социальной политики и труда Александр Стоян.

«Это свидетельствует о том, что последовательно выполняются масштабные
инициативы Президента Украины», – отметил народный депутат относительно
запланированного на 1 сентября нового повышения пенсий военным пенсионерам.

«Надо напомнить, что мы также уже осовременили пенсии пенсионерам, которые
вышли на пенсию до 2008 г. И граждане получили дополнительные средства. Мы
увеличили доплаты и инвалидам. Продолжаем возвращать сбережения вкладчикам
бывшего Сбербанка СССР», – напомнил А. Стоян.

«И сегодня речь идет о повышении пенсий военным пенсионерам. Потому что
предыдущая власть на них, как в целом и на всех пенсионеров, не обращала внимания. От
предшественников остались проблемы с квартирами, жильем, оплатой труда для военных.
То есть выходит на пенсию военный – ему и жить негде, и пенсия маленькая. А поэтому
следующим нашим шагом будет серьезное возвращение к вопросу строительства жилья
для военных», – отметил политик.

«То есть речь идет о последовательном выполнении наших программ, независимо от
того, речь идет о выборах или нет. Наша политическая сила – Партия регионов, Президент
Украины В. Янукович всегда выполняют все свои обязательства перед гражданами», –
акцентировал внимание он.

«Предшественники этих вопросов – актуальных для страны и граждан, в том числе и
военных – не решали. Единственное успели – распродать военное имущество, имущество
воинских частей, земли, территории, технику. Это все предшественники действительно
успешно решили. Хорошо, что граждане не выразили им доверия, остановили их, и
сегодня они не имеют возможности заниматься привычным для них разграблением», –
резюмировал политик (Александр Стоян: Новый этап повышения пенсий военным
пенсионерам свидетельствует о последовательном выполнении масштабных
социальных инициатив Президента Украины // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50408f74c4ca42ee400002df). – 2012. – 31.08).

***

Головна функція народного депутата – покращувати законодавство і бути
відповідальним перед своїми виборцями. Про це заявила народний депутат України,
член парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник голови
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парламентського Комітету ВР із питань свободи слова та інформації Олена
Бондаренко.

Говорячи про майбутні вибори в парламент, а також про те, як повинні працювати
депутати, у тому числі і майбутнього скликання, О. Бондаренко зазначила: «Головна
функція народного депутата – займатися законотворчістю, покращувати законодавство,
формуючи рівні умови для всіх, брати активну участь у засіданнях профільних комітетів,
працювати в групах міжпарламентської дружби, представляти Україну на міжнародній
арені. І якісно виконувати цю роботу».

«Також депутати мають бути відповідальними перед своїми виборцями, перед своєю
політичною силою», – підкреслила політик.

Вона акцентувала увагу на тому, що «найнеобхідніші країні кроки приймалися в
парламенті і цього року, і попереднього саме завдяки нашій політичній силі у парламенті
– фракції Партії регіонів».

Парламентарій також звернула увагу на те, що в основі програми ПР, із якою вона
йде на цьогорічні парламентські вибори, – українська сім’я.

Політик зазначила, що мова йде про відкриття перинатальних центрів у кожній
області, допомогу при народженні дитини, забезпечення державним замовленням не
менше 75 % місць у вузах, забезпечення молодих фахівців першим робочим місцем,
будівництво доступного житла, якісну та доступну медичну допомогу. О. Бондаренко
підкреслила, що особлива увага буде приділятися економічному розвитку країни
(О. Бондаренко: Головна функція народного депутата – покращувати законодавство
// JeyNews (http://jeynews.com.ua/news/d0/73244). – 2012. – 2.09).

***

Народный депутат фракции коммунистов Спиридон Килинкаров поддерживает
требования правительства Украины производить ремонт кораблей Черноморского флота
Российской Федерации на украинских заводах.

По его словам, Украина выдвинула ряд экономических требований для подписания
межправительственного соглашения о размещении шести подводных лодок ЧФ России.

«Насколько нам известно, Украина ведет переговоры о том, чтобы корабли
Черноморского флота России, ремонтировались на украинских заводах. Если
договоренности буду достигнуты, то наши ремонтные заводы будут обеспечены заказами,
а люди работой и стабильным доходом», – сказал народный депутат.

Помимо требований по обслуживанию судов украинскими предприятиями, одним из
условий подписания соглашения является снижение цены на российский газ.

«Согласится Россия или нет на такие требования – не известно. Но то, что
необходимость снижения цены на газ есть –  ни у кого не вызывает сомнения.  С такими
высокими ценами на газ и неоправданной энергоемкостью наши предприятия совершенно
неконкурентоспособны. Поэтому правительство должно использовать любую
возможность для влияния на российских партнеров с целью снижения цены на
энергоресурсы», – уверен С. Килинкаров (Спиридон Килинкаров: Корабли
Черноморского флота РФ должны ремонтировать на украинских заводах //
Компартія України (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-korabli-chernomorskogo-flota-
rf-dolzhny-remontirovat-na-ukrainskix-zavodax/). – 2012. – 27.08).

***

Зарегистрированные перед выборами законопроекты об отзыве народных депутатов
– это лишь попытка авторов сорвать дешевые политические дивиденды. Такое мнение
выразил народный депутат Украины, первый секретарь Луганского обкома
Компартии Украины Спиридон Килинкаров.

http://jeynews.com.ua/news/d0/73244
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Тем не менее, по его словам, в Украине крайне необходимо ввести механизм отзыва
депутатов любого уровня.

«Выборы – это не лотерея. Многие кандидаты не оправдывают надежд избирателей,
поэтому наличие механизма отзыва депутата качественно повлияло бы не только на
работу, но и на состав Верховной Рады. Надо дать людям возможность исправить ошибку,
а не ждать пока закончится срок депутатских полномочий избранника, а в это время их
округ не будет полноценно представлен в парламенте», – считает С. Килинкаров.

В то же время, коммунист уверен, что законопроекты об отзыве народных депутатов
не будет принят.

«Фракция коммунистов еще с 1999 г. занимается этим вопросом. В каждом созыве
мы вносим проекты законов об ответственности депутатов перед избирателями. В наших
законопроектах четко выписаны все механизмы, которые полностью исключают давление
на неугодных власти депутатов. Но могу вам с уверенностью сказать, что ни в этом, ни в
следующем созыве, ни один законопроект об ответственности депутата пред
избирателями принят не будет. Пока будет продолжаться торговля депутатскими
мандатами, подобные инициативы не наберут большинства голосов в парламенте», –
заявил С. Килинкаров (Спиридон Килинкаров: В ВР продолжается торговля
мандатами // Компартія України (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-v-vr-
prodolzhaetsya-torgovlya-mandatami/). – 2012. – 27.08).

***

«Загнивающим из-за халатности буржуазных властей украинским предприятиям
нужна не приватизация, а эффективное государственное управление». Такое заявление
сделал народный депутат Украины от КПУ Александр Голуб.

Заявление очень актуальное, ведь буквально на днях прошел очередной этап
приватизационного «аттракциона невиданной щедрости» от власти, которая направо и
налево раздает так называемым «эффективным собственникам» государственное
имущество. На этот раз Украина распрощалась с ПАТ «Киевский мотоциклетный завод».

«Очень печальная новость,  –  констатировал А.  Голуб.  –  К сожалению,  есть все
основания полагать, что уникальное производство КМЗ будет уничтожено. Зная
отечественных инвесторов, их наверняка интересую только земельные участки, на
которых расположены производственные помещения этого предприятия».

А ведь Украине,  между тем,  очень нужен мотоциклетный завод:  «Малый бизнес и
сельское хозяйство Украины нуждаются в тяжелых мотоциклах, – объясняет А. Голуб. –
Автомобили слишком дорогие и при покупке и в обслуживании. Мотоцикл с коляской
вроде «Днепра» имел бы хороший спрос в стране».

Однако, как заметил парламентарий, вот уже 20 лет КМЗ действительно переживает,
мягко говоря, не лучшие времена. Сейчас завод собирает около 400 образцов техники
(какая часть из них – мотоциклы – не сообщается). В советское время он производил
более 100 тыс. образцов в год. «О чем это говорит? Безусловно, о том, что предприятию
нужна не приватизация, которая окончательно его уничтожит, а эффективное
государственное управление, как и всем остальным предприятиям Украины», – заявил
А. Голуб.

Коммунисты в очередной раз призывают власть прекратить разбазаривание
народного богатства – разрушительную тотальную приватизацию госимущества.
«Необходимо перейти к масштабной национализации всех крупных, стратегически
важных предприятий и монополий страны. Необходимо вернуть страну народу!» –
подытожил А. Голуб (Александр Голуб: Необходимо перейти к масштабной
национализации стратегически важных предприятий // Компартія України –
http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/aleksandr-golub-neobxodimo-perejti-k-masshtabnoj-
nacionalizacii-strategicheski-vazhnyx-predpriyatij/). – 2012. – 27.08).
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***

Вся капиталистическая экономика – сплошная экономическая пирамида, как
гигантская «МММ». И мировой кризис – прямое тому доказательство. Только истинно
народная власть может защитить граждан страны и ее экономику от воровства,
мошенничества, казнокрадства и кризиса. Такое заявление сделал народный депутат
Украины от КПУ Сергей Гордиенко.

Отметим, что на днях Нацкомфинуслуг утвердила доработанный проект закона «О
запрете финансовых пирамид в Украине». Однако есть основания полагать, что закон этот
никак не улучшит экономическое положение страны, да и благосостояние граждан, и не
спасет их от финансового мошенничества. И вот почему. «Естественно, запрет
финансовых пирамид – это правильно. Но при создании подобных законов не учитывается
один важный фактор – банки, фактически, действуют по той же схеме, – разъяснил
С. Гордиенко. – Но только финансовых пирамид, против которых так яростно борются
буржуазные власти, немного, а легальных банков, управляемых этой властью – пруд
пруди. Попросту говоря, этим законом олигархи и их лоббисты в Верховной Раде убрали
пирамиды, как своих бизнес-конкурентов, объявив их вне закона. Ведь банки, это,
фактически, легализированные пирамиды».

Более того, как отметил парламентарий, вся мировая капиталистическая экономика
была построена на том, что страны «золотого миллиарда» обеспечивали благосостояние
своих граждан за счет разрушения экономик стран третьего мира и наводнения их рынков
своими товарами. Чего, к слову, и добивается от Украины Евросоюз… «Но это приводит к
снижению покупательской способностью в этих странах, ставших жертвой крупного
капитала. А тогда начинается мировой кризис. И деньги кончаются даже у богатых, –
подчеркнул С. Гордиенко. – В общем, как я уже говорил, вся капиталистическая
экономика –  это гигантская «МММ».  А потому,  ожидать,  что в ее рамках удастся
искоренить финансовые пирамиды и защитить граждан от потери средств и нищеты –
просто смешно».

Депутат-коммунист объяснил, что экономика должна быть ориентирована на
удовлетворение нужд трудящихся, а не на принесение прибыли хозяевам-капиталистам,
как сейчас. «Банки должны кредитовать экономику, а не высасывать деньги из фондов и
карманов трудящихся. Погоня за прибылью уже привела и Украину и весь мир к кризису.
Необходимо изменить саму цель экономического развития, направив его на благо
украинских граждан. А сделать это может только народ, вернувший себе власть и
сформировавший народное правительство», – подытожил С. Гордиенко (Сергей
Гордиенко: Капиталистическая экономика – это одна большая пирамида «МММ» //
Компартія України (http://www.kpu.ua/sergej-gordienko-kapitalisticheskaya-ekonomika-
eto-odna-bolshaya-piramida-mmm/). – 2012. – 28.08).

***

КПУ – единственная партия в Украине, которая верна левым идеалам и защищает
интересы трудового народа последовательно и принципиально.

Об этом заявил народный депутат Компартии Евгений Царьков, комментируя
заявление экс-лидера Соцпартии Александра Мороза, который заявил, что совершил
ошибку,  вступив в коалицию с Партией регионов и КПУ и попытку создать коалицию с
«Нашей Украиной»  и БЮТ,  так как социалистическая партия не может входить в
коалицию с бизнес-партиями.

«Александр Александрович прав – он действительно допустил много ошибок. Таких
ошибок, которые очень неблагоприятным образом отразились на нынешней политической
ситуации в стране. Первой и, наверное, веховой стал его отказ от участия в возрождении

http://www.kpu.ua/sergej-gordienko-kapitalisticheskaya-ekonomika-eto-odna-bolshaya-piramida-mmm/
http://www.kpu.ua/sergej-gordienko-kapitalisticheskaya-ekonomika-eto-odna-bolshaya-piramida-mmm/
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КПУ. Он не подписал, будучи Председателем Верховной Рады, постановление об отмене
решения о запрете Компартии», – считает Царьков.

По его мнению, эта ошибка сделала Мороза тем, кем он стал, и отрицательно
повлияла на положение левых сил в Украине.

Коммунист порекомендовал Морозу перечитать труды Ленина, комментируя
рассуждения о том, что левая партия не может сотрудничать с партиями капитала.

«Там на эту тему много написано.  А вот чего уж точно делать нельзя,  так это быть
настолько непоследовательным и беспринципным, и выбирать себе союзников
руководствуясь лишь собственной выгодой, совершенно наплевав на идеологическую
принадлежность. Что можно сказать о политике, который настолько беспринципный, что
обивал пороги и националистам, и правящей коалиции, просился и туда, и туда?
Предатель, которого нельзя подпускать к управлению государством», – сказал Царьков
(Мороза нельзя подпускать к власти, – Царьков // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210613). – 2012. – 29.08).

***

Коммунистическая партия Украины настаивает на всенародном обсуждении проекта
Государственного бюджета, что позволит избежать его распила олигархическими
кланами. Об этом заявил народный депутат Украины, первый секретарь
Николаевского обкома КПУ Владимир Матвеев.

«Проект Госбюджета готовится правительством на основе утвержденной Верховной
Радой бююжетной резолюцией и рассмотрение парламента, как законопроект. Но так как
сегодняшняя власть состоит сплошь из представителей различных олигархических
группировок, отстаивающих лишь собственные интересы, Компартия считает
необходимым предотвратить очередной распил Госбюджета кучкой «можновладцив». Для
этого нужно провести общественное обсуждение бюджета. Именно народ должен решать,
на какие программы и цели должны идти государственные средства», – убежден
народный депутат.

В первую очередь, по его словам, это касается социальной сферы: «Олигархия
железным сапогом топчет медицину, образование, социальную помощь, доступное жилье.
Я уверен, что госбюджет на 2013 г. ожидает та же участь, что и предыдущие, когда власть
проводила массовые сокращения выплат пенсий, соцпомощи, сокращала финансирование
медицины, системы образования, аграрного сектора. С помощью же народного
обсуждения будет создан действительно народный бюджет».

Кроме того,  как заметил В.  Матвеев,  необходимо уже решить вопрос с налогом на
роскошь и оффшорами: «Все нынешние решения власти касательно этих вопросов – это
насмешка над здравым смыслом, а не реальные по решению проблемы. Только заставив
богатых платить за яхты, дорогостоящие авто и вертолеты и запретив олигархам вывозить
миллиарды в оффшоры, можно рассчитывать на приток средств в бюджет, которые
пойдут не в карман олигархам, а на действительно необходимые для Украины программы
и отрасли».

Коммунисты также настаивают на государственном финансировании базовых
отраслей экономики, которые должны находиться под строжайшим госконтролем, на
уровне не менее, чем 80 млрд грн.

«Нужно ввести запрет на закупку товаров и услуг государственными предприятиями
и учреждениями по ценам выше рыночных. А доля зарплаты в себестоимости продукции
должна составлять не мене 40 %. Мы также настаиваем на создании не менее 100 тыс.
дополнительных рабочих мест ежегодно, что позволит снизить уровень безработицы. В
сфере ЖКХ Компартия также предлагает провести ряд изменений. В частности,
заморозить на год повышение тарифов,  а после их рост не должен превышать 10  %  от
роста реальной зарплаты», – подчеркнул В. Матвеев, добавив, что именно с помощью

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210613
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таких мер можно остановить дальнейшее социальное и экономическое падение Украины
(Компартия настаивает на всенародном обсуждении проекта Госбюджета //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kompartiya-nastaivaet-na-vsenarodnom-
obsuzhdenii-proekta-gosbyudzheta/). – 2012. – 31.08).

***

Политика нынешней власти в угольной сфере нацелена на фактическую деградацию
угольной отрасли Украины и передачу ее в частные руки.

У нынешней власти отсутствует четкое видение политики в этой сфере. Именно
КПУ со своей Антикризисной программой способна изменить ситуацию к лучшему,
заявил народный депутат, первый секретарь Луганского обкома Компартии
Спиридон Килинкаров, комментируя сообщение пресс-службы Луганской
облгосадминистрации о том, что ГП «Областная дирекция
«Луганскуглереструктуризация» намерена ликвидировать 7 шахт до конца текущего года.

По словам С.  Килинкарова,  власть не просто закрывает шахты,  она уничтожает
механизмы социальной поддержки трудящихся. Несмотря на то, что глава государства
считает, что угольная отрасль в украинском государстве иметь перспективу, все же
происходят планомерные шаги по ее уничтожению и передаче в частные руки. Ни для
кого не секрет, что ломается государственная система обеспечения шахтеров углем.

Власть идет путем переведения системы обеспечения топливом из государственных
рук в частные. Абсолютно не понятной является новая норма обеспечения твердым
бытовым топливом населения.

«Такое ощущение, что происходит обеспечение кланово-олигархических интересов
определенных групп капиталистов, тогда как интересы простых трудящих остаются без
внимания. Власть при помощи ГП «Луганская областная дирекция по ликвидации
убыточных угледобывающих и углеперерабатывающих предприятий» планомерно
закрывает действующие шахты, а в последующем на них официально, или не официально
начнут, или уже работают частники. С закрытием шахт значительная часть восточного
региона превращается в депрессивную зону. И без того не простая социальная ситуация
перерастает в критическую», – подчеркнул С. Килинкаров (Власть планомерно
уничтожает угольную отрасль, – коммунист // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210835). – 2012. – 31.08).

***

Кандидат в народные депутаты от Партии регионов, нардеп из фракции Народной
Партии Олег Зарубинский убежден, что нынешнее руководство государства жестко
отстаивает позиции Украины на международной арене.

«Нынешнее руководство государства не пляшет под чью-то дудку и не пытается
кому-то понравиться в столицах других стран, не «подхихикивает» президентам, а
отстаивает свою позицию», – отметил политик, которого цитирует пресс-служба Партии
регионов.

Вместе с тем он напомнил, как предыдущее руководство страны подписало с
Международным валютным фондом крайне невыгодный для Украины меморандум. «Они
взяли на себя три ключевых обязательства. Первое – это мораторий на повышение пенсий,
второе – это замораживание всех зарплат, прежде всего минимальной и прожиточного
минимума. И третье – это многократное повышение коммунальных тарифов. Говорю это
потому, что, когда мы оцениваем внешнюю политику, то надо смотреть на результат. При
нынешней власти товарооборот с Евросоюзом уменьшился? Увеличился. Товарооборот с
Россией уменьшился? Увеличился. Вот вам реалии внешней политики», – добавил
Зарубинский.

http://www.kpu.ua/kompartiya-nastaivaet-na-vsenarodnom-obsuzhdenii-proekta-gosbyudzheta/
http://www.kpu.ua/kompartiya-nastaivaet-na-vsenarodnom-obsuzhdenii-proekta-gosbyudzheta/
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210835
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«Когда сегодня на территорию Украины приходят Shell, Chevron и Exxon – почему
их раньше не было, а только об этом снилось? Вот об этом надо говорить. Или, возможно,
у нас меньше граждан начали путешествовать в Европейском Союзе? Я вам отвечу, что в
2011 и 2012 гг. количество отказов в визах в консульствах стран ЕС уменьшилось в разы
по сравнению с 2008–2009 гг. Давайте все-таки из фактов выходить», – резюмировал
политик (Литвиновец похвалил Януковича и раскритиковал «попередникив» //
ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/90353.html). – 2012. – 30.08).

***

Нынешняя власть реализует серьезные инфраструктурные проекты и уделяет
существенное внимание постепенному и непрерывному поднятию социальных
стандартов. Об этом заявил кандидат в народные депутаты Украины от Партии
регионов, нардеп из фракции Народной Партии Олег Зарубинский.

Говоря о предвыборных обещаниях оппонентов, парламентарий отметил, что
гражданам, для понимания того, не идет ли речь о популизме, необходимо учитывать
реализацию обязательств представителями политических сил. «Необходимо смотреть на
оппонентов через призму того,  что они уже сделали,  а точнее –  не сделали»,  –  отметил
О. Зарубинский. Он напомнил, что нынешние представители оппозиции в свое время уже
были при власти. «Поэтому необходимо посмотреть на то, что было выполнено с 2005 по
2009 г., и будет понятно, что говорить о выполнении обещаний в данном случае не
приходится», – отметил депутат. Он также напомнил, что в результате деятельности
предыдущего правительства Украина ежегодно переплачивает России за газ
существенные средства, которые могли бы пойти на социальные программы.

В то же время политик заверил, что повторения «ситуации, которая была несколько
лет назад, когда была обесцененная гривна, росла инфляция» не будет, ведь нынешняя
власть осознает,  что Украине и людям нужна стабильность.  «Ведь государство должно
работать более эффективно и конкретно, люди должны видеть результаты труда той или
иной команды. То есть не бензиновые кризисы, не банковские кризисы, не сахарные
кризисы, не мясные кризисы, а результаты», – заявил он. Парламентарий отметил, что
сегодня речь идет о поднятии доверия к государству.

О. Зарубинский обратил внимание на то, что за последние два года деятельности
нынешней власти речь идет об открытии новых аэропортов, стадионов, школ, детских
садов, дорог. «Все сегодня видят, что за последние два года построено и создано то, что не
было сделано и создано за много лет», – заявил народный депутат.

Парламентарий также выразил убеждение, что средства на выполнение социальных
инициатив у власти будут. «Ведь при этом правительстве, при этой власти
последовательно и непрерывно развивается экономика. На сегодня как минимум по
четырем очень важным позициям Украина уже является прочным конкурентом в мире, в
мировом разделении труда. Это IT-технологии, это металлургия, это химия, и это сельское
хозяйство. Мы сегодня экспортируем наш урожай в 141 страну мира. Это и есть
эффективная экономика,  не декларация,  а то,  что сделано,  создано,  построено»,  –
подчеркнул политик.

«Власть, кроме того, что реализует серьезные инфраструктурные объекты, сегодня
обращает серьезное внимание на постепенное, но уверенное повышение социальных
стандартов – зарплат, пенсий. И в течение последних двух лет эти позиции улучшаются»,
– также заявил политик.

«Это реальные показатели», – подчеркнул Зарубинский.
«Критики нынешней власти во время своего пребывания во власти ничего не

сделали. Но когда в государстве увеличится количество строителей, а не разрушителей –
государство будет лучше. Ключевой принцип демократии состоит в ответственности и
отчетности тех, кто избран, перед теми, кто избирал, за то, что было создано, сделано,

http://glavcom.ua/news/90353.html
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построено, а не разрушено», – резюмировал О. Зарубинский (Зарубинский: Нынешняя
власть уделяет существенное внимание поднятию социальных стандартов // «Час
пик» (http://www.chas-pik.org/politika/77031zarubinskiy-nyneshnyaya-vlast-udelyaet-
sushchestvennoe-vnimanie-podnyatiyu-socialnyh). – 2012. – 2.09).

***

Влада запустила нову технологію фальсифікації виборів,  суть якої полягає у
недопущенні представників опозиції в окружні виборчі комісії. Про це повідомив
народний депутат фракції «БЮТ–Батьківщина», уповноважена особа ВО
«Батьківщина» у ЦВК Сергій Подгорний.

«Суть технології полягає у створенні таких собі «двійників» на кандидатів у комісію
від об’єднаної опозиції «Батьківщина». Від імені людей, яких заздалегідь погоджено
партією, невідомі особи паралельно пишуть заяви про її бажання начебто представляти
іншу політичну силу», – пояснив Подгорний.

«Таким чином комісія автоматично викреслює цю особу, і виходить, що опозиція не
матиме свого представника у ТВК. Це абсолютно нова технологія, як отримати більшість
у комісії і позбавитись представників партії «Батьківщина», – наголосив народний
депутат.

За його словами, опозиція зафіксувала уже близько трьох десятків таких випадків у
Чернігівській, Харківській, Дніпропетровській областях та у місті Києві.

«Дуже наглядний приклад – округ № 222. До нас звернулась наша представниця, яка
повідомила, що невідомі зловмисники від її імені написали заяву від такої собі партії
«Держава». Виявилось, що дубльована заява була написана іншим почерком та не була
підкріплена обов’язковою ксерокопією паспорта», – розповів Подгорний.

«Ми звертатимемося до Центральної виборчої комісії з приводу попередження
подібних зловживань», – сказав Подгорний (Влада викидає представників опозиції із
окружних виборчих комісій // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12158.html). – 2012. – 27.08).

***

Парламентское большинство, по словам Андрея Кожемякина, отказывается
голосовать за большинство законопроектов от оппозиционеров.

Фракция «БЮТ–Батьківщина» просит не включать в повестку дня Верховной
Рады свои законопроекты. Об этом на заседании согласительного совета заявил лидер
фракции Андрей Кожемякин.

Кожемякин подчеркнул: «Смысла рассматривать законопроекты, которые мы
направляем, нет. Не было поддержано, в соответствии с нашим анализом, большинство
законопроектов, внесенных депутатами нашей фракции. Это более 160 законопроектов.
Из них только пять получили позитивное голосование. То есть, мы понимаем, что
большинство в парламенте сегодня не хочет голосовать за такие вопросы как борьба с
коррупцией, преодоление бедности, по соглашению об ассоциации с ЕС, за освобождение
политических заключенных и гармонизацию нашего законодательства с европейскими
нормами».

«Я хотел бы вас (Литвина)  и согласительный совет попросить не включать в
повестку дня предложения депутатской фракции БЮТ по законопроектам, которые
внесены членами нашей фракции и подписаны главой фракции», – сказал он.

Спикер Владимир Литвин выразил сомнение в том, что согласительный совет может
принять такое решение, отметив, что отозвать законопроекты могут их инициаторы –
народные депутаты. Литвин попросил аппарат ВР изучить этот вопрос (Оппозиция
отозвала все законопроекты из Рады // Сегодня

http://www.chas-pik.org/politika/77031zarubinskiy-nyneshnyaya-vlast-udelyaet-sushchestvennoe-vnimanie-podnyatiyu-socialnyh
http://www.chas-pik.org/politika/77031zarubinskiy-nyneshnyaya-vlast-udelyaet-sushchestvennoe-vnimanie-podnyatiyu-socialnyh
http://byut.com.ua/news/12158.html
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(http://www.segodnya.ua/politics/pnews/Oppoziciya-otozvala-vse-zakonoproekty-iz-Rady.html).
– 2012. – 3.09).

***

Народный депутат (НУ–НС) Геннадий Москаль обратился к Генеральному
прокурору Виктору Пшонке с требованием проверить решения Одесского, Запорожского,
Донецкого, Херсонского, Днепропетровского, Харьковского, Луганского областных
советов и горсовета Севастополя о предоставлении русскому языку статуса
регионального.

«Я прошу проверить решения облсоветов на соответствие Конституции, где сказано,
что порядок использования языков в Украине регламентируется законами,  а также на
соответствие Европейской Хартии региональных языков и языков меньшинств», – сказано
в обращении.

По его словам, есть существенные различия между ратифицированной Хартией и
законом «Об основах государственной языковой политики». В частности, в законе
указаны языки, которых нет в Хартии – армянский, ромский, караимский, крымчацкий,
русинский, идиш, новогреческий. В то же время, в самой Хартии также указаны языки,
которых не существует в природе – это еврейский и греческий.

Нардеп также отмечает, что решения упомянутых облсоветов нужно проверить на
соответствие самому закону «Кивалова – Колесниченко», поскольку в переходных
положениях к нему содержатся изменения к закону «О местном самоуправлении в
Украине», которые позволяют принимать решения по этому поводу исключительно
сессиям сельских, поселковых и городских советов.

«В переходных положениях ничего не сказано о возможности принятия подобных
решений областными советами, городским советом Севастополя, а также Верховным
Советом Автономной Республики Крым и Киевским городским советом», – отметил он.

Также Геннадий Москаль отметил необходимость выявить, на каком основании
Измаильский городской совет отказал болгарам в признании их языка региональным на
территории города.

«Прошу проверить решения этих органов и в случае нарушения Конституции и
законов вынести прокурорские протесты. А в случае наличия состава преступления –
возбудить уголовные дела против должностных лиц местного самоуправления за
превышение власти и служебных полномочий», – резюмировал он (Москаль требует от
Пшонки возбудить дела за принятие регионального языка // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/54499/). – 2012. – 27.08).

***

По мнению народного депутата, парламентские выборы не могут быть расценены
как прозрачные и честные.

Народный депутат Юрий Кармазин просит Президента Украины принять меры по
недопущению нарушения избирательных прав должностными лицами ЦИК и судьями
административных судов для избрания легитимного парламента. Об этом говорится в
открытом депутатском обращении Кармазина к В. Януковичу.

По мнению депутата, на нынешнем этапе выборов – регистрация кандидатов в
народные депутаты – грубо нарушаются права граждан быть избранными, что влечет за
собой нарушение права избирать.

«ЦИК в соучастии с судьями Апелляционного административного суда Киева и
Высшего административного суда Украины фактически создают искусственные барьеры
для участия в выборах лиц, которые решили баллотироваться в народные депутаты, или



48

создаются условия, при которых в целом невозможно такое участие», – сказано в
обращении.

По словам Кармазина, уже на нынешнем этапе выборы народных депутатов
Украины не могут быть расценены как свободные, прозрачные и честные.

«Совершенно очевидно, что оппозиционные политики, неугодные этой власти,
находятся под давлением и в невыгодном положении», – говорится в документе.

Кроме того, по словам Кармазина, в общем, на сегодняшний день отказано в
регистрации 443 лицам, то есть почти каждому десятому, что влечет за собой
колоссальные потери для государственного бюджета Украины.

«Должностными лицами Центральной избирательной комиссии осуществляются так
называемые предварительные выборы путем выборочных, безосновательных и
незаконных отказов претендентам в кандидаты в народные депутаты Украины в их
регистрации. За ними прослеживается неравное и предвзятое отношение к отдельным
претендентам в кандидаты в народные депутаты Украины,  в том числе ко мне,  ряду
оппозиционных претендентов в кандидаты в народные депутаты Украины. Более того,
решениями судебных органов такая незаконная деятельность Комиссии признается
правомерной», – сказано в обращении.

По мнению нардепа, все выше сказанное является неоспоримым доказательством
предвзятости и избирательности подходов Комиссии решения вопросов о регистрации
субъектов избирательного процесса.

«Результаты таких выборов, которые уже начаты в Украине, не представят реальной
воли народа, поскольку в нем не будут участвовать по формальным и необоснованным
причинам, а фактически в связи со своей оппозиционной деятельностью, ряд граждан. Это
представляет угрозу легитимности парламента, который будет избранным, а значит –
национальной безопасности страны. Это также подрывает авторитет нашего государства
на международном уровне и может создать риски для председательства Украины в ОБСЕ
в 2013 г.», – отмечается в обращении.

Кармазин подчеркивает, что всегда отстаивал и защищал интересы Украины, однако
сейчас будет вынужден выступить против Украины в Европейском суде по правам
человека (Кармазин обвинил ЦИК и суды в предвзятости и избирательности подходов
// Левый берег (http://lb.ua/news/2012/08/28/167677_karmazin_obvinil_tsik_sudi.html).  –
2012. – 28.08).

***

Одна из главных ошибок оппозиции – считать, что избиратель разочарованный во
власти, поддержит именно объединенную оппозицию, ведь на сегодня рейтинг
недовольства оппозицией тоже достаточно высок. Об этом заявил народный депутат
Тарас Чорновил.

«На сегодня избиратель растерян и разочарован. Мне кажется, огромная ошибка
оппозиции считать, что избиратель недовольный властью, который против власти, за них.
Они не учли одного, что недовольство оппозицией тоже очень высокое, плюс
растерянность и разочарование, плюс выдвижение списков и выдвижения в округах – в
моем округе от одной партии, которая входит в оппозиционный блок идет 8 кандидатов,
от другой, которая тоже входит в оппозиционный список, по-моему 9 кандидатов – это в
одном избирательном округе», – отметил Чорновил (Оппозиция совершает «огромную
ошибку» – Чорновил // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=101326). – 2012.
– 28.08).

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/28/167677_karmazin_obvinil_tsik_sudi.html
http://expert.org.ua/?st=3&id=101326
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Регіональні партійні організації в політичному процесі
АР Крим

Участие общественных организаций в процессе контроля за проведением
избирательной кампании в Крыму позволит сделать ее максимально прозрачной для
общественности. Такое мнение на брифинге в Симферополе высказал Председатель
Совета министров АРК Анатолий Могилев.

Он отметил, что уже несколько организаций выразили желание принять участие в
работе совета. «Мы заинтересованы в том, чтобы участники наблюдательного совета из
числа общественных организаций не были политически заангажированы. Это должна
быть структура, которая объективно определяет процессы, которые происходят, дает им
оценку, доносит до общественности, чтобы та понимала, как проходит избирательный
процесс», – отметил он.

Премьер подчеркнул, что со стороны многих политических сил сегодня идет
намеренная необоснованная информационная атака относительно честности проведения
выборов. «Вокруг выборов уже идет интенсивная накачка того, что выборы будут
нечестными. Это необходимо нейтрализовать. Я считаю, что наблюдательный совет
должен стать арбитром ведения этого процесса», – заключил он (Наблюдательный совет
сделает избирательный процесс прозрачным для общественности, – Могилев //
Крымское информационное агентство (http://www.kianews.com.ua/print/48175). – 2012.
– 28.08).

***

В Керчи активизировалась политическая жизнь. Митинги в поддержку своих
кандидатов провели Партия регионов, партия «Удар» и Коммунистическая партия
Украины.

Митинг Партии регионов прошел после окончания рабочего дня на ступенях театра
им. Пушкина. Здесь перед пришедшими выступали кандидат в депутаты от партии
Валентина Лютикова и городской голова Олег Осадчий.

Митинг партии «Удар» проходил на площади Ленина. Керчане встретились с
кандидатами в депутаты Сергеем Куницыным и Николаем Стебловским.

Митинг коммунистов прошел на площади Ленина в тот же день вечером.
Поддержать местного кандидата от КПУ в Керчь приехал лидер партии Петр Симоненко.

Каждую такую встречу сопровождало много людей с флагами и партийной
символикой.  Кандидаты агитировали голосовать за себя и партию,  а также убеждали
керчан обязательно прийти на выборы 28 октября (Сафиуллина А. Прошли митинги в
центре города // Керченский рабочий (http://www.krab.crimea.ua/?p=8004). – 2012. –
30.08).

***

30 августа президиум Совета Организации ветеранов АРК единогласно поддержал
программу Партии регионов «От стабильности – к благополучию» и рекомендовал всем
городским, районным организациям ветеранов, секциям однополчан и ветеранским
первичкам на предстоящих выборах в Верховную Раду Украины отдать голоса за Партию
регионов и ее представителей.

Как сообщил ответственный секретарь Совета Виктор Мальцев, члены президиума
заслушали информацию руководителя организации Александра Склярова о подготовке к
предстоящему пленуму, а также обсудили предвыборную ситуацию в Крыму и Украине в

http://www.kianews.com.ua/print/48175
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целом. Они констатировали, что за последние два года партии, находящейся у власти,
удалось преодолеть хаос и разруху, в период «оранжевого» правления поставившие
Украину на грань экономической и социальной катастрофы, стабилизировать ситуацию и
создать фундамент для реформ. Отмечены позитивные изменения, связанные с заботой о
ветеранах войны, инвалидах, гражданах преклонного возраста и в целом в социальной
сфере.

В постановлении, принятом на заседании, сказано, что Партия регионов способна
продолжить начатые преобразования и сделать жизнь каждого гражданина благополучной
(Владимирова В. Ветераны – за стабильность и благополучие // Крымскиен известия
(http://www-ki.rada.crimea.ua/index.php/component/content/article/1-latest-news/6410-2012-
08-31-06-30-43). – 2012. – 31.08).

Вінницька область

На Вінниччині фінансування сфери охорони здоров’я з місцевих бюджетів
скоротилося на 50  %.  Про це заявив лідер КПУ Петро Симоненко під час зустрічі з
виборцями в м. Барі Вінницької області.

П. Симоненко нагадав, що Вінницька область була одним із регіонів, де медична
реформа проводилася як пілотний проект, але в результаті змін стан медичної сфери в
цьому регіоні тільки погіршився.

Так, за словами лідера комуністів, в результаті медичної реформи на Вінниччині
відбулося скорочення кваліфікованого досвідченого медперсоналу, закриття дільничних
лікарень в сільській місцевості та перепрофілювання їх в амбулаторії загальної практики
сімейної медицини.

Крім того, уточнив П. Симоненко, ряд медустанов, на які припадало 80 % медичної
допомоги в області,  на сьогоднішній день отримує тільки 30  %  від загального
фінансування.

«У результаті ліквідації дільничних лікарень область втратила багато необхідних
функцій, які виконували ці установи. Наприклад, раніше в них проводилися нескладні
операції, приймалися пологи, працювали рентген і стоматологічні кабінети. На
сьогоднішній день цього всього немає», – підкреслив П. Симоненко.

При цьому лідер КПУ уточнив, що населення Вінницької області досить негативно
сприйняло зміни в медичній сфері.

Він пояснив, що у зв’язку з неякісним наданням медичної допомоги, вінничани в
більшості відмовляються користуватися послугами амбулаторій, натомість займаються
самолікуванням або лікуються у колишніх медпрацівників.

Так,  коли в зв’язку з реорганізацією дільничної лікарні в одному з сіл Барського
району, медобслуговування позбулося близько 8 тис. осіб з 10 населених пунктів, лікарня
також втратила обладнання і медикаменти.

«В результаті всі жителі прилеглих до міста Бара сіл, щоб отримати медичну
допомогу, повинні добиратися в місто. Це вже призвело до смерті 3 осіб і є
найяскравішим прикладом того, що несе нам медична реформа», – наголосив лідер
комуністів (Петро Симоненко: Медична реформа на Вінниччині призвела до
негативних наслідків // Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-
medichna-reforma-na-vinnichchini-prizvela-do-negativnix-naslidkiv/). – 2012. – 27.08).

***

Винница и Винницкая область должны вернуть себе статус одного из самых крупных
по производству сахара регионов Украины. Об этом заявил лидер Коммунистической
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партии Украины Петр Симоненко во время встречи с избирателями в г. Казатине
Винницкой области.

Он подчеркнул, что для Винницкой области производство сахара, без
преувеличения, один из базовых сегментов сельского хозяйства.

«Не зря в советские времена Винниччина носила титул сахарного Донбасса. Сейчас
же, ситуация настолько угнетающая, что из более чем 40 сахарных заводов работает
только 7, да и то не на полную мощность», – сказал лидер коммунистов.

По словам П. Симоненко, у этой «сахарной катастрофы» несколько причин.
Лидер Компартии объяснил, что, во-первых, утрачены традиционные рынки сбыта

украинского сахара.
«Руководство страны разорвало экономические связи с Россией и странами СНГ, в

результате чего рынки этих стран были утрачены для нас», – отметил он.
П. Симоненко подчеркнул, что еще одной причиной «сахарной катастрофы»

является приватизация сахарных заводов, в результате чего между заводами исчезла
конкуренция, которая могла бы привести к снижению цен на сахар и кондитерские
изделия.

Лидер КПУ также добавил, что путь к решению проблем этой отрасли – очевиден.
Это государственная поддержка сельского хозяйства, восстановление традиционных
торговых связей, национализация и восстановление сахарных заводов (Петр Симоненко:
Виннитчина должна вернуть себе титул сахарного Донбасса // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vinnitchina-dolzhna-vernut-sebe-titul-saxarnogo-
donbassa/). – 2012. – 28.08).

Волинська область

29 серпня 2012 р. сесія Луцької міської ради підтримала внесений ВО «Свобода»
проект рішення «Про проведення першого уроку, присвяченого вшануванню української
мови».

Як зазначив голова фракції ВО «Свобода» у Луцькій міській раді Святослав
Боруцький, проведення такого уроку є одним із практичних кроків, спрямованих на захист
української мови в обласному центрі Волині.

«У час наступу на українську мову ми маємо виховувати наше молоде покоління на
повазі до того, що робить нас нацією, ідентифікує як українців. Урок, який вчитиме дітей
важливості української мови, розкриватиме її роль у процесі державотворення і
збереження української нації, особливо необхідний сьогодні. Русифікації – не місце у
Луцьку», – наголосив свободівець.

Пропозиція розпочати навчальний рік у загальноосвітніх навчальних закладах міста
Луцька уроком, присвяченим ушануванню української мови, не викликала заперечень і
була підтримана Луцькою міськрадою (Навчальний рік у луцьких школах відкриється
уроком зі вшанування української мови // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032246/). – 2012. – 29.08).

Дніпропетровська область

«Распродажа недвижимого имущества Днепропетровского машиностроительного
завода – еще один из многочисленных примеров, подтверждающих правоту коммунистов:
«Частный собственник не может и не хочет быть эффективным собственником с точки
зрения интересов народа и страны, ведь его интересует только личная прибыль», – заявил

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vinnitchina-dolzhna-vernut-sebe-titul-saxarnogo-donbassa/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vinnitchina-dolzhna-vernut-sebe-titul-saxarnogo-donbassa/
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032246/
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народный депутат Украины, первый секретарь Днепропетровского обкома КПУ Сергей
Храпов.

«Развал промышленных предприятий Днепропетровщины, да и по всей Украине
происходит из-за повальной приватизации, проводимой буржуазными властями.
Госпредприятия специально доводятся до запущенного состояния, чтобы частник смог
приватизировать его за копейки. Южный радиозавод и Восточный горно-обогатительный
комбинат в Желтых Водах,  Днепропетровский автобусный завод,  теперь и ДМЗ –  лишь
некоторые примеры того, как уничтожаются важные для Украины промышленные
объекты. В результате, сегодня, фактически, ни одно предприятие Днепропетровщины не
работает на полную мощность», – сказал депутат-коммунист.

С. Храпов напомнил, что коммунисты категорически против такого антинародного
курса и выступают за национализацию стратегических отраслей экономики.

«Проводимая сегодня приватизация – это угроза национальной безопасности, –
убежден С.  Храпов.  –  Она уничтожает любые социальные права и гарантии.  О каком
праве на работу и достойную зарплату может идти речь, если «эффективный
собственник» закрывает предприятия, выкидывает людей на улицу, не платит
заработанные деньги. Нужно немедленно прекратить губительную приватизацию и
перейти к масштабной национализации крупных, стратегически важных предприятий и
монополий».

Народный депутат напомнил, что национализация – один из краеугольных камней
экономического блока Антикризисной программы. Компартия неоднократно предлагала
Верховной Раде принять закон о национализации, но олигархическое большинство всякий
раз проваливало инициативу коммунистов.

«Поэтому очевидно, что реализовать Антикризисную программу, прекратить
разграбление Украины может только сам народ. Народ, вернувший себе власть. Народ,
сформировавший свое – народное правительство», – подытожил С. Храпов (Сергей
Храпов: В результате повальной приватизации ни одно предприятие
Днепропетровщины не работает на полную мощность // Компартія України
(http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-v-rezultate-povalnoj-privatizacii-ni-odno-predpriyatie-
dnepropetrovshhiny-ne-rabotaet-na-polnuyu-moshhnost/). – 2012. – 27.08).

Донецька область

Четыре кандидата в народные депутаты Украины по мажоритарным избирательным
округам в Донецкой области от политической партии УДАР на пресс-конференции в
Донецке рассказали, что они будут делать, если по итогам выборов 28 октября пройдут в
состав нового украинского парламента.

Так Николай Березовой не скрывает, что будет «лоббистом Горловки в Верховной
Раде». «Первоочередной задачей перед собой ставлю восстановление разбитых дорог в
Горловке.  Этой проблеме,  как минимум,  8  лет и она не решается»,  –  сказал он.  Как
нынешний руководитель трамвайно-троллейбусного предприятия, он также ставит перед
собой задачу «поднять» работу этого предприятия. «Глобальные же задачи прописаны в
наших программных партийных документах. Главные из них – честность и открытость
перед народом», – отметил он.

Дончанка Вольга Шейко считает, сегодня в нашей стране нет выполнения
«основного нормативного документа – Конституции Украины». «Давайте уже начнем это
выполнять! Нужно заниматься законами в нашем государстве и реализацией их на
практике – вот это, я считаю, основные задачи любого народного депутата. Необходимо
думать о законодательстве своей страны, которая будет работать на практике и не
противоречить международным законам», – подчеркнула она.
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Кандидат в депутаты Андрей Жмурко перед собой ставит основную задачу – «стать
действительно народным депутатом». «Не нардепом – как все, которые приходят в
Верховную Раду защищать свой бизнес. А именно тем человеком, который бы защищал
интересы тех людей, которые живут в его округе. Когда нынешние депутаты говорят о
поддержке коммунального транспорта, я у них спрашиваю: Когда вы в последний раз
видели автобус изнутри? Не с кабины своего «Мерседеса», проезжая мимо», а именно
изнутри. Ведь они сейчас живут в разных измерениях с основной массой населения
страны», – сказал он.

Геннадий Ясько в свою очередь считает коррупцию одной из самых главных
проблем нашего общества. «Суды, милиция, предприятия, местная власть – везде есть
коррупция.  Люди знают об этом,  но они боятся.  Моя задача –  дать возможность людям
поверить в себя», – подчеркнул он (Донецкий УДАР займется выполнением
Конституции Украины, ремонтом дорог и борьбой с корупцией // Донецкие новости
(http://dnews.donetsk.ua/2012/08/28/13863.html). – 2012. – 28.08).

***

30 августа Донецкая областная организация партии «УДАР» провела митинг под
зданием Донецкой ОГА. «Ударовцы» собрали около 200 человек.

По словам организаторов, мероприятие было посвящено борьбе с коррупцией,
митингующие держали плакаты «Взятки лишают нас будущего», «Судьи – марионетки в
руках власти», «Скажи «нет!» взяточничеству» и др. «Не пропустим взяточников в
парламент!» – выкрикивали собравшиеся. Митингующие призывали 28 октября «сказать
«нет!» коррупции и сказать «да!» Украине».

«Здесь малый и средний бизнес, который в первую очередь задавили у нас, –
комментировала происходящее кандидат в нардепы от «УДАРа» Вольга Шейко. –
Налоговое законодательство и наши функционеры не дают поднять голову нашему
малому и среднему бизнесу».

«Единые окна создали как бы в облегчение малому бизнесу, но, на самом деле,
задушили уже людей. Система эта не продумана», – говорит она.

Помитинговав около 15 минут, «ударовцы» дружно ушли (В центре Донецка
митинговали «ударовцы». Недолго // КИД
(http://www.zadonbass.org/news/all/message_55128). – 2012. – 30.08).

Житомирська область

Усі дошкільні учбові заклади міста Житомира буде обладнано станціями очищення
питної води. Про це повідомив лідер об’єднаної опозиції Житомирщини, кандидат в
народні депутати від Житомира Геннадій Зубко.

«Ми спрямували місту 210 тис. грн з обласного бюджету. Це гроші фракції «Фронт
Змін» облради для здійснення депутатської діяльності. На засіданні фракції ми
одноголосно вирішили віддати ці кошти дитсадкам Житомира, тому що сьогодні здоров’я
дітей – це наша головна турбота», – говорить депутат Житомирської облради Г. Зубко.

За його словами, якість питної води в Житомирі надзвичайно низька і та очистка, яка
здійснюється водоканалом, після доставки води старими трубами до осель житомирян чи
кухонь навчальних закладів, втрачає будь-який сенс.

«Сьогодні в навчальних закладах санепідемстанція перевіряє і контролює якість їжі
для дітей. Проте, всі мовчать, що ця їжа готується з неякісної води. Цю проблему можна і
треба вирішити. Гроші спрямовано місту. Я особисто проконтролюю, щоб фільтри
закупили якнайшвидше і вже на початку вересня  почали їх встановлювати», – підсумував
Г. Зубко (Геннадій Зубко: В кожному дитсадку Житомира ми встановимо фільтри

http://www.zadonbass.org/news/all/message_55128
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для води // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/12181.html). – 2012. – 28.08).

***

УДАР – політсила, яка очистить владу від нечесних політиків, корупції, бо знає яким
чином це зробити.

У цьому переконували громадськість лідери «УДАРу». Рустам Раупов, голова
обласної організації ПП «УДАР» та Оксана Продан,  кандидат в депутати від «УДАРУ»,
підприємець, громадський діяч переконані, що з УДАРом посилено воюють, бо бачать у
цій політсилі загрозу для існування корупційної системи, яка збудована в Україні і
насправді вигідна як владі, так і опозиції.

УДАР переконує,  що його депутати,  а у проходження у ВР у цій політсилі не
сумніваються,  ніколи не стануть «тушками»,  не підуть на співпрацю з Партією регіонів.
О.  Продан каже,  що запорукою цього є не лише публічна обіцянка кожного з кандидатів
від УДАРу не куплятися на преференції, які запропонує влада, а й тяжка рука лідера партії
і його слово, яке має неабиякий авторитет.

«Саме тому УДАР не включили у склад окружних комісій. Щоб не дати нам
можливості захистити свій голос. Це свідчення того, що нас бояться. Це свідчить про те,
що саме «УДАР» є тією політсилою, проходження якої у парламент не вигідно ні владі, ні
опозиції», – каже О. Продан.

Р. Раупов переконаний, що УДАР зможе захисти свої голоси. Над цим якраз і
працює обласний штаб (Підприємець Оксана Продан у Житомирі: На УДАР тиснуть,
бо він заважає як Регіонам, так і Батьківщині // Репортер Житомира
(http://reporter.zt.ua/news/8384-pidpriemets-oksana-prodan-u-zhitomiri-na-udar-tisnut-bo-
vin-zavazhae-yak-regionam-tak-i-batkivschini). – 2012. – 29.08).

***

Житомирская организация Партии регионов возмущена информационными
провокациями, которые появляются в интернете. В связи с этим регионалы подготовили
соответствующее обращение к жителям Житомира.

В заявление говорится, что Партия Регионов никогда не предлагала жителям
Житомира работу от имени Партии. Кроме того, житомирской организации не нужны
люди для участия в массовых мероприятиях и подобные заявления в интернете регионалы
расценивают как мошенничество.

Заява Житомирської обласної організації Партії регіонів
Останнім часом в місцевих та загальноукраїнських інтернет-виданнях почастішали

випадки провокацій проти Партії регіонів. Зокрема, повідомляється про те, що жителям
Житомира невідомі особи пропонують сумнівну роботу від імені Партії регіонів. Мовляв,
потрібні люди для участі у якихось масових заходах на території інших міст України. Тим,
хто попередньо погоджується на участь у невідомих заходах, шахраї просять принести за
вказаною адресою, яка ніякого відношення до Партії регіонів не має, ксерокопії паспортів
та ідентифікаційних кодів.

Житомирська обласна організація Партії регіонів офіційно заявляє про те, що ні в
яких масових акціях на території інших міст та областей України члени нашої
парторганізації не беруть участі і подібні заяви розцінюємо як провокацію або шахрайство
(в сусідніх областях відомі випадки, коли з людей, крім ксерокопій документів, збирали
гроші, мовляв, на проїзд до Києва чи ще кудись).

Нині за вказаними фактами правоохоронні органи проводять перевірку.
Будьте уважними та обережними – не погоджуйтеся на сумнівні пропозиції та не

піддавайтеся провокаціям! (Житомирская Партия регионов возмущена провокациями в
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интернете // «Журнал Житомира» (http://zhzh.info/news/2012-08-30-13695). – 2012. –
30.08).

***

29 серпня 2012 р. Коростенською міською радою прийнято рішення про внесення
змін до регламенту. Відповідні зміни значно ускладнюють подання проектів рішень до
розгляду на депутатських профільних комісіях.

«Те рішення, яке прийняте сьогодні переважною більшістю депутатів міської ради,
не полегшує, а навпаки, ускладнює роботу депутата міської ради. Відповідно до внесених
змін до регламенту проект рішення має бути завізований профільним заступником
міського голови, юридичним та фінансовим відділом. Тобто депутата ставлять в
залежність від працівників виконавчого комітету. В даному випадку може бути створений
прецедент відмови візувати проект рішення депутата, і таке рішення не буде
розглядатися», – говорить депутат міської ради Сергій Дмитрук.

Опозиційні депутати стверджують, що внесення відповідних змін до регламенту
обумовлено бажанням влади якимось чином обмежити активність представників опозиції,
які постійно подають проекти рішень на розгляд міської ради.

«Сьогодні є великою неповагою до депутатів вислови секретаря міської ради, який
вважає, що проекти рішень «кидають» в апарат ради. Така позиція секретаря, який
повинен забезпечувати та полегшувати роботу депутатів, в черговий раз доводить, що він
захищає інтереси тільки окремої політичної сили, а не всього депутатського корпусу», –
зазначає депутат Коростенської міської ради Дмитрук.

Незалежно від того, чи залишаться в дії дані зміни до регламенту, депутати від
об’єднаної опозиції обіцяють і в подальшому розробляти та подавати проекти рішень
міської ради в інтересах громади міста незалежно від перешкод, які ставляться
провладною більшістю.

На сесії Коростенської міської ради фракції Фронту Змін та Батьківщини створили
міжфракційне об’єднання. Міжфракційне об’єднання утворено з метою налагодження
ефективної роботи політичних партій, що увійшли до складу об’єднаної опозиції, та
посилення боротьби проти діючого владного режиму. Головою міжфракційного
об’єднання обрано голову фракції Батьківщина Володимира Боровкова (В Коростенській
міській раді «Фронт Змін» та «Батьківщина» створили міжфракційне об’єднання //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/oblasni_novini/41711-v-korostensky-msky-rad-
front-zmn-ta-batkvschina-stvorili-mzhfrakcyne-obyednannya.html). – 2012. – 30.08).

***

30 серпня в ході чергової сесії Житомирської міської ради, депутати від об’єднаної
опозиції зупинили наміри влади спрямувати 505 тис. грн бюджетних коштів на ремонт
дозвільного центру міськради.

Натомість гроші спрямовано на асфальтування прибудинкових територій. Про це
повідомив лідер об’єднаної опозиції «Батьківщина» на Житомирщині, кандидат в народні
депутати від Житомира Геннадій Зубко.

«Напередодні сесії влада намагалася «протягнути» рішення про виділення 505 тис.
грн на ремонт дозвільного центру. Ремонт кабінетів чиновників коштував би
житомирянам понад 5 тисяч гривень за квадратний метр. Ми виступили проти такого
витрачання коштів громади і пропонували їх спрямувати на побудову внутрішнього
туалету для школи № 15», – сказав він.

«Але один із меценатів, який опікується районом, де розташована школа, запевнив,
що знайде кошти і облаштує туалет.  Тому було вирішено спрямувати гроші на
асфальтування дворів багатоповерхових будинків міста. В результаті спільних дій фракції
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«Фронт Змін» та «Батьківщина» в міській раді, півмільйона гривень спрямовано на
асфальтування прибудинкових територій міста», – розповів Г. Зубко (Зубко: Опозиція
змусила владу спрямувати 505 тисяч гривень на ремонт прибудинкових територій //
Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/12234.html). – 2012. – 30.08).

Закарпатська область

Постановою ЦВК № 471 від 17 серпня 2012 р. Ільтьо Сергій Васильович був
зареєстрований кандидатом у народні депутати.

Політик висувається від Соціалістичної партії України в одномандатному
(Мукачівському)  виборчому окрузі № 69.  На сьогоднішній день Сергій Васильович є
керівником Мукачівського відділення АТ «Комінвестбанк».

У цьому округу до Верховної Ради балотується міністр МНС України Віктор Балога
(Син екс-мера Мукачева боротиметься з Балогою // «Час Закарпаття» (http://chas-
z.com.ua/politics/sin-eks-mera-mukacheva-borotimetsya-z-balogoyu). – 2012. – 29.08).

***

Списочник від Народно-трудового союзу Олексій Фазекош прокоментував хід
виборчих перегонів.

«Подивіться на прісні фізіономії переважної більшості кандидатів у народні
депутати. Подивіться на однакові партійні програми, як опозиції, так і влади. Це не те що
нецікаво, це – просто нудно. Вони не розуміють, що для них вчора наступає вже сьогодні.
Їх виштовхне не те що суспільство,  їх виштовхне природа.  Тому що вони природі
банально не потрібні. Вони заважають і природі, і суспільству розвиватися. Вони наче
мертвяки з картин Босха. А природі потрібно усе натуральне, навіть веселе, але жодним
чином не нудне. Згадую «Похвалу Глупоті» Еразма Ротердамського: «Одне з самих
великих задоволень –  це коли усі тебе вважають дурнем.  А в результаті дурнями
залишаються вони всі. Історія вчить, що блазні і дурні, дії яких усім здаються
нелогічними, насправді є дуже розумними. І це може бути дуже поганим уроком і
несподіванкою для розумних можновладців».  Давайте не тільки проголосуємо на цих
виборах, давайте на них посміємося – і над владою, і над опозицією», – каже політик
(Фазекошу нудно від виборів, бо бракує натурального // Мукачево.net
(http://www.mukachevo.net/UA/News/View/61409-Фазекошу-нудно-від-виборів-бо-бракує-
натурального). – 2012. – 30.08).

Запорізька область

В День Независимости в Мелитополе традиционно возле памятника Тарасу
Шевченко провели митинг представители первичных организаций оппозиционных
политических сил – «Свободы», Украинской народной партии, Конгресса украинских
националистов, «Руха», а также общества «Просвіта».

Мероприятие началось с возложение цветов к памятнику Великому Кобзарю.
Народу было немного – десятка три человек, но все они, как один, преданы своей Отчизне
и борются за ее процветание.

Звучали слова в защиту украинского языка:  «Его с помощью скандального закона
уничтожают!», критика в адрес действующей власти, которая «за два года за рубеж
вывезла целый бюджет страны». А также призывы не молчать, когда видишь безобразия,
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беспредел, не бояться грабителей, давать им отпор. И не голосовать во время выборов за
ПР и коммунистическую партию, которые ведут Украину к экономическому и
политическому краху.

Дело дошло до того,  что 40  %  народа не может прожить на свою зарплату –
настолько она мизерная. А в заключение участники митинга акапелльно исполнили гимн
Украины (Кузнецова А. Оппозиционеры призвали не голосовать за ПР и коммунистов
// Мелитопольские ведомости (http://www.mv.org.ua/?news=36691). – 2012. – 27.08).

***

28 серпня 2012 р. в Запоріжжі ВО «Свобода» провела прес-конференцію, під час якої
відбулося представлення кандидата в народні депутати України по округу № 77
(Шевченківський район міста Запоріжжя) Тимура Книша.

Прес-конференцію відкрив голова Запорізької «Свободи» Віталій Подлобніков.
Націоналіст наголосив: «Розуміючи складність нинішньої політичної ситуації в Україні,
«Свобода» спільно з об’єднаною опозицією висуває єдиних узгоджених кандидатів по
всій країні.

Останні події показують нам, що вибори не будуть демократичними. Ми очікуємо
масштабні фальсифікації як на дільницях,  так і в окружних комісіях.  Доказом тому є
нинішній склад комісій, до більшості якого входять представники провладних та
антиукраїнських партій і політичних проектів. Водночас україноцентричні, патріотичні
партії «дивним» чином не пройшли за, так би мовити, «чесним» жеребкуванням. Тому
сьогодні консолідація дій опозиції як ніколи важлива для нас. Зокрема в Запоріжжі
«Свобода» бере один з найважчих округів. Ми протиставимо справді народного
кандидата, потужному олігарху Богуславу».

Далі слово взяла довірена особа кандидата-свободівця Ольга Каменєва, яка
представила Т. Книша як людину, що має підтримку та довіру серед громадськості та яка
є здатною безкомпромісно відстоювати інтереси українців.

У своєму виступі Т.  Книш презентував свою передвиборчу програму,  котра
базується на «Програмі захисту українців» – основному програмному документі ВО
«Свобода».

«Ми не віддамо своє майбутнє на ласку чи то олігархів, чи то партійних
функціонерів різних мастей, які задля теплого місця згодні продати наш народ у рабство.
Ми йдемо в парламент задля перемоги та становлення української національної ідеї», –
зазначив кандидат у народні депутати свободівець Т. Книш (Запорізька «Свобода»
представила міським медіа кандидата у виборчому окрузі № 77 Тимура Книша // Сайт
ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032219/). – 2012. – 28.08).

Івано-Франківська область

28 серпня голова Івано-Франківської обласної організації політичної партії «УДАР
(Український демократичний альянс за реформи) Віталія Кличка» Роман Чернега провів
брифінг для журналістів на тему: «Мета «УДАРу» на парламентських виборах – усунення
від влади Партії регіонів та її сателітів».

Як повідомив Чернега, нещодавно відбулося жеребкування, згідно з якими
представники від «УДАРу», не потрапили до складу окружних виборчих комісій. Ці речі
він розцінює, як те що Партія регіонів почала активно працювати з метою недопущення
нової політичної сили до ефективного проведення виборчої кампанії,  і щоб «УДАР»  не
набрав той відсоток, який вони мали би набрати на парламентських виборах.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032219/
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«УДАР»  має одну із основних цілей на виборах –  це усунення Партії регіонів від
влади,  –  сказав Р.  Чернега.  –  А в подальшому –  об’єднання з опозиційними силами,  які
пройдуть в парламент і не є сателітами Партії регіонів».

Мовляв, на їх думку, перебування цієї партійної команди загрожує національним
інтересам нашої держави. Адже ті напрацювання, які були щодо входження до Євросоюзу
відсуваються назад, натомість приймаються закони, які прямо порушують конституцію.

За словами Чернеги, «УДАР» готовий зробити все, щоб провладні мажоритарні
кандидати не перемогли. Доказом цього є те, що вони схильні, у випадку якщо опозиція
матиме більш сильного кандидата, говорити про зняття свого на їх користь. Але це за
умови, що й опозиція згідна буде поступитися на користь їхнього кандидата.

Крім цього, Р. Чернега зауважив, що «УДАР» хоче прийняти закон, який зможе
відкликати депутата від виконання функцій: як з ініціативи партії, так з ініціативи
громадян. Найбільше це би мало стосуватися народного обранця, який пройде у
парламент по мажоритарному округу. Правда, поки що говорити про це зарано. Головне
зараз – сформувати більшість у Верховній раді, яка би змогла допомогти втілювати у
життя відповідні законопроекти (Соболик Т. Головна ціль «УДАРу» – не допустити
Партію регіонів до влади // Газета «Репортер»
(http://www.report.if.ua/portal/foto/golovna-tsil-udaru-ne-dopustyty-partiyu-regioniv-do-
vlady). – 2012. – 28.08).

Київ

У Дніпровському районі Києва фактично втрачено більше 30 дитсадків – їх виведено
з мережі дошкільних навчальних закладів, здано в оренду або приватизовано. Так,
наприклад, на масиві «Березняки» працюють лише 7 із 15 дитсадків, які свого часу тут
було збудовано.  Якщо врахувати,  що на сьогодні в районі функціонують 70  ДНЗ,  то
можна стверджувати, що 30 % закладів дошкільної освіти припинили своє існування. Про
це заявив депутат від фракції «УДАР» у Київраді Андрій Странніков.

«Ще на початку 90-х років, коли спостерігалась тенденція спаду народжуваності,
закриття київських дитсадків набуло характеру епідемії. Сьогодні ж, коли столиця вийшла
з демографічної кризи, понад 75 % дошкільних установ переповнені. І перейматися
питанням влаштування своїх дітей до дитсадку батькам потрібно уже з народження
дитини», – зазначає А. Странніков.

За словами депутата, мешканці вулиць Березняківської та Серафимовича розпочали
масштабний рух за повернення колишнього садка № 89 (вул. Березняківська, 4-а), який ще
у 1992 р. було виведено з мережі дитячих дошкільних навчальних закладів.

В «УДАРі»  повідомляють,  що на сьогодні частина приміщення колишнього
дитячого садка № 89 перебуває на балансі Київського університету імені Бориса
Грінченка, який у свою чергу здає в оренду частину приміщень авіакомпанії «Україна
Аеро-Альянс».

«Вказана компанія, за повідомленням Головного управління комунальної власності
КМДА, мало того що з травня минулого року фактично перебуває там нелегально (договір
оренди закінчено і не було подовжено),  а ще й заборгувала 90  тис.  грн орендної плати.
При цьому, є рішення Київради про доцільність приватизації саме цієї частини
колишнього дитсадку. Тобто, комунальна власність продовжує розбазарюватись, а в цей
час батьки оббивають пороги дитсадків з проханнями взяти їхніх дітей «понад норму», –
наголошує депутат.

А. Странніков переконаний, якщо відновити діяльність тих дитсадків, що свого часу
були виведені з мережі ДНЗ,  але на сьогодні ще не приватизовані,  було б частково
вирішене питання корупції в системі дошкільної освіти.

http://www.report.if.ua/portal/foto/golovna-tsil-udaru-ne-dopustyty-partiyu-regioniv-do-vlady
http://www.report.if.ua/portal/foto/golovna-tsil-udaru-ne-dopustyty-partiyu-regioniv-do-vlady
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«Батькам не довелось би платити так звані «благодійні внески» та стояти в черзі по
два роки, аби влаштувати свою дитину в садочок. На жаль, така ситуація склалась не лише
у Дніпровському районі,  але й по всій Україні»,  –  резюмує депутат від фракції «УДАР»
(«УДАР» у Київраді: За роки незалежності Дніпровський район втратив 30 %
дитсадків // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-
kiyivradi-za-roki-nezalezhnosti-dniprovskiy-rayon-vtrativ-30-ditsadkiv). – 2012. – 27.08).

***

«УДАР» змусить владу відновити знищені насадження на Жуковому острові та
проведе акцію з висадки дерев у заповіднику, до якої залучить громадські організації. Так
заступник голови депутатської фракції «УДАР» у Київраді Наталія Новак прокоментувала
інформацію про те, що невідомими було зрубано 5 га національного заповідника «Жуків
Острів».

Н.  Новак нагадала,  що «УДАР»  попереджав про такий розвиток подій.  «Ще
наприкінці минулого року «УДАР» оприлюднив список зелених зон, які команда Попова
планує віддати під забудову згідно проекту Генерального плану. Це 486,28 га парків та
скверів і 733,63 га земель лісового та рекреаційного призначення. Серед інших зелених
зон «під ніж»  мав потрапити і острів Жуків.  І сьогодні ми бачимо,  що ці невтішні
прогнози почали збуватися».

«Винні у знищенні дерев у заповіднику повинні бути якнайшвидше знайдені й
притягнуті до відповідальності. Але очевидно, що основна мета варварської вирубки
дерев – розчистити територію заповідника під забудову. А за це відповідальна вже
київська влада, яка фактично покриває нищення зелених зон», – заявила депутат Київради.

«Прикметно, що КМДА «не помітила» як нищаться заповідні землі», – зазначила
Новак.

«Така сама ситуація була нещодавно із забудовою Андріївського узвозу та вирубкою
зелених зон на Святошині. Спочатку чиновники рапортували, що ніяких проблем не існує,
а згодом вже було пізно щось змінити».

«Змінювати корупційний проект Генерального плану буде вже новий склад Київради
та обраний киянами міський голова. Наразі ж ми відновимо зелені насадження, які були
зрубані варварським чином», – підсумувала заступник голови фракції (Зелені
насадження, знищені на Жуковому острові, повинні бути відновлені // Партія «Удар»
Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/zeleni-nasadzhennya-znishcheni-na-
zhukovomu-ostrovi-povinni-buti-vidnovleni). – 2012. – 29.08).

***

В Киеве многие кандидаты в народные депутаты используют бренд оппозиции,
однако при этом баллотируются путем самовыдвижения и не имеют никакого отношения
к объединенной оппозиции. Об этом сообщил кандидат от «Батьківщини», депутат
Киевсовета Александр Бригинец.

«Вчера встречались депутаты-мажоритарщики от оппозиции и согласовали
совместные действия. Нас 12 мужчин и 1 женщина – Ксения Ляпина. Озвучили одну
проблему – немало конкурентов, которые не идут согласованными кандидатами от
оппозиции, используют бренды оппозиции в своей рекламе», – заявил г-н Бригинец.

По его словам такие кандидаты утверждают, что работают с оппозицией, призывая
голосовать за себя – за самовыдвиженца, «а иногда представителя какой-либо партии,
которая якобы входит в оппозицию».

«Оппозиционность – сильный бренд! Все хотят к нему примазаться, но почему-то
быть в ней не хотят. Это как подделка с Привоза: написано оппозиция, а разглядишь
внимательнее – подштукатуренный регионал», – резюмировал А. Бригинец (Все хотят

http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-za-roki-nezalezhnosti-dniprovskiy-rayon-vtrativ-30-ditsadkiv
http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-za-roki-nezalezhnosti-dniprovskiy-rayon-vtrativ-30-ditsadkiv
http://klichko.org/ua/news/news/zeleni-nasadzhennya-znishcheni-na-zhukovomu-ostrovi-povinni-buti-vidnovleni
http://klichko.org/ua/news/news/zeleni-nasadzhennya-znishcheni-na-zhukovomu-ostrovi-povinni-buti-vidnovleni
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примазаться к оппозиции, но никто не хочет в ней быть – Бригинец // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/54921/). – 2012. – 30.08).

Київська область

По запросу народного депутата-коммуниста Александра Голуба Генеральная
прокуратура начала проверку законности приватизации общежитий в пгт Терезино
Белоцерковского района Киевской области. Об этом рассказала кандидат в народные
депутаты Украины от КПУ по 92-му Узинскому мажоритарному округу Ярослава
Колодина.

Жильцы четырех общежитий, которые при Советской власти принадлежали
знаменитому на весь СССР «Госплемзаводу» (теперь им владеет ОАО «Терезино»),
оказались в безвыходной ситуации. Несмотря на закон «Об обеспечении реализации
жилищных прав жильцов общежитий» местные власти упорно отказывали им в
оформлении документов на жилье.  До тех пор пока люди не узнали,  что общежития
выкуплены как «нежилой фонд» собственниками ОАО «Терезино» семьей Кудлай,
которую в Терезино иначе как новыми панами не называют.

Обращения в местную районную администрацию, поселковый совет, прокуратуру с
требованием объяснить, на каком основании жилые здания, где живут десятки семей,
выкуплены как фермы и коровники, почему людям не дали реализовать их законное право
на приватизацию жилплощади никакого результата не дали.

А ОАО «Терезино»  тем временем решило всеми правдами и неправдами выселить
людей на улицу. Ведь нужно куда-то заселять приезжих заробитчан, которые работают на
предприятии семьи Кудлай (распространенная практика по всей Киевщине, неофеодалы
из серии лозинских, засух, сусловых из принципа не берут на работу местных, чтобы не
болтали много, а батраки из других регионов будут молчать и терпеть, лишь бы копейку
какую заплатили).

Люди выезжать отказываются. В ответ новые хозяева отключают воду, обрезают
трубы, снимают сантехнику в санузлах. И шлют письма с требованиями немедленно
освободить помещения.

Месяц назад терпение у жильцов лопнуло и они вышли на акцию протеста под
красными флагами. Обратились к коммунистам за защитой.

«Народный депутат-коммунист Александр Голуб сделал запрос на Генеральную
прокуратуру и она уже начала проверку. Будем ждать ее результатов и бороться дальше»,
– заявила на встрече с жильцами общежитий кандидат в народные депутаты от КПУ
Я. Колодина (Коммунисты встали на защиту жильцов общетижитий // Компартія
України (http://www.kpu.ua/kommunisty-vstali-na-zashhitu-zhilcov-obshhetizhitij/). – 2012. –
27.08).

***

27 серпня 2012 р громадські активісти Вахтанг Кіпіані, Вікторія Сюмар та Ігор
Жданов звернулися, зокрема, до об’єднаної опозиції «Батьківщина» та партії УДАР
Віталія Кличка з пропозицією провести соціологічні дослідження у мажоритарних округах
м. Києва та Київської області, аби на їх підставі визначитися з єдиним кандидатом по цих
округах.

Об’єднана опозиція «Батьківщина» вважає, що сьогодні в нас немає права на
конкуренцію між кандидатами, яка розпорошує голоси виборців з демократичного табору
та сприяє перемозі провладних кандидатів.  Ми вважаємо,  що сьогодні нашим головним
гаслом є «Жодного голосу Партії регіонів!».

http://nbnews.com.ua/news/54921/
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Об’єднана опозиція «Батьківщина» підтримує згадану громадську ініціативу. Ми
готові до проведення праймеріз у кожному з мажоритарних округів Києва та Київської
області, за результатами яких буде визначений найбільш рейтинговий кандидат на
користь якого повинні зняти свої кандидатури інші претенденти від демократичних сил.

Сподіваємося, що партія УДАР та Віталій Кличко, який до цього неодноразово
заявляв про необхідність проведення таких праймеріз, підтримають зазначену ініціативу
громадських активістів (Заява об’єднаної опозиції «Батьківщина» // Сайт Політичної
партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12247.html).
– 2012. – 31.08).

Кіровоградська область

Засідання окружної виборчої комісії № 99 30 серпня у Кіровограді пройшло з
порушенням виборчого закону. На засідання не з’явився голова комісії, який представляє
партію «Братство».

Крім того, не прийшли представники від «Руської єдності», Народної екологічної
партії, «Руського блока», Християнсько-демократичної партії, «Русі єдиної», Союзу
анархістів та «Єдиної родини».

Засідання ОВК провів заступник голови комісії Петро Чубченко від Партії регіонів.
«Така ситуація не випадкова і красномовно свідчить про те, що половина членів

ОВК –  підставні особи Партії регіонів і керівництво комісією,  таким чином,  буде
здійснювати представник від Партії регіонів», – заявив керівник Кіровоградського
обласного штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина», народний депутат Валерій
Кальченко.

«Протиправна бездіяльність голови вищеназваної ОВК буде нами оскаржена у
судовому порядку»,  –  сказав він (У Кіровограді на засідання окружкому не прийшов
голова // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/12235.html). – 2012. – 30.08).

Луганська область

В Луганской облорганизации Партии регионов состоялась встреча с
международными наблюдателями. Об этом сообщает пресс-служба ЛОО Партии
регионов.

27 августа офис Луганской областной организации Партии регионов посетили
официальные наблюдатели от Европейской сети организаций по наблюдению за
выборами (ENEMO)  Клаудиу Максим и Алекс Вароди (Румыния).  С ними встретился
заместитель руководителя аппарата облорганизации Партии регионов Владимир
Соломенцев.

Участники встречи обсудили изменения в законодательстве, касающиеся выборов
народных депутатов Украины, а также проблемы, с которым сталкиваются кандидаты в
депутаты в мажоритарных округах.

Международные наблюдатели отметили, что желают лично убедиться в
прозрачности и демократичности избирательного процесса в Луганской области.

В свою очередь, В. Соломенцев заявил: «Партия регионов представлена во всех
органах власти Луганщины, поэтому мы больше всех заинтересованы в том, чтобы
выборы прошли честно и открыто, не было махинаций, фальсификаций и «черных»
технологий».

http://byut.com.ua/news/12247.html
http://byut.com.ua/news_region/12235.html
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Он также проинформировал международных наблюдателей о том, что уже сейчас в
отношении кандидатов в народные депутаты от Партии регионов применяются «грязные»
технологии: зарегистрированы «двойники» кандидатов-регионалов, а некоторые
оппоненты активно занимаются подкупом избирателей (В Луганске встретились
представители ПР и международных наблюдателей // Lugansk.info
(http://news.lugansk.info/2012/lugansk/08004462.shtml). – 2012. – 28.08).

***

В областном центре состоялась презентация Луганской команды Партии регионов –
кандидатов в народные депутаты Украины, идущих на выборы по мажоритарным
округам. Об этом сообщили в пресс-службе Луганской областной организации ПР.

В мероприятии приняли участие более двух тысяч человек –  от первых
руководителей Луганской областной организации Партии регионов до рядовых
активистов партии из всех городов и районов.

Лидер регионалов Луганщины, руководитель фракции ПР в Верховной Раде
Украины Александр Ефремов, открывая мероприятие, заявил: «У меня давно была мечта:
создать в парламенте команду единомышленников, которые бы сплоченно решали
проблемы нашего региона,  выводили экономику и социальную сферу нашей области на
более широкие рубежи, отстаивали наши интересы. Теперь, спустя годы, эта мечта
становится реальностью: в каждом округе есть наш кандидат, который пользуется
заслуженным авторитетом на территории, знает ее проблемы и методы их решения».

Каждому кандидату в депутаты был посвящен отдельный блок презентации –
демонстрация видеоролика о политике и его выступление перед командой
единомышленников.

Кандидаты от Партии регионов во всех мажоритарных округах поблагодарили
однопартийцев за поддержку и единодушно заверили, что оправдают возложенные на них
ожидания.

Первый заместитель председателя Луганской областной организации Партии
регионов, губернатор области Владимир Пристюк подчеркнул, что на местах уже видны
конкретные результаты работы регионалов и для того, чтобы завершить начатые
преобразования, Луганщине нужна мощная команда в Киеве. «В этом зале – не просто
единомышленники, здесь спаянные общим духом специалисты во всех сферах жизни,
готовые решать задачи любой сложности. И сегодня мы обязаны донести до наших
избирателей то, что мы – партия практиков, партия конкретных дел», – подытожил
В. Пристюк (В Луганске состоялась презентация команды Партии регионов // CXID-
INFO (http://cxid.info/99264.html). – 2012. – 28.08).

***

Кандидаты от Коммунистической партии Украины, которые пройдут в парламент по
одномандатным мажоритарным округам Луганской области, не станут «тушками». Об
этом заявил лидер луганских коммунистов Спиридон Килинкаров.

По его словам, сегодня практически все кандидаты-мажоритарщики от КПУ по
Луганской области имеют уникальный шанс пройти в Верховную Раду.

«Сейчас по всем рейтингам и соцопросам, проводимым киевскими и местными
агентствами, наши кандидаты имеют рейтинг на 1–2 % выше, чем у представителей
Партии регионов», – заявил коммунист.

С.  Килинкаров добавил,  что все мажоритарщики от КПУ –  это проверенные люди,
которые несколько лет состоят в партии.

«У нас нет внутреннего конфликта, как например, в Партии регионов. Все кандидаты
имеют высокий авторитет в партии, и у них будут поддержка партийных структур на

http://news.lugansk.info/2012/lugansk/08004462.shtml
http://cxid.info/99264.html
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выборах. Я могу гарантировать, что после выборов эти люди не изменять идеологию и не
станут «тушками»», – подчеркнул он.

С. Килинкаров рассказал, что на кандидатов от КПУ в Луганской области
оказывается давление со стороны конкурентов. В частности, в области вышли две
предвыборные газеты якобы изданные КПУ.

«В области срезаются штендеры с портретами кандидатов, запугивают агитаторов,
выпускают две «черные» газеты. В этих газетах значатся выходящие данные издательства,
которое их не печатало», – добавил он (Спиридон Килинкаров: Я могу гарантировать,
что кандидаты-коммунисты не станут «тушками» // Компартія України
(http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-ya-mogu-garantirovat-chto-kandidaty-kommunisty-
ne-stanut-tushkami/). – 2012. – 29.08).

***

Из-за региональной власти выборы на Луганщине равносильны боям без правил.
Такое заявление сделал народный депутат Украины, первый секретарь Луганского обкома
Коммунистической партии Украины Спиридон Килинкаров.

Он считает, что призывать власть к проведению честных выборов бесполезно, так
как чиновники не надеются на честную победу и проводят бои без правил вместо
выборов.

«В независимой Украине никогда не было честных выборов. Но я вас уверяю, что у
людей уже выработался иммунитет на всякого рода манипуляции, поэтому результаты
кампании неприятно удивят центральный избирательный штаб Партии регионов. По-
другому быть не может, потому что у «регионалов» Луганщины все фальшивое:
фальшивые лозунги, фальшивые достижения и даже фальшивые газеты. Они не готовы к
честной борьбе. Думаю, 20 лет – достаточный срок, чтобы оценить работу этой власти», –
уверен С. Килинкаров.

Коммунист отметил, что основными причинами падения доверия избирателей к
правящей партии является бездействие и демагогия местных властей.

«Если центральная власть,  что-то и делает для повышения уровня жизни людей,  то
на местах все ее действия нивелируются региональной «элитой», которая, не меняя своего
темпа жизни и привычек, занимается любимым делом – раскладывает бюджетные деньги
по карманам. Но я уверен, что в этой избирательной кампании люди их накажут, крепко
ударив по рукам своим нежеланием голосовать за ненасытных чиновников, и так
называемых «рулевых» области», – сказал С. Килинкаров.

Народный депутат подчеркнул, что в Луганской области всегда были особые условия
проведения выборов.

«Власть на протяжении 20-ти лет не менялась, она срослась с бизнесом, и
криминалитетом. У них здесь все схвачено и за все заплачено, поэтому очень тяжело
бороться с таким коррумпированным монолитом. Но мы уверены в своих силах и готовы
дать отпор любым действиям местных князьков», – заверил С. Килинкаров (Спиридон
Килинкаров назвал выборы на Луганщине боями без правил // Компартія України
(http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-nazval-vybory-na-luganshhine-boyami-bez-pravil/).  –
2012. – 29.08).

Львівська область

За результатами формування окружних виборчих комісій на території Львівської
області значне представництво у кожній із них отримали одіозні шовіністичні
проросійські партії, які сповідують відверте українофобство та прокремлівську ідеологію.

http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-ya-mogu-garantirovat-chto-kandidaty-kommunisty-ne-stanut-tushkami/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-ya-mogu-garantirovat-chto-kandidaty-kommunisty-ne-stanut-tushkami/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-nazval-vybory-na-luganshhine-boyami-bez-pravil/
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Про це 27 серпня 2012 р. повідомив голова Львівської міської організації Всеукраїнського
об’єднання «Свобода», керівник виборчого штабу у місті Львів Маркіян Лопачак.

Як зазначив свободівець, до складу кожного окружкому на Львівщині ввійшли
представники таких проросійських партій,  як «Русскій блок»,  «Русскоє єдінство»,  «За
Русь Єдіную» (колишня «Партія політики Путіна»), «Союз анархістів України» тощо.

«Бачимо, що результати формування окружних виборчих комісій на Львівщині чітко
вказують на невипадковість так званого «жеребкування», проведеного у ЦВК. Адже саме
ті політичні сили, які в 2011 р. влаштували провокації у Львові, сьогодні отримують
посади голів окружних виборчих комісій та можливість істотно впливати на виборчий
процес», – розповів М. Лопачак.

Свободівець наголосив, що керівні посади ці партії отримали в окружних комісіях
№ 115, де голова комісії – представник від партії «Русскоє єдінство», а заступник –
представник партії «Союз Анархістів», № 116 – голова окружної комісії – представник
партії «Єдина Родина». Окрім цього, керівні посади представники цих партій також
отримали в окружних комісіях № 117, № 119, № 122 та № 125.

«Процедура жеребкування, що була відтворена на цих виборах, суттєво
відрізняється від минулих аналогічних виборчих процедур – її проводили комплексно по
усіх 225  окружних комісіях загалом.  Як наслідок лише 5  з 19  політичних партій,  які
сформували комісії, висунули своїх кандидатів списком у багатомандатному окрузі. Серед
тих партій, які отримали представництво в усіх окружних комісіях, лише дві висунули
більше трьох кандидатів на виборах. Отже формування виборчих комісій із суто
технічних суб’єктів виборчого процесу – це обраний владним режимом шлях до
«контрольованих виборів», – наголосив свободівець.

«Дивним чином разом із усіма цими сумнівними проросійськими елементами в
кожен окружком потрапила також і партія Королевської – її представники отримали
керівні посади у комісіях 121-ого та 123-ого виборчих округів. Фактично чинний
персональний склад окружних виборчих комісій відкриває шлях до ухвалення необхідних
для режиму Януковича рішень – визнання недійсними голосувань на окремих виборчих
дільницях та коригування таким чином результатів волевиявлення, упереджене здійснення
реєстраційних дій щодо членів дільничних комісій та офіційних спостерігачів, однобічний
розгляд скарг суб’єктів виборчого процесу. ВО «Свобода» здійснюватиме тотальний
нагляд за роботою комісій з таким одіозним персональним складом та використовуватиме
усі правові методи, аби перешкоджати нахабним виборчим технологіям та будь-яким
намаганням спотворити результати виборів на рівні окружних виборчих комісій.
Вимагаємо від вже сформованих окружних комісій чітко та в рамках чинного
законодавства сформувати склади дільничних комісій та звертаємося до міжнародних
спостерігачів із проханням особливо уважно відслідковувати їхню роботу. Якщо
окружкоми здійснюватимуть порушення, залишаємо за собою право діяти чітко в рамках
Закону України «Про вибори народних депутатів України» та припинити нехтування
законності»,– підсумував М. Лопачак (Проросійський десант в окружних комісіях
Львівщини – сигнал про підготовку масштабних фальсифікацій на виборах // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032194/). – 2012. – 27.08).

***

У місті Стрий на Львівщині відбулися збори ветеранів УПА та політв’язнів. Участь у
заході взяв Мар’ян Берездецький, голова Стрийської районної організації Всеукраїнського
об’єднання «Свобода», кандидат від ВО «Свобода» на виборах до Верховної Ради по
партійному списку.

М. Берездецький виступив перед учасниками зборів та представив їм передвиборчу
програму ВО «Свобода» під назвою «Своя влада – Своя власність – Своя гідність на
СВОїй, БОгом ДАній землі».

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032194/
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Свободівець зачитав відозву до стриян, де закликав їх не ставати членами виборчих
комісій від Партії регіонів та Комуністичної партії.

Також на зборах виступив патріот Юрій Плахотнюк із Дніпропетровщини.  Він
висловив свою підтримку ВО «Свобода»  та розповів,  що багато націоналістів із
Січеславщини будуть підтримувати партію на майбутніх виборах.

На завершення зборів ветерани подякували свободівцям та зазначили, що
одностайно проголосують за ВО «Свобода» на виборах до Верховної Ради (Стрийські
ветерани УПА та політв’язні заявили про однозначну підтримку «Свободи» на
виборах до парламенту // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032183/). – 2012. – 27.08).

***

26 серпня в Новому Роздолі на Львівщині відбулися збори мешканців з приводу
проведення у місті-хіміків референдуму про визнання території Розділля зоною
надзвичайної екологічної ситуації.

Питання необхідності проведення такого референдуму в Новому Роздолі докладно
висвітлив виконавчий директор Академії гірничих наук України, член-кореспондент,
гідрогеолог Анатолій Гайдін. Він проінформував громаду міста про приховані екологічні
небезпеки, які містяться у хвостах «Сірки» та гудронних залишках, котрі випаровуються
під дією сонця та з дощем спливають у Дністер.  Науковець розповів,  що «Гірхімпром»
розробив спеціальну програму ліквідації негативних впливів на довкілля, які можуть
призвести до екологічної катастрофи на теренах Розділля. Звісно, що для реалізації цієї
програми необхідні значні кошти та всебічна підтримка держави.

«Власне,  для отримання такої державної підтримки,  а також для того,  щоби до
нашого міста не завозили львівське сміття та отрутохімікати із цілої Європи, нам потрібно
провести цей референдум, – переконана кандидат у депутати Верховної Ради України у
цьому округу, головний редактор видавництва «Червона Калина» Лариса Федорів. –
Містечко Калуш на Прикарпатті пішло власне таким шляхом та, оголосивши свою
територію за результатами місцевого референдуму, зоною надзвичайної екологічної
ситуації, залучило з державного бюджету понад півмільярда гривень додаткового
фінансування».

Підтримала Ларису Федорів й молодий еколог-науковець ЛНУ ім. Івана Франка
Іванна Продивус, яка підкреслила, що на теренах Розділля знаходиться приблизно 90 %
усіх небезпечних відходів області,  отож проведення подібного референдуму сьогодні як
ніколи на часі.

Депутат Новороздільської міської ради, представник партії «УДАР» Анатолій
Шалаєв, який вів цю зустріч, наголосив, що процедура проведення міського референдуму
лише розпочата, сьогодні громада міста одностайно висловилася щодо доцільності
проведення референдуму, сформована ініціативна група зі збору підписів. Тепер перед
ініціаторами стоїть завдання зібрати щонайменше 10 % підписів від усіх виборців міста, а
згодом, за рішенням міської ради, провести разом із парламентськими виборами
28 жовтня саму процедуру голосування, а відтак, претендувати на застосування
надзвичайних заходів з боку держави, додаткового фінансування, відповідно до Закону
України від «Про зону надзвичайної екологічної ситуації» («УДАР» підтримав
ініціативу громади Нового Роздолу щодо проведення екореферендуму // Західна
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/08/27/365699). – 2012. – 27.08).

***

«Створення єдиного серйозного руху об’єднаної опозиції відбулося не для бренду. А
для того, щоби об’єднати всіх, хто здатний і хто хоче протистояти владному режиму.

http://zik.ua/ua/news/2012/08/27/365699
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Можна вважати це закликом на реальну боротьбу,  на війну з режимом.  А туди не
вручають персональних запрошень. Хто хотів долучатися – встав у ряди і доводить свою
значимість», – заявив Михайло Хміль, єдиний узгоджений кандидат у народні депутати
від об’єднаної опозиції ВО «Батьківщина» та ВО «Свобода» по виборчому округу № 115
(Сихівський район, частина Личаківського та Винники).

«За кожним кандидатом-мажоритарщиком від ВО «Батьківщина» стоїть, повторюю
ще раз,  не Яценюк,  Турчинов чи Тарасюк,  а тисячі українців,  які є прихильниками
політичних партій об’єднаної опозиції та ВО «Свобода». Мою кандидатуру підтримали
члени партій «Фронт Змін», «Батьківщина», «Реформи й порядок», «За Україну!»,
«Народних рух України», «Народна самооборона», «Громадянська позиція» та ВО
«Свобода», – сказав М. Хміль.

Він наголосив на тому,  що «у час,  коли кращих лідерів-опозиціонерів тримають у
в’язницях, коли відбуваються переслідування, відкриваються кримінальні справи проти
ВО «Батьківщина» та наших єдиних надійних союзників ВО «Свобода»« йому не страшно
вступати в боротьбу з режимом».

М. Хміль назвав єдиних узгоджених кандидатів по виборчих мажоритарних округах
Львова від об’єднаної опозиції та ВО «Свобода»:

№ 115 (Сихівський район, частина Личаківського, Винники) – Михайло Хміль;
№ 116 (Залізничний) – Ірина Фаріон;
№ 117 (Франківський) – Ігор Васюник;
№ 118 (Личаківський) – Юрій Михальчишин (Хміль пояснив, що опозиція

об’єдналась не заради бренду // Вголос (http://vgolos.com.ua/politic/news/48009.html).  –
2012. – 27.08).

***

Кандидати у народні депутати у Франківському виборчому окрузі № 117 Оксана
Юринець (УДАР) та Ігор Васюник (ВО «Батьківщина») повідомили, за які особисті
порушення депутатської присяги перед виборцями, вони готові скласти мандат народного
обранця.

Про це вони сказали на прес-конференції-бліц-дебатах у львівському прес-клубі
28 серпня.

На запитання ведучого Юринець відповіла: «Коли переступлю через норму моралі
або заступлю за кодекс честі».

«Ці вибори покажуть чіткий поділ на нас і на них. «Нас» – це ті, хто за українську
Україну і «них»  –  це ті,  хто за «русскій мір».  Ті,  хто переступить цей поріг,  будуть
вимушені здати депутатський мандат. Окрім того, всі кандидати від об’єднаної опозиції
склали присягу на Біблії», – повідомив Васюник.

Він наголосив, що на цих виборах Львівщина має дати потужну львівську команду у
парламент і не допустити туди провладних кандидатів.

«Львівщина має не допустити проходження в парламент будь-якого неопозиційного
кандидата для того,  щоб створити потужну львівську команду,  яка буде грати на
противагу цим запроданцям української держави», – наголосив Васюник (Львівщина має
створити у ВРУ потужну команду – на противагу запроданцям, – Васюник // Західна
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/08/28/365788). – 2012. – 28.08).

***

Львовский городской совет обвиняет Президента Виктора Януковича в попытке
ликвидировать украинскую государственность. Об этом говорится в обращении горсовета
к украинскому народу, принятом на внеочередной сессии.

http://vgolos.com.ua/politic/news/48009.html
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За него проголосовали 72 из 74 присутствующих депутатов (при минимально
необходимых 46).

«Ненависть ко всему украинскому, дискриминация украинцев по национальному
принципу, репрессии и преследования украинцев стают визитной карточкой
марионеточного режима Януковича, который ускоренными темпами идет к ликвидации
украинской государственности», – сказано в обращении.

Также горсовет обвиняет Януковича в деукраинизации информационного
пространства, русификации образовании, науки, культуры и публичной сферы. По
мнению депутатов, это свидетельствует о подготовке к интеграции Украины с Россией.

«Подписание Президентом антигосударственного и антиукраинского по форме
закона о языковой политике свидетельствует о переходе оккупационного режима
Януковича, Азарова, Табачника к политике открытой русификации и языкового геноцида
титульной украинской нации», – сказано в нем.

Также в обращении сказано, что выборы в Верховную Раду 28 октября станут
прологом новой эры национально-освободительной и социально-освободительной борьбы
украинцев с окупантами (Львовский горсовет объявил о начале новой эры борьбы
украинцев против оккупантов // КИД (http://zadonbass.org/news/all/message_55115).  –
2012. – 30.08).

***

Депутат Львівської міської ради Ігор Гладиш закликав депутатів стати на захист
української мови в суді, а не лише політичними заявами. Відповідне звернення І. Гладиш
зачитав під час засідання сесії міськради 30 серпня.

І.  Гладиш наголосив,  що,  на жаль,  мовний закон став для багатьох політиків
майданчиком власного трампліну та особистих амбіцій.

«Багато лунає закликів, моральних принижень, які потрясають громаду. Це нагадує
звичайну бійку,  коли товариша лупцюють,  а його так звані «друзі»  галасують:  «Яка
несправедливість», – зазначив депутат.

Він додав, що люди чекають від депутатів конкретних дій, а не лише політичних
заяв, які дуже часто лунали досі.

«Переконаний,  якщо встав на захист,  то йди до кінця.  Захищай рідне слово в суді,
адже ми наділені цим правом, бо ніхто ще не забрав його у нас. Вважаю необхідним
звернутися до Конституційного Суду,  тільки в такий спосіб є можливість перевірити
законність рішення облрад про регіональні мови на відповідність Конституції», –
наголосив І. Гладиш.

І. Гладиш покинув лави Партії регіонів і відповідно вийшов з однойменної фракції у
міській раді (Колишній регіонал закликав захищати мову в судах, а не політичними
заявами // Вголос (Львів) (http://vgolos.com.ua/politic/news/48061.html). – 2912. – 30.08).

Одеська область

24 августа 2012 г. состоялась встреча народного депутата Украины, члена фракции
Компартии Украины Евгения Царькова с жителями села Корсунцы Коминтерновского
района Одесской области. Это, в недавнем прошлом, печально известный район под
названием «Палермо». Потому что в пик «незалежности» торговля наркотиками здесь
давала фору торговле хлебом. И, кстати, не без вмешательства коммунистов и
принципиальной позиции киевских генералов «зачистка» дала свои результаты –
криминогенная ситуация стабилизировалась в пользу закона.

Сама встреча состоялась на площади возле бывшего Дома культуры, атмосфера была
очень торжественная, играла музыка, раздавалась партийная литература. Е. Царьков

http://zadonbass.org/news/all/message_55115
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выступил перед присутствующими. Рассказал о работе фракции коммунистов и своей
лично в Верховной Раде Украины, о том, что было сделано, чего добились и о планах на
будущее. Он также напомнил землякам, что когда коммунистов было 120 человек, буржуи
даже не пытались поставить в повестку дня законопроекты, аналогичные «тигипковской»
пенсионной реформе. Е Царьков также подчеркнул, что программа КПУ признана
специалистами как единственная альтернатива либеральным реформам. Сегодня же, когда
80 % бедного населения голосует за 90 % богатых в парламенте, отстаивать интересы
трудового народа не просто трудно, но и порой невозможно.

Выслушав насущные проблемы, Е. Царьков взялся помочь жителям с. Корсунцы. А
проблемы в этом селе серьезные – с водоснабжением, освещением улиц, состоянием
линий электропередач и трансформаторной станции. Детвора, по самодурству
чиновников, вынуждена идти на остановку, которая ведет в школу, через весь поселок,
хотя маршрутка спокойно может заезжать в центр. Кроме прочего, жители села высказали
недоверие местной власти в вопросе расходования бюджета сельского совета и
обратились к народному депутату с просьбой помочь разобраться в данном вопросе.

Е.  Царьков заверил земляков,  что в рамках программы КПУ «Народный контроль»
возьмет все вопросы на личный контроль и обратится к кураторам соответствующих
направлений по распределению важной бюджетной программы «Народный бюджет».
Если же местными чиновниками своевременно не будут приняты соответствующие меры
реагирования, тогда ими займутся органы прокуратуры и облгосадминистрации (Евгений
Царьков продолжает встречи с избирателями на Одесчине // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-prodolzhaet-vstrechi-s-izbiratelyami-na-odeschine/). –
2012. – 28.08).

***

Лидер партии «Украина – Вперед!» Наталья Королевская заявила, что считает не
эффективной работу местных властей в Одессе и регионе. Об этом она сказала в ходе
пресс-конференции в Одессе.

«Я всегда считаю, что действия местной власти должны оценивать жители. Но так
как это мои политические конкуренты, то я оцениваю их действия негативно, потому что
не до конца реализован потенциал Одесского региона», – заявила Королевская.

Кроме того, политик добавила, что ее партия сталкивается в регионе политическим
противодействием местных властей.

«К сожалению сегодня, мы неоднократно сталкиваемся с политическим
противодействием местных властей в Одесском регионе, но мы к этому готовы», –
утверждает Королевская.

Также она не сомневается в том, что ее партия будет в парламенте следующего
созыва (Булава Д. Королевская считает неэффективной власть в Одесском регионе //
Новый Регион (http://www.nr2.ru/odessa/401302.html/print/). – 2012. – 28.08).

***

В Одесской областной организации Партии регионов грядут кадровые чистки из-за
несоблюдения дисциплины. Об этом сообщил глава Одесской облгосадминистрации
Эдуард Матвийчук.

По его словам, те политики, которые не подчинились и не напишут заявления об
отказе в выдвижении в народные депутаты, будут исключены из партии в ближайшее
время.

«На самом деле тот, кто объявил о самовыдвижении, будет исключен из партии», –
отметил губернатор.

http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-prodolzhaet-vstrechi-s-izbiratelyami-na-odeschine/
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Матвийчук добавил, что пока сложно сказать, в какие сроки будут проведены съезды
парторганизаций на местах, членами которых являются депутаты-нарушители партийной
дисциплины.

«Всему свое время. Сейчас они получили последнее предупреждение. Может кому-
то очень хочется, чтобы его исключили», – сказал губернатор (Калайтович О. Одесский
губернатор Матвийчук обещает «почистить» местных регионалов // РИА Новый
Регион – Одесса (http://www.nr2.ru/odessa/401303.html). – 2012. – 28.08).

Полтавська область

28 серпня 2012 р. під час XXIII сесії Кременчуцької міської ради XVI скликання
депутати більшістю голосів ухвалили рішення щодо присвоєння скверу по вулиці
Молодогвардійців назви «Пам’яті жертв Голодомору». Рішення ухвалено з ініціативи
фракції ВО «Свобода».

Тринадцятим пунктом у порядку денному сесії було питання «Про надання зеленим
зонам загального користування статусу скверів з присвоєнням назв в м. Кременчук».

Протягом розгляду питання у комісіях, представники ВО «Свобода» наполягали на
тому, щоби один зі скверів, які мають з’явитись у Кременчуці, отримав назву «Пам’яті
жертв Голодомору». Відтак під час чергової сесії більшість депутатів підтримала винесене
рішення. За питання в цілому проголосувало 36 депутатів.

З цього приводу заступник голови Полтавської обласної організації ВО «Свобода»
Сергій Галата зазначив: «Присвоєння одному зі скверів назви «Пам’яті жертв
Голодомору» є черговою перемогою Кременчука, що була здобута в результаті
злагоджених українців. Протягом тривалого часу велась серйозна робота з підготовки
проекту рішення, виборюванню зеленої зони тощо. Найближчим часом у пам’ятному
місці буде встановлено відповідну меморіальну дошку.

Увінчанню українських героїв та вшануванню пам’яті закатованих українців ми
приділяємо особливу увагу. Робота ведеться систематично, й можна з певністю твердити,
що в майбутньому місць щодо відновлення історичної справедливості у Кременчуці
істотно побільшає» (З ініціативи «Свободи» у Кременчуці з’явився сквер «Пам’яті
жертв Голодомору» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032220/). – 2012. – 28.08).

Рівненська область

24 серпня 2012 р. опозиційні сили Рівненщини за участи ВО «Свобода», ВО
«Батьківщина» разом із громадою міста поклали квіти до пам’ятників Загиблим за
Україну та великому Кобзарю Тарасові Шевченку. Після цього відбувся мітинг.

Півтисячі патріотів урочисто пройшлися головною вулицею міста із величезним
синьо-жовтим стягом, вигукуючи патріотичні гасла. Після покладання квітів до
пам’ятників героям, Державний Прапор розгорнули біля пам’ятника Кобзареві на майдані
Незалежности.

Голова Рівненської обласної організації ВО «Свобода» Олег Осуховський,
виступаючи перед учасниками мітингу, передав вітання рівнянам від лідера ВО
«Свобода»  Олега Тягнибока.  Він також наголосив:  «Для України нині настали непрості
часи. Партія регіонів розпочала кримінальні переслідування українців. Коліснічєнки-
табачнікі нищать нашу мову, культуру, традиції. Допоки державою керує кримінальний
олігархічний клан – не буде свободи слова, а нині вже намагаються обмежити навіть
свободу думки.

http://www.nr2.ru/odessa/401303.html
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Опозиційні сили об’єдналися заради України. Ми йдемо на вибори двома колонами
– ВО «Свобода та ВО «Батьківщина» – і обов’язково разом переможемо. Ми повинні
побудувати сильну державу. Я переконаний, що Україна може бути сильною лише тоді,
коли і влада, і народ відчувають відповідальність за її майбутнє. Саме тому хочу побажати
нам усім бути сильними, принциповими та послідовними. Майбутнє держави залежить від
кожного із нас!»

По закінченні мітингу присутні ухвалили резолюцію, яку було підтримано
одностайно. У її тексті зазначено: «Ми, представники опозиційних сил Рівненщини,
заявляємо свій рішучий протест проти дій антиукраїнської влади, яка нищить нашу
славетну історію, культуру, нашу рідну мову!

Багато поколінь українців ціною свого життя виборювали право жити в незалежній,
заможній та правовій державі. Далекого 1991 р. нарешті здійснилася наша віковічна мрія –
ми отримали власну країну, де сподівалися збудувати сучасну державу з традиційними
європейськими цінностями за Божими законами. Але тепер Україною керують
українофоби, яким усе українське є чужим. Заради чергової перемоги на парламентських
виборах «регіонали» та їхні посіпаки кинулися рятувати рейтинг Партії регіонів і в
злочинний спосіб протягнули через «Верховну зРаду» антиукраїнський закон, фактично
зробивши мову окупантів другою державною. Нині чиновники при владі безсоромно
розкрадають багатства України,  роздирають державу на шматки.  І попри це все вони
клянуться у своїй «неосяжній любові» до України та українського народу. Особливо зараз,
у переддень парламентських виборів…

Сьогодні влада перейшла точку неповернення. Всі патріотичні сили об’єдналися в
боротьбі за Україну. Лише разом ми здатні зупинити владний бульдозер. Ми відродимо і
збережемо незалежну Україну для наступних поколінь українського народу. Цю владу
потрібно зупинити, і ми її зупинимо!» (У Рівному на день Незалежности об’єднані сили
опозиції провели велелюдний мітинг // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032110/). – 2012. – 24.08).

Сумська область

В Сумах в состав окружной избирательной комиссии № 157 по выборам народных
депутатов Украины из 18 членов комиссии шестеро – жители Автономной Республики
Крым, города Киев и Черниговской области (от малых партий). Об этом сообщила
председатель ОИК № 157 (г. Сумы) Ольга Одинцова.

По ее словам, о составе комиссии стало известно накануне после первого заседания,
в котором приняли участие 12 из 18 членов ОИК. Как оказалось, трое из отсутствовавших
– жители Крыма: руководитель ООО от Всеукраинской политической партии «Братство»,
предприниматель от политпартии «Русь Единая» и безработная от партии «Русский блок».

Еще двое –  жители Киева:  врач от политпартии «Союз анархистов Украины»  и
студентка от партии Всеукраинское политическое объединение «Єдина Родина», а также
студентка из Черниговской области от политпартии «Руська Єдність».

«Эти шесть отсутствовавших членов ОИК и ранее не отвечали на телефонные
звонки и смс, и сегодня в том числе. Предполагаю, что они вообще не будут принимать
участия в работе нашей ОИК», – рассказала О. Одинцова.

При этом она подчеркнула,  что так,  как на первом заседании ОИК все они не
приняли присягу, то и считаться членами комиссии до сих пор не могут.

«Иногородних коллег мы все же будем пытаться пригласить на следующее
заседание ОИК, назначенное на 31 августа. Если не явятся – попробуем их заменить,
однако этот процесс законодательно очень долог и может занять около месяца. А
длительное отсутствие действительных членов ОИК может серьезно влиять на кворум
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(две трети от общего количества) при принятии решений во время заседаний комиссии», –
отметила О. Одинцова.

Председатель и присутствовавшие на заседании члены комиссии приняли присягу и
получили соответствующие удостоверения. Оказалось также, что адрес ОИК № 157,
указанный ранее на сайте ЦИК (площадь Независимости, 2, здание Сумского областного
совета), не соответствует действительности, поскольку в Сумах ОИК будет работать в
здании Ковпаковской районной администрации по адресу: улица Горького, 21.

На первом заседании ОИК №157 присутствовали также международные
наблюдатели из Албании и Сербии, уже несколько недель находящиеся в Сумах (В
составе сумского окружкома треть иногородних // «СУМЫ ИНФО»
(http://sumyinfo.com/10671_v_sostave_sumskogo_okruzhkoma_tret_inogorodnih.html). –
2012. – 29.08).

***

Руководитель Сумской областной организации политической партии «УДАР» Игорь
Тесленко сложил с себя полномочия лидера этой региональной структуры и покинул ряды
партии.  Об этом политик заявил 30 августа на пресс-конференции в Сумском областном
пресс-клубе.

По его словам, возглавляемая им Сумская областная организация партии «УДАР» в
2012 г. входила в первую пятерку лучших в партийном рейтинге. Однако, несмотря на это,
ни он, ни еще четыре сумских кандидата не были включены в партийный список
кандидатов в нардепы, которые утвеждал съезд партии.

«После трехчасового удушливого утверждения списка мажоритарщиков Виталий
Кличко зачитывал не пронумерованный партийный список, написанный явно не его рукой
и не отпечатанный, – рассказал И. Тесленко. – Во всяком случае, такое впечатление
складывалось при прочтении первых двух страниц: Кличко постоянно запинался, глотал
слова и неправильно произносил совершенно незнакомые ему фамилии.

Что же касается 93 места Сумской областной организации в партийном списке, то
должен подчеркнуть, что неоднократные письменные и устные обращения к киевскому
офису партии пояснить причину такого отношения к областной организации остались без
ответа.

Вышеозначенные факты дают основания заявить о том, что меня лично и всю
Сумскую областную организацию Региональный департамент партии «УДАР»
использовал втемную в своих целях. Кроме нас в партийном списке не оказалось также
руководителей Киевской, Харьковской, Одесской областных организаций. В далеко
непроходной части списка оказались руководители Днепропетровской, Луганской,
Запорожской и других областных организаций.

Я предполагал, что нахожусь в команде единомышленников с открытыми и
честными политическими взглядами. К большому моему сожалению оказалось, что это не
так. Именно поэтому я решил сложить с себя полномочия руководителя Сумской
областной организации политической партии «УДАР» и написал заявление о выходе из
партии» (Удар по «Удару»: Тесленко покинул партию, хлопнув дверью // Панорама
(http://rama.com.ua/modules/news/article.php?storyid=13518). – 2012. – 31.08).

Тернопільська область

28 серпня під час візиту на Тернопілля Віктора Ющенка, третій Президент України
представив голову Тернопільського обласного виборчого штабу Союзу патріотичних сил
«Наша Україна». Ним став народний депутат, заступник голови УНП Ярослав Джоджик.
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В свою чергу Я. Джоджик представив кандидатів від Союзу на мажоритарних
округах Тернопільської області. Ними стали: № 163 виборчий округ – Тарас Пастух,
№ 164 – Володимир Гульовський, № 165 – Володимир Болєщук та Володимир Ткач,
№ 166 – Андрій Давиденко, № 168 – Іван Віват (Ющенко представив керівника
обласного виборчого штабу «Нашої України» // Номер один
(http://gazeta1.com/index.php/uk-UA/80-ostanni-novini/4776-yushchenko-predstaviv-
kerivnika-oblasnogo-viborchogo-shtabu-nashoji-ukrajinivideo). – 2012. – 28.08).

***

Кандидат у народні депутати України від об’єднаної опозиції у 165 виборчому
окрузі на Тернопільщині Володимир Бойко виступає з ініціативою здешевлення
процедури успадкування земельних паїв.

«Зубожілий український народ сьогодні не може собі дозволити переоформити
успадковані земельні паї після смерті родичів.  Для цього їм необхідно декілька тисяч
гривень, яких у селі заробити дуже важко», – сказав кандидат у депутати.

У зв’язку із браком коштів селяни назавжди втрачають право власності на земельні
ділянки. В подальшому їх самовільно обробляють великі орендарі, не сплачуючи людям
жодних коштів. У багатьох випадках мізерна сума таки залишається у сільських радах.

На думку В.  Бойка,  важливо,  щоб держава гарантувала українцям можливість
успадкування земельних паїв. Для цього просто необхідно здешевити послуги установ
(Бойко: Процедура успадкування паїв повинна бути здешевленою // Сайт Політичної
партії «Всеукраїнське обєднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/12236.html). – 2012. – 30.08).

Харківська область

Как подчеркнул 27 августа в ходе пресс-конференции председатель ХОГА,
председатель ХОО ПР Михаил Добкин, в Харьковской области нет никаких нарушений
при подготовке к выборам, и всем партиям предоставлены равные условия для
агитационной работы.

«Жесткое требование главы государства ко всем чиновникам местной власти,
местного самоуправления – открытые и демократические выборы, а также обеспечение
равного избирательного процесса для всех партий без исключения. В Харькове и в
Харьковской области на сегодняшний момент соблюдены все процедуры, связанные с
подготовкой проведения выборов. Готовятся избирательные участки, проводятся встречи
с избирателями и депутатов по мажоритарным округам, и представителей различных
политических сил. За редким исключением, где люди, которые инициируют встречу с
избирателями, на самом деле добиваются не встречи, а скандала, я как высшее
должностное лицо в регионе, заявляю вам, что не вижу нигде искусственно созданных
препон ни для какого-либо кандидата, ни для какой-либо политической партии. Тот, кто
хочет реализовать все данные законом возможности по агитации, может это сделать, ему
никто не мешает», – заявил М. Добкин (В Харькове и в Харьковской области соблюдены
все процедуры, связанные с подготовкой проведения выборов, – Михаил Добкин //
Партия Регионов Харьковщина (http://pr.kharkov.ua/ru/news/v-harkove-i-v-harkovskoy-
oblasti-soblyudeny-vse-protsedury-svyazannye-s-podgotovkoy-provedeniya-vyborov-mihail-
dobkin-1730.html). – 2012. – 27.08).
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***

26 серпня у Куп’янському районі відбулися проміжні вибори депутатів Пристінської
сільської ради по одномандатному виборчому округу № 3. Явка виборців склала 74 %.

За підсумками результатів голосування депутатом Пристінської сільської ради по
одномандатному виборчому округу № 3 була обрана Василець Тетяна Федорівна,
1972 р. н., член Партії регіонів, яка набрала 90 % голосів виборців (Переконлива перемога
Партії регіонів // Партия Регионов Харьковщина
(http://pr.kharkov.ua/ru/news/perekonliva-peremoga-part-reg-on-v-1716.html). – 2012. –
27.08).

***

Активістами Харківського відділення громадського руху «Спільна Справа»
встановлена незаконна передача головування в окружній виборчій комісії на Харківщині
на користь Партії регіонів.

Так, на першому ж засіданні ОВК № 175 заступник голови комісії Марина Ворона,
яка є представником Народно-трудової партії України, передала головування на засіданні
члену комісії від Партії регіонів Ніні Зіньковій.

Ворона працює начальником фінансово-аналітичного відділу на заводі «Бетонікс»,
який належить члену Партії регіонів і заступнику голови Сумської облдержадміністрації
Василю Салигіну.

Голова комісії від Союзу анархістів України Ярослав Кузін на засідання комісії не
з’явився.

Раніше координатор руху «Спільна Справа» Олександр Данилюк заявляв про те, що
за квотою маловідомих політичних сил додаткові місця в комісіях отримає Партія регіонів
та її сателіти.

Як відомо, місця в комісіях отримали навіть такі політичні сили, які висунули лише
декількох мажоритарних кандидатів, тоді як ні «Удар», ні «Свобода» не отримали
представництва в ОВК».

Раніше голова Харківської обласної партійної організації «Батьківщина» Арсен
Аваков висловив сумніви в чесності жереба, по якому визначалися склади окружкомів.

Зокрема, до складу окружних виборчих комісій у Харківській області увійшли
представники партій «Русь Єдина», партії «Російський блок», «Союзу анархістів
України», про існування яких на Слобожанщині не відомо нічого (Маргінали
відмовляються від посад в ОВК на користь Партії регіонів // Сайт Політичної партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12186.html). – 2012.
– 28.08).

Херсонська область

26 августа ЦИК утвердила персональный состав окружкомов. Анализ персонального
состава этих комиссий дает право утверждать, что комиссии практически на 80 % состоят
из людей, которых через разные квоты внедрила туда партия власти.

Многие члены комиссий на прошлых выборах представляли ПР или работали в
избирательных штабах этой партии. Если не считать представителя КПУ, то оппозиция в
комиссиях представлена всего 2 членами. Это представители делегированные фракциями
НУНС и БЮТ–Батьківщина. Еще есть представители УНП и Братства.

В то же время в состав ОВК не попал ни один представитель партий «УДАР Виталия
Кличка» и ВО «Свобода» (Херсонские окружкомы на 80 % сформированы регионалами
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// Херсонская правда (http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/16797-xersonskie-
okruzhkomy-na-80-sformirovany.html). – 2012. – 27.08).

***

На Херсонщині сформовано недієздатні ОВК. До такого висновку паралельно
дійшли представники Херсонського регіонального виборчого штабу об’єднаної опозиції
«Батьківщина» та представники громадськості.

На Херсонщині під загрозою зриву опинилася робота відразу двох окружних
виборчих комісій.

Зокрема, за інформацією КВУ та громадської організації «Опора», досі на засідання
окружних комісій не з’являлися голова Суворовської окружної виборчої комісії № 182 –
представник «Руського блоку» Сергій Грушин та голова Цюрупинської окружної виборчої
комісії № 186 – представниця «Єдиної Родини» Тетяна Євсович.

29 серпня відбулося перше засідання Каховської окружної виборчої комісії № 185.
На засіданні були присутніми 11  з 18  членів комісії.  Десять з них прийняли присягу та
приступили до виконання своїх обов’язків. Але для повноцінної роботи комісії виникло
кілька серйозних перешкод. По-перше, відсутні заступник та секретар комісії. По-друге,
чотири члени цих комісій вже відмовилися від роботи. Одна з причин – вони не
проживають на території області.

На думку представників моніторингових організацій, єдиною комісією в області, яка
працює нормально і згідно з календарним планом ЦВК,  залишається ОВК № 183,  яку
очолює представник об’єднаної опозиції «Батьківщина», депутат Херсонської міської
ради Ігор Пастух (На Херсонщині сформовано недієздатні ОВК // Сайт Політичної
партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/12221.html). – 2012. – 30.08).

Хмельницька область

Протягом тижня на Хмельниччині перебувала координатор громадського руху
«Громадянський опір», кандидат у депутати до Верховної Ради від об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Олександра Кужель. За цей час вона відвідала Кам’янець-Подільський,
Дунаївці, Нову Ушицю, Шепетівку, Ярмолинці, Городок, Волочиськ та Хмельницький.
Разом із кандидатами-мажоритарниками від ВО «Батьківщина» Дмитром Беспаловим,
Олегом Лукашуком,  Мирославом Мусієм,  Василем Сидором вони йшли до людей з
відкритими серцями.

Щодня пані Кужель зустрічалася з сотнями подолян, аби розповісти їм про
масштаби «покращення», які втілює в життя Партія регіонів. Варто зазначити, що
опоненти опозиції підготувалися до приїзду політика: практично у кожному населеному
пункті її зустрічали організовані групи провокаторів, які вигукували «Янукович – наш
Президент!», звичне «Ганьба». Причому у різних містах супроводжували представника
опозиції ті ж люди, з тими ж плакатами та гаслами.

«Якщо чесно, то я була переконана, що це ідейні прихильники Партії регіонів, які
працюють не через страх, а за власними переконаннями. До прикладу, працівники штабів,
їхні родичі чи знайомі, чи врешті-решт безправні слухняні бюджетники, яких задарма так
любить експлуатувати на мітингах провладна партія. Словом – безплатний ресурс.
Виявилось, що не безплатний, а навіть дуже добре оплачуваний.

Я не засуджую цих людей,  я засуджую правлячу партію,  яка користується
людськими трагедіями і безвихіддю,  в якій перебувають наші люди,  з єдиною метою –
залишитися при владі і примножити свої доходи ціною нещастя інших. І це – сильна
влада?!» – зауважила О. Кужель.

http://byut.com.ua/news_region/12221.html
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За її словами, об’єднана опозиція готова до подібних замовних провокацій протягом
виборчої кампанії. «Це буде битва за Україну, бо якщо переможе ця влада, то України не
буде, вони її розділять, – зазначила політик і додала, – я закликаю усіх неодмінно прийти
на вибори, бо поганих політиків обирають порядні люди, які не ходять на вибори»
(Кужель О. «Вирішальна битва за Україну розпочалась»... // Проскурів
(http://proskuriv.info/index.php/2010-12-20-09-10-03/2259-2012-08-28-09-38-58). – 2012. –
28.08).

***

Партія, що залазить з телевізорів у підсвідомість українців зі слоганом «Від
стабільності до добробуту», у дійсності цей слоган сама перекреслює. Події у
Хмельницькому яскраве свідчення цього.

З самого ранку біля стін міської ради,  де працює бютівська більшість на чолі з
міським головою Сергієм Мельником, активісти та прихильники Партії регіонів
влаштували показову виставу на три дії.  У першій –  вони скандували «Ганьба владі»,
«Юльку –  геть!».  У другій демонстрували міць своїх кулаків.  Крізь неспівмірну малу
кількість бютівських активістів «регіонали» намагалися прорватися до міської ратуші, де
відбувалася чергова сесія ради. А під завісу вистави керівники ПР, з почуттям виконаного
обов’язку, роздавали коментарі пресі з «передової».

Ця активність пов’язана з судовим позовом, який депутати Хмельницької міської
ради від фракції Партії регіонів Анатолій Собко і Оксана Кольгофер у липні цього року
виграли у міської ради. Феміда дивним чином постановила скасувати рішення першої сесії
міськради від 2 грудня 2010 р. про обрання секретаря міської ради.

Фактичне цькування одного табору іншим за політичною лінією, накалювання
агресії між мешканцями одного обласного центру говорить про великий ідеологічний
занепад партії влади на чолі з Президентом Віктором Януковичем. Тактичне ведення
політичного мітингу у регіоналів перетворилося на місиво, штовханину та поламані
мегафони (Тараненко В. Як в Хмельницькому публічно послали губернатора // Главком:
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/articles/7942.html). – 2012. – 29.08).

***

У Хмельницькому комуністи обіцяли, пенсіонери згадували, молодь махала
прапорами та говорила по телефону.

Хмельницький майдан Незалежності почервонів від комуністичних футболок та
прапорів.

29 серпня пенсіонери прийшли згадати про життя при Союзі, а молодь послухати про
«Що з нами буде?».

Близько тисячі людей зібралися навколо сцени. Червоні та білі тематичні футболки
роздавали усім охочим.

Хмельничани прийшли на майдан аби послухати та визначитися з вибором, деякі з
них навіть не знають чи взагалі прийдуть на вибори. Але червоні прапори тримали й люди
поважного віку й маленькі діти.  В червоних кашкетах стояла більшість присутніх.  І під
супровід оркестру натовп почав розходитися (У Хмельницькому червоний майдан зібрав
тисячу людей // Всем. Юа (http://vsim.ua/Новини-Хмельницького/news/У-
Хмельницькому-червоний-майдан-зібрав-тисячу-людей-10241730.html). – 2012. – 29.08).

http://glavcom.ua/articles/7942.html
http://vsim.ua/������-�������������/news/�-�������������-��������-������-�����-������-�����-10241730.html
http://vsim.ua/������-�������������/news/�-�������������-��������-������-�����-������-�����-10241730.html
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Черкаська область

Світлану Трофімову, Валентина Поляха та Павла Філіпенка в «об’єднаній опозиції»
вже не побачать, втім, як і у новому однойменному міжфракційному об’єднанні, що
виникло у Черкаській обласній раді з фракцій «Батьківщина» та «Фронт Змін».

«Причина – невиконання рішення партії стосовно єдиних кандидатів від об’єднаної
опозиції. Вони порушили рішення з’їзду і рішенням партії їх виключили з фракції
«Батьківщини», – пояснює Наталія Старікова.

Як відомо, Світлана Трофімова та Валентин Полях вирішили піти самовисуванцями,
а Павло Філіпенко балотуватиметься від партії «Удар» по округах Черкащини.

Фракції ВО «Батьківщина» і «Фронт Змін» об’єдналися в Черкаській обласній раді
нещодавно. Міжфракційне об’єднання носить назву «Об’єднана опозиція». На спільному
засіданні фракцій обрали голову об’єднання – лідера фракції ВО «Батьківщина»
Володимира Греся. Співголовою обрали Наталію Старікову з «Фронту Змін».

«Ми й так спільно працюємо вже майже рік щодо вирішення проблемних питань
громади, пропонуємо альтернативні програми та реформи, – говорить Н. Старікова. –
Якщо наша співпраця буде юридично закріплена, то нам це буде тільки на користь, тому
що кожен депутат відчуватиме не тільки командну роботу, але й відповідальність».

Депутати від «Об’єднаної опозиції» уже підготували проект рішення стосовно змін
регламенту обласної ради про створення міжфакційного об’єднання.

Міжфракційне об’єднання налічує 22 депутатських багнети: до нього увійшло
17 депутатів-«батьківщинівців» та 5 «фронтовиків» (До новоствореної в обласній раді
фракції не взяли кандидатів-самовисуванців // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-
cherkassy/9734-do-novostvorenoyi-v-oblasnij-radi-fraktsiyi-ne-vzjali-kandidativ-
samovisuvantsiv). – 2012. – 28.08).

***

30 серпня Черкаська обласна організація ВО «Батьківщина» подала позов до
Черкаського окружного адміністративного суду до голови окружної виборчої комісії
одномандатного виборчого округу № 194 Ірини Семешевої. Про це повідомила заступник
керівника обласного виборчого штабу опозиції Наталія Старікова.

Черкаська опозиція звинувачує голову окружкому у бездіяльності – І. Семешева, яка
є представником політичної партії «Союз анархістів України», не забезпечила належним
чином проведення першого засідання комісії. На засідання прийшли не всі члени комісії.
Зокрема, не прибула й сама голова ОВК.

Усе це, за словами Н. Старикової, є грубим порушенням закону України про вибори
(Опозиція вважає, що лідер українських анархістів Семешева зриває організацію
виборів на 194-му виборчому окрузі // Провінція (http://pro-
vincia.com.ua/novini/news_poltika/2879-opozicyya-vvazhaye-scho-lder-ukrayinskih-anarhstv-
lemesheva-zrivaye-organzacyu-viborv-na-194-mu-viborchomu-okruz.html). – 2012. – 30.08).

***

Роботу парторганізації визнати незадовільною, змінити керівника та оновити склад
ради. Такі заяви лунали під час ХVII конференції Тальнівської районної партійної
організації, яка відбулась 29 серпня, йдеться на сайті обласної організації ПР.

Участь у зібранні взяли 48 делегатів: партійні активісти та місцеві депутати.
Дізнатися про стан справ приїхав також очільник обласної організації Партії регіонів
Сергій Тулуб та голова обласної ради Валерій Черняк. У результаті обговорень, учасники
ухвалили рішення про обрання нового голови партійного осередку. Ним став нинішній
керівник районної держадміністрації Микола Бардадим. С. Тулуб додав, що працювати

http://procherk.info/news/7-cherkassy/9734-do-novostvorenoyi-v-oblasnij-radi-fraktsiyi-ne-vzjali-kandidativ-samovisuvantsiv
http://procherk.info/news/7-cherkassy/9734-do-novostvorenoyi-v-oblasnij-radi-fraktsiyi-ne-vzjali-kandidativ-samovisuvantsiv
http://procherk.info/news/7-cherkassy/9734-do-novostvorenoyi-v-oblasnij-radi-fraktsiyi-ne-vzjali-kandidativ-samovisuvantsiv
http://pro-vincia.com.ua/novini/news_poltika/2879-opozicyya-vvazhaye-scho-lder-ukrayinskih-anarhstv-lemesheva-zrivaye-organzacyu-viborv-na-194-mu-viborchomu-okruz.html
http://pro-vincia.com.ua/novini/news_poltika/2879-opozicyya-vvazhaye-scho-lder-ukrayinskih-anarhstv-lemesheva-zrivaye-organzacyu-viborv-na-194-mu-viborchomu-okruz.html
http://pro-vincia.com.ua/novini/news_poltika/2879-opozicyya-vvazhaye-scho-lder-ukrayinskih-anarhstv-lemesheva-zrivaye-organzacyu-viborv-na-194-mu-viborchomu-okruz.html


77

під час виборів партійцям Тальнівщини допомагатиме координатор району, очільник
Головного управління Пенсійного фонду України в Черкаській області Володимир
Багрійчук.

На конференції накреслили і план роботи під час виборчої кампанії.
Напочатку конференції виступив очільник районної парторганізації Сергій

Осипенко. Він поінформував, що на виборах минулого разу його команді вдалося
спрацювати ефективно. Сподівання на такий же результат він має і у 2012-му.

«У районі створено 54 первинні партійні організації, членами яких є майже півтори
тисячі жителів, а торік їх було лише 33. Покриття виборчих дільниць відтак сягає 108 %.
За два роки чисельність партійців побільшало майже на 800 осіб, – додав він. –
Розроблена програма «Будуємо нову Тальнівщину» і кожен із присутніх тут робить
посильний внесок у її виконання. Так, у рамках програми створено 846 нових робочих
місць, відкрито 12 інтернет-центрів, придбано два шкільні автобуси, ремонтовані будинки
культури у селах, відновлюється вуличне освітлення, у територіальному центрі
встановлена енергетична установка на альтернативному паливі. Щоправда, – визнав
С. Осипенко, – для району залишається болючим питання газифікації».

Голова контрольно-ревізійної комісії обласної організації Партії регіонів Андрій
Денисюк зауважив,  що у Тальному робота щодо прийому до лав партії ведеться мляво.
Торік серед симпатиків політичної сили вступити до партії виявили бажання 469 жителів,
втім у 2012 – усього близько 80. Крім того, існує заборгованість із перерахунку членських
внесків партійців та не вирішується питання працевлаштування 342 тальнівських
партійців.

Після низки критичних зауважень та визнання існуючих здобутків команди Сергія
Осипенка делегати одноголосно обрали нового голову (Керівник РДА очолив районну
організацію Партії регіонів // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/9811-
kerivnik-rda-ocholiv-rajonnu-organizatsiju-pr). – 2012. – 31.08).

Чернівецька область

З наближенням виборів до Верховної Ради України,  попри прогнози провладних
соціологів, рівень підтримки ВО «Свобода» дедалі більше зростає. Показовим у цьому
відношенні є підтримка націоналістів у тих районах Чернівецької області, де масово
проживають національні меншини.

Зокрема, у Новоселицькому районі, де понад 57 % мешканців складають молдовани,
протягом останніх місяців значно зросла кількість тих,  хто поділяє погляди ВО
«Свобода». За словами керівника виборчого штабу ВО «Свобода» у Новоселицькому
районі Івана Попадюка, протягом останнього часу, попри спротив місцевої влади,
націоналістам значно легше проводити агітаційну роботу.

«Якщо ще рік тому до наших агітаторів ставилися щонайменше з підозрою, зараз ми
за годину розповсюджуємо з наметів понад тисячу примірників партійної періодики та
агітаційних матеріалів. Люди самі підходять, цікавляться нашою діяльністю, просять
якомога більше газет», – зазначає І. Попадюк.

Керівник виборчого штабу ВО «Свобода» у Новоселицькому районі пов’язує
зростання рівня підтримки свободівців зі зневірою в інших партіях та невиконаними
обіцянками влади. Люди прагнуть якісно нової політики та політиків, які спиратимуться
не на матеріальні, а на ідеологічні цінності та дотримуватимуться свого слова.

«Сьогодні будь-який громадянин України, не зважаючи на національну
приналежність, переконався, що «Свобода», яка представлена більш ніж 2500 депутатами
місцевих рад по всій Україні, не має жодної «тушки». Ми послідовно обстоюємо
національні інтереси, які близькі як українцям, так і представникам інших
національностей,  що живуть в Україні»,  –  наголосив І.  Попадюк (На Буковині зростає
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рівень підтримки Всеукраїнського об’єднання «Свобода» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032249/). – 2012. – 29.08).

Чернігівська область

Депутат Чернігівської міської ради від КПУ Валерій Солдатов очолив окружну
виборчу комісію в місті Чернігові (205 виборчий округ). Йому допомагати будуть
представники з партій «Єдина Родина» та «Русь Єдина».

Крім того, до більшості керівного складу інших окружних виборчих комісій на
Чернігівщині увійшли представники маловідомих партій, як-то «Союз анархістів»,
«Зелена планета».

Як відзначають незалежні спостерігачі за виборами, жеребкування щодо включення
кандидатур до складу окружкомів призвело до несправедливого та непропорційного
представництва в них переважно аутсайдерів виборів. В окружних комісях нема жодного
представника партій «УДАР» Віталія Кличка та ВО «Свобода» (Комуністи з «руськими»
рахуватимуть голоси для влади // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/komunisti_z_ruskimi_rakhuvatimut_golosi_dlja_vladi/2012-08-28-
10801). – 2012. – 28.08).

***

Прийом громадян здійснюють кваліфіковані спеціалісти, котрі всіляко намагаються
розв’язати наболілі проблеми чернігівців.

За словами голови Чернігівської обласної організації Партії регіонів, народного
депутата України Григорія Маньковського, партійці небайдужі до насущних питань
жителів Чернігова і готові всіма силами сприяти їх вирішенню.  Заради цього і відкрито
громадську приймальню кандидатів у народні депутати від Партії регіонів. Кожен може
звернутися до фахівців за консультацією. Окрім того, чернігівці можуть ознайомитися з
передвиборчими програмами і партії, і кандидатів.

Прихильники Партії регіонів, котрі мають чітку громадянську позицію і готові до
активної роботи на благо свого міста,  зможуть подати заяву на членство в партії й
приєднатися до нашої команди.

З метою роз’яснення позиції Партії регіонів щодо ключових питань соціально-
економічного розвитку країни та регіону, реалізації громадянами своїх конституційних
прав та політичних свобод при приймальні працює міні-клуб прихильників Партії регіонів
(Чорна К. Громадська приймальня кандидатів у депутати від Партії регіонів
запрацювала в Чернігові // Чернігівські відомості
(http://vid.cn.ua/index.php?option=com_content&task=view&id=7406&Itemid=65). – 2012. –
29.08 (№35).

Партійні акції, заходи

Харьковская областная организации партии «УДАР Виталия Кличко» 24 августа, в
День Независимости, провела акцию «Очистим Украину».

Несколько сот сторонников партии убрали от мусора территорию за супермаркетом
«Восторг» в районе ст. м. «Пролетарская». В облорганизации подчеркнули, что этой
акцией в Харькове начата работа партии «УДАР» по очистке сел и городов от мусора,
накопившегося за последние годы. «Это одним из первых конкретных шагов «УДАРа» по

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032249/
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очищению наших районов, сел, городов и Украины в целом от грязи, в том числе от грязи
коррупции и безответственности власти», – отметили в партии.

В акции также приняли участие все кандидаты в народные депутаты Украины от
партии УДАР по мажоритарным округам города. «Все говорят, что страну нужно
обновлять, менять – мы это делаем. Я начал встречаться с избирателями – и людей
интересуют конкретные дела», – заявил кандидат по 169-му избирательному округу
Андрей Адамович.

Вместе с партией «УДАР» в субботнике участвовали представители городской
организации ветеранов Афганистана. В ходе акции участники очистили значительную
территорию,  собрали и вывезли на свалку мешки с мусором (Партия «УДАР» провела
«очистительную» акцию // «STATUS QUO»
(http://www.sq.com.ua/rus/news/politika/27.08.2012/partiya_udar_ochischaet_ukrainu/). –
2012. – 27.08).

***

В Харькове сторонники и противники «языкового закона» пикетируют сессию
облсовета, на которой будет рассматриваться вопрос предоставления русскому языку
статуса регионального в некоторых районах области.

На площади Свободы напротив Дома Советов проходит пикет КПУ, в котором
принимают участие около 50 человек, пикет ВО «Свобода», в котором принимают участие
также около 50 человек, и пикет сторонников объединенной оппозиции, на котором
присутствует более 100 человек.

Активисты КПУ держат флаги партии и транспаранты с надписями: «Русскому
языку – статус государственного», «Двуязычие – гарантия единства Украины»,
«Национализму – нет, двуязычию – да», «Защитим право жителей Слобожанщины
пользоваться русским языком».

Сторонники КПУ требуют доработать языковой закон и предоставить русскому
языку статус государственного,  а не регионального.  Но,  по их мнению,  этот вопрос
должен решаться на Всеукраинском референдуме, а не в парламенте.

Активисты ВО «Свобода»  держат национальные флаги и флаги с символикой
партии. Люди заявляют, что языковой закон является антинациональным и его нужно
отменить. Противники языкового закона скандируют: «Позор!», «Банду прочь!».

По мнению председателя облорганизации «Свобода» Игоря Швайки, русификация
Украины будет продолжаться, пока в стране не появится национальная власть.

Сторонники объединенной оппозиции держат национальные флаги, флаги ВО
«Батьківщина» и политической партии «Наша Украина», а также транспаранты с
надписями: «Нет языковому расколу Украины», «Единый язык – единое государство».

Сторонники объединенной оппозиции требуют от облсовета не утверждать за
русским языком статуса региональной (У Харьковского облсовета собрались сразу три
пикета. Хорошие люди, только языковый вопрос их испортил // Фраза
(http://www.fraza.ua/news/30.08.12/148426/u_harkovskogo_oblsoveta_sobralis_srazu_tri_pike
ta_horoshie_ljudi_tolko_jazykovyj_vopros_ih_isportil.html). – 2012. – 30.08).

***

На оголошення вироку за касацією захисту екс-прем’єр-міністра Юлії Тимошенко
під Вищий спецсуд Києва прийшло більше тисячі її прихильників.

В основному це – представники партійної організації Києва і області. Люди з
плакатами ВО «Батьківщина» та в жилетках із партійними написами, які скандують «Юлі
– свободу!».

http://www.fraza.ua/news/30.08.12/148426/u_harkovskogo_oblsoveta_sobralis_srazu_tri_piketa_horoshie_ljudi_tolko_jazykovyj_vopros_ih_isportil.html
http://www.fraza.ua/news/30.08.12/148426/u_harkovskogo_oblsoveta_sobralis_srazu_tri_piketa_horoshie_ljudi_tolko_jazykovyj_vopros_ih_isportil.html
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Як зазначив голова Київської обласної організації «Батьківщини» Костянтин
Бондарєв, його політсила не чекає «нічого хорошого від нинішнього рішення суду».

«Те, що сьогодні під стіни суду прийшла така кількість людей, свідчить про те, що в
суді відбувається незрозумілий для суспільства процес і що люди не згодні миритися з
цим», – підкреслив він.

У той же час депутат зазначив, що навряд чи після сьогоднішнього рішення Вищого
спецсуду буде поставлена крапка в судовому процесі над Ю. Тимошенко.

«Якщо ми не зламаємо цю владу, ніякої крапки не буде. Навіть, якщо сьогодні буде
крапка в цьому процесі,  то є ще інші (процеси.  –  Ред.),  які будуть тягнутися і далі»,  –
підкреслив К. Бондарєв (Черненко О. Близько тисячі «бютівців» пікетують Вищий
спецсуд Києва // GolosUA.com (http://ua.golosua.com/politika/20120829_okolo-tyisyachi-
byutovtsev-piketiruyut-vyisshiy-spetssud-kieva). – 2012. – 29.08).

***

Акция «Чистый берег» в Ахтырке стартовала 25 августа. Об организации и
проведении акции рассказала Виктория Бабич, первый секретарь Ахтырского горкома
КПУ, кандидат в народные депутаты Украины:

«Мы четко скоординировали свои действия с работниками Гетьманского парка.
Привлекли общественность. Компартия обеспечила инвентарем, перчатками, пакетами и
пр. Три трудовые бригады разделили по участкам, вследствие чего была охвачена
большая площадь побережья, т. к. каждый работал на своем секторе. Закупили
минеральную воду, обеспечили трансляцию музыки.

Никто не кичился своей партийностью, как впрочем, и не скрывал принадлежность к
КПУ. И к слову говоря, поэтому мне непонятен подход, одного нашего ахтырчанина-
депутата, который увидев, что уборка проводится коммунистами, развернулся и уехал.

Для западного политика –  это был бы конец карьеры.  Если человеку политические
амбиции дороже, чем родная земля, ну что ж это его выбор.

Мы же делали, делаем и будем делать – то, что считаем нужным. Я рада, что у нас в
Ахтырке столько соратников, помощников и, может быть, этот исключительный случай
демарша единственного человека, как раз и наглядно подчеркивает правило: «Народу
нужны не красивые лозунги, а нужны настоящие хорошие дела» (Коммунисты очистили
берег Ворсклы // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-ochistili-bereg-
vorskly/). – 2012. – 30.08).

***

Кандидат у депутати по 144 виборчому округу від політичної партії «УДАР» Сергій
Каплін,  який 23  серпня вирушив пішки з Полтави до Києва,  30  серпня дістався
Адміністрації Президента. Разом з іншими активістами партії, він передав Президентові
символічний продуктовий набір для підкупу виборців.

«Ця акція – протест проти підкупу виборців і спроб влади фальсифікувати вибори. Я
приніс до столиці продуктовий набір, який зазвичай роздають кандидати-регіонали, щоб
зворушити своїх потенційних виборців: тушонку «Самовисуванці», пакет гречки
«Фальсифікації та підкуп», цукор «Суд і ЦВК», пляшка горілки «28 жовтня поминаємо
корупцію та Партію регіонів», – розповів С. Каплін.

Разом з кандидатом центром Києва пройшла колона «УДАРівців» – від Бесарабської
площі до вулиці Банкової, де передали представникові Адміністрації Президента
законопроект про скасування реєстрації Партії регіонів: «ПР несе відповідальність за те,
що «перетворила життя пенсіонерів на виживання й страждання, за те, що в Україні панує
безробіття,  за дорогі ліки,  високі ціни,  тарифи,  за те,  що люди хворіють і вмирають від
голоду».

http://ua.golosua.com/politika/20120829_okolo-tyisyachi-byutovtsev-piketiruyut-vyisshiy-spetssud-kieva
http://ua.golosua.com/politika/20120829_okolo-tyisyachi-byutovtsev-piketiruyut-vyisshiy-spetssud-kieva
http://www.kpu.ua/kommunisty-ochistili-bereg-vorskly/
http://www.kpu.ua/kommunisty-ochistili-bereg-vorskly/
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Також, за словами Капліна, він передав листа Президентові від простих людей з
вимогами «замість передвиборчих подачок влади у вигляді продуктових наборів, в
повному обсязі повернути людям вклади Ощадбанку, провівши їх справедливу
індексацію».

«УДАРівець» на прохання людей також вимагає відшкодувати людям втрати, які
вони понесли через несправедливу приватизацію й повернути громадянам право вільно
обирати собі владу, а не пропихати в новий парламент колишніх мерів-шахраїв,
корупціонерів та прихвоснів олігархів.

«Я налаштований оптимістично, сподіваюсь на перемогу здорового глузду українців
над «гречкою», –- каже С. Каплін («УДАР» вимагає у Януковича справедливості замість
«гречки» // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-
vimagaye-u-yanukovicha-spravedlivosti-zamist-grechki). – 2012. – 30.08).

Громадські організації у підтримці партій

26 серпня в Луганську молодіжне крило об’єднаної опозиції привітало працівників
вугільної промисловості інсталяцією з живих скульптур, що зображують шахтарів
Донбасу. Акція була проведена біля меморіального комплексу «Пілон слави» .

Як зазначив під час заходу керівник виборчої кампанії об’єднаної опозиції в
Луганській області Ігор Ліскі, на даний момент влада усувається від вирішення наболілих
проблем у вугільній промисловості, в той час як об’єднана опозиція в Луганській області
має чіткий план щодо вирішення цілого ряду проблем вуглепрому.

«У нашій команді є люди, які із середини знають проблеми шахтарів, – підкреслив
він. – Кандидат-мажоритарник від об’єднаної опозиції по 111 округу Віктор Бондарєв був
удостоєний високого звання Герой України, він кавалер знаку «Шахтарська доблесть».
Його колега В’ячеслав Теросипов, кандидат по мажоритарному округу № 107, пройшов
шлях від гірника до керівника вугільного об’єднання».

За словами І. Ліскі, в основу їх передвиборних програм покладені вимоги про
повернення вугільних підприємств «Ровенькиантрацит» і «Свердловськантрацит» під
контроль держави, що дозволить ліквідувати соціальну напруженість у регіоні (На День
шахтаря в Луганську молодіжка Об’єднаної опозиції зробила інсталяцію з живих
скульптур // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12443-obednana-opozitsija-v-den-shahtarja-
privitala-spravzhnih-geroyiv-luganschini.html). – 2012. – 28.08).

***

На виборах до ВРУ працюватиме спеціальна місія спостереження під назвою
«Молодь діаспори за чесні вибори!»

Про це голова Молодого Народного Руху Іван Крулько заявив у під час роботи
II Форуму української молоді діаспори «Львів 2012». Форум розпочав роботу 27 серпня і
триватиме до 1 вересня. ВГО «Молодий Народний Рух» став співорганізатором Форуму з
українського боку вдруге, І Форум української молоді діаспори відбувся торік в Києві.

«Вважаю, що спільна робота, спільні напрацювання молоді з України, а також
українців з діаспори є надзвичайно важливою з точки зору розвитку української держави.
Молоді діаспоряни вважають своїм обов’язком допомагати в розвитку української справи,
не тільки в Україні, але й в усьому світі. Саме тому вони збираються і пропонують різного
роду проекти, в тому числі спрямовані на розвиток прав української національної
меншини за кордоном», – зазначив І. Крулько.

http://klichko.org/ua/news/news/udar-vimagaye-u-yanukovicha-spravedlivosti-zamist-grechki
http://klichko.org/ua/news/news/udar-vimagaye-u-yanukovicha-spravedlivosti-zamist-grechki
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12443-obednana-opozitsija-v-den-shahtarja-privitala-spravzhnih-geroyiv-luganschini.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12443-obednana-opozitsija-v-den-shahtarja-privitala-spravzhnih-geroyiv-luganschini.html
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На думку голови МНР подібні форуми мають відбуватися кожного року в інших
містах України, для того щоб залучати місцеві громади всієї України до цієї справи.

І. Крулько вважає, що сьогодні українська держава мало уваги приділяє проблемам
Української діаспори.  Якщо минулого року Форум відбувався за підтримки гранту
Президента України, який був отриманий ще за попередньої влади, то нинішня влада
абсолютно не взяла участі в тому щоб, якимось чином сприяти в організації ІІ Форуму
української молоді діаспори.

«Це свідчить про те, що нинішня влада сприймає діаспорян не як своїх партнерів, не
як лобістів українських інтересів за кордоном, а як своїх противників. Цьому є дуже
просте пояснення: молоді діаспоряни, як і вся українська діаспора, сповідують інші
цінності, відмінні від тих, які сповідує нинішня влада», – заявив він.

Українська молодь закордоном висловлює тривогу у зв’язку з тими процесами, які
відбуваються в Україні, особливо, що стосуються проблем згортання демократії, прав і
свобод людей. Неодноразово лунали запитання з приводу політичних переслідувань
лідерів опозиції Юлії Тимошенко та Юрія Луценка.

«Закордонні українці переконані в тому, що ці справи дуже негативно впливають на
міжнародний імідж України, що у зв’язку з політичними переслідуваннями лідерів
української опозиції вибори не вважатимуться чесними і прозорими», – зауважив
І. Крулько.

Результатом роботи цьогорічного Форуму української молоді діаспори стане
формування спеціальної місії міжнародних спостерігачів під назвою «Молодь діаспори за
чесні вибори!».

«Саме Молодий Народний Рух є тією громадською організацією,  яка ініціювала
формування цієї місії і ми вже можемо говорити із 100 % впевненістю, що ця ініціатива
буде успішною, тим більше, що багато закордонних українців висловили готовність
прибути до України в якості спостерігачів»,  –  заявив голова МНР (Іван Крулько: на
виборах до ВРУ працюватиме спеціальна місія спостереження під назвою «Молодь
діаспори за чесні вибори!» // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/ivan-krulko-na-viborakh-do-vru-pracjuvatime-
specialna.html). – 2012. – 28.08).

***

Николаевский областной комитет комсомола уже третий год подряд организовывает
соревнования по пляжному волейболу на пляже «Намыв».

В соревновании смогли принять участие все желающие, а их оказалось немало. В
этот раз в состязании участвовало 8 команд, созданных из отдыхающих у реки
николаевцев и гостей города.

Такие мероприятия, к сожалению, происходят все реже и реже, из-за того что
пляжная зона Николаева с каждым годом уменьшается. Частные предприниматели ставят
палатки, захватывают территорию и организовывают там платные пляжи. Зона отдыха
становится недоступной для жителей города. А уж об организованных развлекательно–
оздоровительных мероприятиях не стоит и говорить. Власти города давно забыли о
подобных вещах. Спорт должен быть доступным для каждого – и для депутатов, и для
обычных граждан.

Поэтому отдыхающие показали завидный энтузиазм и с удовольствием
воспользовались возможностью принять участие в состязании по волейболу. И тут даже
не важна была победа. Хотя призы стоили того, чтобы побороться. Команды-победители
получили в подарок мячи, шахматные наборы, сумки.

Первое место в состязании заняла команда отдыхающих «Спартак 2», второе место –
«M  &  M»  и почетное третье место –  команда «Спартак».  Также в соревновании по
волейболу приняла участие команда комсомольцев во главе с депутатом областного

http://www.nru.org.ua/news/single/article/ivan-krulko-na-viborakh-do-vru-pracjuvatime-specialna.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/ivan-krulko-na-viborakh-do-vru-pracjuvatime-specialna.html


83

совета Сергеем Пучковым. В наше время не часто можно увидеть депутатов, которые с
легкостью готовы побороться за победу не только на политической, но и спортивной
арене, не боясь оказаться с ног до головы в песке.

Данное мероприятие не прошло бы без поддержки кандидата в народные депутаты,
первого секретаря областного комитета КПУ Владимира Матвеева, который всегда
активно поддерживает спортивные мероприятия для молодежи (Николаевские
комсомольцы провели турнир по пляжному волейболу // Компартія України
(http://www.kpu.ua/nikolaevskie-komsomolcy-proveli-turnir-po-plyazhnomu-volejbolu/). –
2012. – 28.08).

***

27 серпня в приміщенні Прилуцької центральної районної бібліотеки відбулася
презентація та обговорення аналізу передвиборчих програм кандидатів-мажоритарників,
які балотуються в 210 виборчому окрузі на Чернігівщині.

Під час заходу було представлено результати порівняльного аналізу передвиборчих
програм всіх кандидатів-мажоритарників 210 виборчого округу, а також результати
опитування громадської думки виборців округу щодо проблем,  які їх найбільше
хвилюють.

Відповідний аналіз був проведений чернігівськими громадськими організаціями
Освітній центр «Ініціатива» та «Поліським фондом міжнародних і регіональних
досліджень».

Участь в круглому столі взяли представники політичних партій, кандидати та їх
представники, громадські організації, засоби масової інформації.

Тож, за результатами опитування громадської думки жителів виборчого округу
№ 210,  трьома найбільш актуальними для мешканців округу проблемами є стан доріг
(48,6  %  від загальної кількості опитаних),  безробіття (22,1  %)  та низький рівень доходів
(16,3 %). Крім того, 13,6 % вказали на наявність проблеми з освітленням вулиць та на
доступність якісного медичного обслуговування (11,4 %).

Що стосується аналізу передвиборчих програм, які подавались кандидатами в
одномандатному виборчому окрузі № 210 до ЦВК, можна зробити наступні висновки.

У кандидатів переважно домінують констатація проблем та перелік заходів, які вони
вважають за потрібне вжити.  З 14  кандидатів найбільшу кількість пунктів містить
програма самовсуванця Миколи Рудьковського – 30 програмних позицій.

Кандидат – самовисуванець Василь Нестерук отримав найбільший середній бал
програми, але сама програма дуже коротка і зосереджується виключно на вирішені
проблем сільського господарства Чернігівщини і України. Більш конкретні обіцянки
містять програми Анатолія Галича, Віктора Кудряченка та Володимира Мухи.

Програми деяких кандидатів–мажоритарнків від партій взагалі не враховують
місцевої специфіки і є однаковими для всіх мажоритарних округів в Україні, від яких
партія висуває кандидата. Це, зокрема, програми кандидатів від Конгресу українських
націоналістів Ольги Костюк,  від УДАРу Ігоря Кургана.  Практично однакові програми у
висуванців Соціалістичної партії – по 210 округу це Тетяна Троценко.

Програми від депутатів об’єднаної опозиції, в 210 окрузі це Віктор Лабазов,
розділені на 2  частини.  Перша однакова для всіх кандидатів-мажоритарників по всій
Україні, а друга, коротша – про місцеву специфіку.

Розділення передвиборчої програми на загальноукраїнську частину і на роботу в
окрузі мають програми кандидатів самовисуванців – Станіслава Габелова, Анатолія
Галича, Віталія Ушинськго та представниці КПУ Вікторії Короті .

Найбільш декларативний характер носить програма самовисуванця Володимира
Поліщука –  жоден пункт не містить опису,  як,  коли і за який кошт кандидат планує
виконати обіцянку.

http://www.kpu.ua/nikolaevskie-komsomolcy-proveli-turnir-po-plyazhnomu-volejbolu/
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Круглий стіл відбувся в рамках реалізації проекту «Парламентські вибори,  як шанс
для розв’язання місцевих проблем Чернігівського регіону», який реалізує громадська
організація «Чернігівський освітній центр «Ініціатива» в партнерстві з «Поліським
фондом міжнародних і регіональних досліджень» та за підтримки Фонду Східна Європа та
Міжнародного республіканського інституту (IRI) (Що в своїх програмах написали
кандидати по 210 «прилуцькому» округу // ПіК: події і коментарі
(http://pik.cn.ua/vybory-2010/9142-shcho-v-svojih-programah-napysaly-kandydaty-po-210-
lpryluckomur-okrugu). – 2012. – 28.08).

***

Крымская республиканская организация «Русское движение Крыма» намерена
проводить мониторинг избирательного процесса в автономии.  Об этом говорится в
заявлении организации, размещенном на сайте организации «Русские на Украине».

В заявлении отмечается, что организация обладает достаточным потенциалом для
проведения грамотного, системного и всестороннего мониторинга избирательного
процесса на всех его этапах. «Общественный мониторинг парламентской кампании может
стать тем ключевым инструментом, который позволит обеспечить прозрачность и
законность избирательного процесса и легитимность результата выборов», – считают в
организации.

В заявлении также подчеркивается, что Русское движение будет всячески
препятствовать любому проявлению незаконного воздействия на волеизъявление граждан,
в том числе внешнего вмешательства. «Русское движение Крыма намерено принять самое
активное участие в общественном наблюдении за выборами и призывает все
общественные силы автономии совместно приложить усилия для обеспечения законности
парламентской кампании», – заключили в организации (Русское движение Крыма
выступило за прозрачность проведения выборов // Крымское информационное
агентство (http://www.kianews.com.ua/print/48173). – 2012. – 28.08).

***

Крымское республиканское общество болгар им. П. Хилендарского поддерживает
инициативу создания наблюдательного совета по соблюдению законности и прозрачности
проведения избирательной кампании на предстоящих парламентских выборах. Об этом
сообщил председатель организации Иван Абажер.

Он отметил, что деятельность совета не будет зависеть от интересов политических
сил или провластных структур. «Крымское республиканское общество болгар не
принимает участие в выборах, никто из наших представителей не баллотируется в
народные депутаты, никто не лоббирует чьи-то интересы. Всех нас объединяют только
стремление к проведению прозрачных выборов», – подчеркнул И. Абажер.

В настоящее время решается вопрос о создании оргкомитета из представителей
различных общественных организаций, изъявивших желание участвовать в работе совета.
После чего будет объявлено о его составе, окончательном названии и руководящих
органах (Болгары Крыма поддержали инициативу по созданию общественного
контроля за выборами // Крымское информационное агентство
(http://www.kianews.com.ua/print/48151). – 2012. – 28.08).

***

25 серпня у м. Берегові відбулося засідання Всеукраїнської Угорської Національної
Ради Демократичної спілки угорців України (ДСУУ), де угорці обговорили можливий
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процес реалізації на Закарпатті новоприйнятого закону «Про засади державної мовної
політики».

Іштван Гайдош,  голова ДСУУ,  Берегівський міський голова та кандидат у народні
депутати України від Партії регіонів, закликав угорців добиватися якомога швидшої
реалізації основних засад цього документу на території Закарпатської області.

На його думку, закон про мови передбачає заходи, які можна профінансувати і з
власних джерел, в тому числі з районних та міських бюджетів. Зокрема мова йде про
виготовлення двомовних печаток, а разом із тим, повний перехід на двомовне
діловодство. А ось із забезпеченням державних установ кваліфікованими фахівцями, які б
володіли мовами нацменшин на рівні з державною українською,  можуть виникнути
труднощі, вважає І. Гайдош. Найперше – у фінансуванні, яке необхідно буде шукати уже
на рівні державному.

В підсумку І. Гайдош закликав усіх представників органів місцевого самоврядування
прикордонних населених пунктів провести 28 серпня форум, на якому основним питанням
порядку денного буде саме закон «Про засади державної мовної політики».

Відтак, Всеукраїнська Угорська Національна Рада ДСУУ (ВУНР ДСУУ) звернулася
до депутатів, керівників районів, міст та інших населених пунктів, у котрих мешкають
угорці, та закликала їх ініціювати проведення у вересні засідань рад, на яких можна було б
розглянути питання надання статусу регіональної угорській мові. ДСУУ зі своєї сторони
всіляко сприятиме їх підготовці та проведенню, зокрема, шляхом залученням необхідних
фахівців.

У цій же ж заяві ВУНР закликає всіх членів та прихильників ДСУУ підтримати на
чергових парламентських виборах виборчий список Партії регіонів та кандидатів-
»мажоритарників» від цієї політичної сили (Угорці Гайдоша піарять Партію регіонів на
законі про мови // Закарпаття online (http://zakarpattya.net.ua/News/100074-Uhortsi-
Haidosha-piariat-Partiiu-rehioniv-na-zakoni-pro-movy). – 2012. – 28.08).

***

Священники и епископы не должны участвовать в предвыборной агитации во время
избирательной кампании в Верховную Раду. Соответствующее обращение «к
православным гражданам» опубликовал Синод УПЦ Московского Патриархата.

«Церковь не принимает участия в политической борьбе, не ведет агитацию за ту или
иную политическую силу, того или иного кандидата», – говорится в документе.

«К сожалению, общественно-политические силы иногда пытаются втянуть в
предвыборную кампанию и представителей Церкви. Мы считаем своей пастырской
обязанностью еще раз напомнить епископам и священникам УПЦ про недопустимость
политической агитации с церковного амвона. Церковь должна объединять людей разных
политических убеждений, и потому политические лозунги всегда останутся за церковной
оградой. Мы уже неоднократно подчеркивали, что принципиально осуждаем так
называемое «политическое православие». И сегодня мы снова призываем епископат и
духовенство воспрепятствовать всем попыткам политизации церковной жизни», –
подчеркивается в заявлении.

Показательно, что УПЦ МП документ обнародовала только на украинском языке.
Следует отметить, что упомянутый термин «политическое православие» касается,

прежде всего, пророссийских братств, лидеры которых ранее критиковали представителей
Киевской митрополии за лояльность к идеям отделения от Московского Патриархата.
Впоследствии лидеры братств были осуждены Синодом.

Также некоторые представители УПЦ МП вряд ли смогут оставаться в стороне от
политического процесса. Так, например, митрополит Одесский Агафангел является
депутатом от Партии регионов.
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Однако нужно уточнить, что и украинские греко-католики, а также представители
непризнанного «киевского патриархата» зачастую открыто принимают участие в
политических акциях (Рябов М. Синод УПЦ МП заявил, что священники и епископы не
будут помогать в предвыборной агитации // Новый Регион – Киев
(http://www.nr2.ru/kiev/401496.html). – 2012. – 29.08).

***

Украинские националисты 29 августа провели акцию против решения Нацсовета по
ТВ и радиовещания об отмене требования по заполнению как минимум 75 % телеэфира
продуктом на украинском языке.

В акции приняли участие активисты гражданского движения «Відсіч», движения
добровольцев «Простор свободы», общественного движения «Не будь равнодушным!»,
инициативы «Кино-перевод».

Они отправили с Главпочтамта 98 заказных писем всем украинским телеканалам и
радиостанциям, где призывают по-прежнему вещать на украинском и не увеличивать
долю русского эфира.

Заранее были заготовлены и распечатаны письма, вложены в конверты. Поэтому
пришедшим на Майдан активистам осталось только заполнить почтовые уведомления.

После этого по команде Катерины Чепуры молодые люди выстроились в колонну по
одному и организованно вошли в здание Главпочтамта. Там они зарегистрировались и
отправили свою корреспонденцию.

«Мы направляем письма всем абсолютно теле и радиоканалам. После принятия
закона о государственной языковой политики, на моё усмотрение, телекомпаниям будет
финансово невыгодно переводить рекламу на украинский язык, поэтому они будут
копировать русские варианты.  Мы призываем теле и радиокомпании этого не делать,
чтобы украинский язык продолжал жить у нас в эфире»,  –  рассказала одна из участниц
акции Алёна Вишнецкая.

«Мы подписываем обращения ко всем телеканалам, чтобы они не велись на
провокации и не принимали русификацию. Украинский язык непревзойдённый,
соловьиный, действительно мелодичный. Зачем мы должны поддаваться на русификацию
– для меня остаётся тайной. Я абсолютно ничего не имею против россиян, не имею ничего
против российского народа, российской культуры, но мы – украинцы, и где как не в
Украине, сохранять нашу нацию, наш язык», – заявила студентка Европейского
университета Татьяна (Рулёв С. В Киеве прошла акция против отмены ограничений на
русский язык в эфире // ТВНовый Регион – Киев
(http://www.nr2.ru/kiev/401502.html/print/). – 2012. – 29.08).

***

Афганцы Украины и Крыма не поддерживали и не поддерживают политическую
партию «УДАР». Более того, этого не делала и Партия ветеранов Афганистана (ПВА), от
имени которой выступает Сергей Куницын. С таким заявлением одновременно выступили
Украинский союз ветеранов Афганистана и его Симферопольская городская организация.

О такой принципиальной позиции афганцев сообщил глава УСВА и Партии
ветеранов Афганистана (ПВА) Сергей Червонопиский. По его словам, на последнем
заседании правления Украинского союза и Партии ветеранов Афганистана соглашение о
сотрудничестве между ПВА и «УДАРом» не утверждалось. «Председатель Партии
ветеранов Афганистана Сергей Червонопиский текст соглашения не подписывал и не
заверял его печатью партии», – цитирует заявление афганцев агентство КИА. Лидер
афганцев Украины Сергей Червонопиский утверждает, что соглашение о сотрудничестве с
политической партией «УДАР», подписанное председателем Крымской республиканской

http://www.nr2.ru/kiev/401496.html
http://www.nr2.ru/kiev/401502.html/print/
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организации УСВА Сергеем Куницыным является самодеятельностью. В Партию
ветеранов Афганистана и Украинский союз оно не поступало, «его содержания никто не
читал, а текст был представлен в выступлении Куницына на заседании Политсовета ПВА
7 августа 2012 г.».

С аналогичным заявлением выступила и Симферопольская городская организация
КРО УСВА. Афганцы крымской столицы утверждают, что озвученное ранее главой КРО
УСВА Сергеем Куницыным заявление о том, что все организации ветеранов Афганистана
в Крыму поддержали партию «УДАР»,  безосновательно.  Об этом сообщил глава
симферопольской организации афганцев Александр Шувалов. «Оно (заявление Куницына.
– Ред.) не подкреплено ничем: мы не голосовали, не принимали никаких таких решений, –
подчеркнул Шувалов, комментируя заявление Куницына. – Я не знаю, почему Сергеем
Владимировичем было сделано заявление о том, что все организации ветеранов
Афганистана в Крыму поддерживают партию «УДАР». Мы к этой партии никакого
отношения не имеем, более того, в настоящее время идет расследование по поводу
информации о якобы существующем протоколе УСВА в поддержку «УДАРа». Я направил
запрос руководству Союза ветеранов Афганистана, и мы ждем конкретного ответа. Мне
звонят из Судака, Раздольного, Нижнегорского, говорят, что не согласны поддерживать
«УДАР».

Сергей Куницын, возглавляющий КРО УСВА, баллотируется в Верховную Раду
Украины по списку партии «УДАР» под № 15. Не сложно догадаться, чем продиктованы
его заявления о поддержке афганцами этой политической силы. В действительности же
ранее свыше 10 городских и районных организаций ветеранов Афганистана в различных
регионах Крыма выразили поддержку курсу Партии регионов (Афганцы никогда не
поддерживали партию «УДАР» // Крымская газета
(http://gazeta.crimea.ua/articles/afganci-nikogda-ne-podderjivali-partiu-ydar-1972). – 2012. –
30.08).

***

Офіційні спостерігачі від п’яти громадських організацій спостерігатимуть за
перебігом виборів на загальнодержавному рівні, а від шести – у межах окремих областей.
Таке рішення ухвалила ЦВК 29 серпня.

Розглянувши клопотання громадських організацій, ЦВК надала дозвіл
Всеукраїнським громадським організаціям «Інститут виборчого права», «Інститут
приватного та публічного права»,  «Асоціація соціальної підтримки і захисту
співробітників спецслужб України «Співдружність», Всеукраїнським молодіжним
громадським організаціям «Український молодіжний правничий союз», «Об’єднання
«Європейська молодь України» мати офіційних спостерігачів під час виборів народних
депутатів України 28 жовтня 2012 р.

Зокрема, громадським організаціям «Здоров’я нації» – на території Житомирської
області, «Миколаївський обласний Клуб виборців» – на території Миколаївської області,
Івано-Франківське обласне об’єднання громадян «Громадянський Форум Івано-
Франківська» – на території Івано-Франківської області, «Комітет народного контролю
Київської області» – на території Київської області, «Об’єднання громадян «За Троєщину»
– на території міста Києва, а «Наш Святошинський» – на території Святошинського
району міста Києва (ЦВК дозволила 11 громадським організаціям делегувати офіційних
спостерігачів на вибори // Тиждень.ua (http://tyzhden.ua/News/58832). – 2012. – 30.08).

***

29 серпня 2012 р. в конференц-залі Українського Народного Дому з ініціативи
Чернівецької ОГО «Комітет виборців» в рамках програми «Народом обраний – народу
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прозвітуй» відбувся круглий стіл на тему: «Питання розвитку місцевого самоврядування у
передвиборних програмах політичних партій».

Впродовж трирічної реалізації проекту «Народом – обраний – народу прозвітуй!»,
обласна організація «Комітету виборців» відстежувала діяльність депутатів місцевих рад,
їх підзвітність перед виборцями, ефективну взаємодію представників місцевого
самоврядування та громадян в селах, селищах, містах Чернівецької області. Більшість
регіональних осередків політичних партій, які представлені в місцевих радах нарікають на
недосконалість українського законодавства в частині впливу громадян та місцевих
депутатів на вирішення проблем територіальних громад.

А тому, громадська організація «Комітет виборців» вирішила запитати у лідерів
регіональних представництв політичних партій, а також кандидатів в народні депутати
щодо питання розвитку місцевого самоврядування в передвиборних програмах
політичних партій. На жаль, як зазначає експерт КВУ, кандидат політичних наук Ігор
Гаврада в передвиборних програмах 22-ох партій, які вивішені на офіційному сайті ЦВК
немає жодного слова про зміни чи-то удосконалення місцевого самоврядування, в тому
числі перерозподілу повноважень між виконавчою гілкою влади та органами місцевого
самоврядування, ширшого залучення громадян до вирішення власних територіальних
проблем.

Все це підтверджує ще раз тезу про те,  що більшість політичних партій в Україні
переслідують лише одну мету –  завести в парламент якомога більше депутатів задля
вирішення власних амбіційних цілей без врахування інтересів виборців, простих громадян
України (Політичні партії вирішують власні амбіційні цілі без врахування інтересів
виборців // Буковинська правда (http://bukpravda.cv.ua/news/oblast/item/3536-політичні-
партії-вирішують-власні-амбіційні-цілі-без-врахування-інтересів-
виборців.html#.UD8vEuwVhL0). – 2012. – 30.08).

***

Рух «ЧЕСНО» сформував нову методологію оцінювання кандидатів у народні
депутатів. Як повідомила Оксана Дащаківська, виконавчий директор ЛОГО «Комітет
виборців України», рух «ЧЕСНО» ще раніше напрацював критерії і вже здійснив
оцінювання кандидатів у народні депутати, а тепер удосконалив механізм.

«Тепер були конретизовані індикатори, щоб для усіх виборців було чітко зрозуміло,
що рух «ЧЕСНО» вважає корупцією, відповідність чи невідповідність декларації, –
розповідає О. Дащаківська. – До прикладу, до індикаторів корупції віднесли:використання
службового становища у своїх цілях, використання адмінресурсу на виборах, непрямий і
прямий підкуп громадян, а також участь у замовних тендерах».

З слів О. Дащаківської, рух «ЧЕСНО» оцінюватиме представників органів місцевого
самоврядування так само,  як роботу діючих народних депутатів.  «Тобто діяльність
депутатів обласних, міських, районних, сільських рад будемо аналізувати, зокрема, факти
їх присутності на сесійних засіданнях, те, як вони голосують, які ініціативи від них
поступають,  –  говорить вона.  –  Це потрібно для того,  адже ми знаємо,  що у Львівській
міськраді були скандали щодо того, що кандидати особисто не голосують».

О. Дащаківська наголосила, що за уточненими критеріями кандидатів «ЧЕСНО»
оцінюватиме і буде висвітлювати інформацію на своєму сайті.

«Перед публічним оприлюдненням інформації, рух ознайомлюватиме кандидатів з
результатами роботи. Це робиться для того, аби дати політикам час для реакції», – каже
Дащаківська (Кандидатів у народні депутати оцінюватимуть за новою методологією
// Експрес (http://lviv.expres.ua/news/2012/08/30/56712). – 2012. – 30.08).
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Оперативні прогнози

Кандидаты-мажоритарщики от «Свободы» победят минимум в половине
округов на Востоке Украины.  Об этом сказал лидер партии Олег Тягнибок.  «В
Днепропетровске и Полтаве у наших кандидатов шансы есть. В Донецке, конечно,
сложнее,  но мы все равно будем бороться.  В Крыму также вполне реально,  что мы
пройдем. Тем более, что все округа, которые у нас есть, это – округа, где можно
выигрывать, потому что там есть достаточно большая концентрация патриотического
населения.  Я не сомневаюсь в том,  что как минимум несколько депутатов c  территории,
лежащей на другом берегу Днепра, мы будем иметь однозначно. Я думаю, реально мы
можем набрать до 50 %, а потенциал у нас еще больше», – отметил он.

Политик также прогнозирует, что значительную часть голосов у «Свободы»
украдет власть. В успехе кандидатов в депутаты, баллотирующихся во Львове, Тягнибок
не сомневается.

«Они вообще выигрывают в ворота, независимо от того, мы вместе с объединенной
оппозицией или нет. Фарион и Михальчишин – люди не львовского масштаба. Они
представляют сегодня украинскую политику. Политиков уровня Фарион в плане
интеллектуальном и профессиональном, не говоря уже о морально-патриотических
качествах, вообще нет в украинской политике», – подчеркнул он (Тягнибок нацелился на
половину мажоритарных округов на востоке Украины // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/33990). – 2012. – 25.08).

***

Отставка премьер-министра Николая Азарова возможна, если на будущих
парламентских выборах Партия регионов по списку займет второе место после
оппозиции, а по мажоритарке – первое. Такой прогноз 27 августа сделал вице-спикер
Николай Томенко.

«До начала избирательной кампании не стоит ждать отставок ни в правительстве, ни
на уровне местной исполнительной власти. Не секрет, что абсолютное большинство
чиновников задействовано в избирательной кампании, а главы обладминистраций в
абсолютном большинстве являются руководителями избирательных штабов в своих
областях. Поэтому кадровые изменения произойдут по результатам выборов, а не во
время их проведения», – отметил он.

По словам г-на Томенко, г-н Азаров на этих выборах отвечает за результаты Партии
регионов по списку, а г-н Клюев – по мажоритарным округам. «В сегодняшних
обстоятельствах отставка Азарова с должности премьер-министра читается в случае, если
Партия регионов по партийному списку займет второе место, а значит, проиграет выборы.
В случае если в результате мажоритарной составляющей власти все-таки удастся
создать большинство, шансы нынешнего руководителя штаба Андрея Клюева стать
премьер-министром растут», – подытожил народный депутат (После выборов Клюев
может стать премьер-министром – Томенко // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/54553/). – 2012. – 27.08).

***

Эксперты считают, что партия «УДАР» Виталия Кличко совершает ошибку,
проявляя недостаточную активность в борьбе за электорат в восточных и южных
областях.

http://nikvesti.com/news/politics/33990
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По мнению директора Института глобальных стратегий Вадима Карасева, в партии
«УДАР» был шанс побороться за голоса тех избирателей, которые разочаровались в
Партии регионов, но этого не было сделано.

«У Виталия Кличко был шанс пойти на восток и юг и закрепиться там, где у людей
практически нет альтернативы, кроме Партии регионов. Вместо этого партия будет
бороться за посторанжевый электорат», – отметил он.

По мнению Алексея Гараня, научного директора Школы политической аналитики
НАУКМА, в электоральном поле, в котором находится «УДАР», также присутствуют ВО
«Батьківщина»  и «Свобода»,  на юге и востоке страны Партия регионов была бы
единственным конкурентом.

Как отмечает директор Киевского центра политических исследований и
конфликтологии Михаил Погребинский, «УДАР» решил не рисковать, так как мог и не
занять новые позиции, а положиться на изведанное поле («УДАРу» надо было бороться
за юг и восток, – эксперты // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210491). – 2012. – 27.08).

***

За оптимістичним сценарієм опозиції дістанеться не більше 40 мажоритарних
округів на парламентських виборах. Такий прогноз озвучив президент Аналітичного
центру «Відкрита політика» Ігор Жданов на прес-конференції в Києві.

За його словами, «якість» кандидатів у депутати від об’єднаної опозиції на
сьогодні така, що вони можуть перемогти, в кращому випадку, в 7–8 регіонах
України, при чому не «тотально».

При цьому,  як нагадав політолог,  опозиція оголошувала про те,  що хоче отримати
300 голосів у наступному парламенті.

Щоб збільшити шанси на перемогу, на думку І. Жданова, опозиційним кандидатам
слід домовитися і зняти свої кандидатури на користь більш сильного кандидата від
опозиції на кожному виборчому окрузі (Мамаєва М. У мажоритарці в парламент
пройдуть не більше 40 бютівців – експерт // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/politika/20120827_po-majoritarke-v-parlament-proydut-ne-bolshe-40-
byutovtsev-ekspert). – 2012. – 27.08).

***

Після проведення виборів в Верховну Раду України, політичні партії, які
позиціонують себе як «третя сила», будуть торгуватися з теперішньою владою за
посади, гроші та бізнес. Про це 27 серпня заявив керівник виборчої кампанії об’єднаної
опозиції в Луганській області Ігор Ліскі.

За словами І. Ліскі, треба ретельно стежити за тими цінностями, які пропагують
політичні партії.

«Коли комуністи,  які знаходяться в більшості,  мають посади в уряді,  але жорстко
позиціонують свою позицію як боротьбу с олігархічними кругами – це дивно. Саме за
квотою комуністів було призначено голову Фонду Держмайна, який тим самим олігархам
й роздає заводи», – підкреслив І. Ліскі.

Він зауважив, що яскравим прикладом торгівлі між представниками влади та
«третьої сили» є партія «Сильна Україна» та її лідер Сергій Тігіпко, який зараз займає
посади віце-прем’єр-міністра України, міністра соціальної політики та заступника голови
Партії регіонів.

«Люди, які виступають як «третя сила», заберуть Ваш голос і, скоріш за все,
будуть торгуватися з теперішньою владою за посади, гроші та бізнес після виборів.
Якщо вже не торгуються», – зазначив І. Ліскі («Після виборів «треті сили» будуть

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210491
http://ua.golosua.com/politika/20120827_po-majoritarke-v-parlament-proydut-ne-bolshe-40-byutovtsev-ekspert
http://ua.golosua.com/politika/20120827_po-majoritarke-v-parlament-proydut-ne-bolshe-40-byutovtsev-ekspert


91

торгуватися з владою за посади та гроші», – Ігор Ліскі // Фронт Змін. Ініціатива
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12437-obednana-opozitsija-vo-
batkivschina-ne-dovirjae-tretij-sili.html). – 2012. – 28.08).

***

Избиратели, которые еще не определились с тем, за кого голосовать на
предстоящих парламентских выборах, скорее всего, поддержат оппозицию. Так
считает руководитель Фонда «Демократические инициативы» Ирина Бекешкина.

«У нас был такой интересный вопрос, мы его ставили в апреле 2011 г., то есть
полтора года назад: какие политические силы вы более склонны поддерживать – те, что
сейчас у власти, или те, которые сейчас в оппозиции к власти? Тогда поддерживали тех,
кто в оппозиции – 19 %, тех, кто при власти – 23 %. 40 % ответили, что они не
поддерживают ни тех, ни других», – рассказала г-жа Бекешкина.

«Сейчас мы поставили примерно такой же вопрос, касающийся выборов: какие
политические силы вы склонны поддержать на выборах – те, которые сейчас при власти,
или те, что сейчас в оппозиции? Вот те, что сейчас у власти – они выросли на 3 %. Те, что
сейчас в оппозиции –  выросли намного больше,  с 19  % до 32  %»,  –  добавила политолог
(Избиратели, которые еще не определились, могут поддержать оппозицию – эксперт
// Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/54608/). – 2012. – 28.08).

***

Наибольшее число фальсификаций результатов парламентских выборов
следует ожидать по мажоритарной составляющей. Такое мнение высказал научный
директор Школы политической аналитики Национального университета «Киево-
Могилянская академия» Алексей Гарань.

«По партийным спискам больших манипуляций не будет», – сказал он. В то же
время политолог заметил, что для политических сил, чей результат колеблется на
уровне проходного барьера в 5 %, сфальсифицированные полпроцента могут
оказаться решающими.

Вместе с тем Гарань убежден, что большая часть фальсификаций и нарушений
избирательного законодательства будет присутствовать на мажоритарной составляющей.
«Возможно, основные нарушения будут не в день голосования, хотя фальсификации
будут. Основным будет сам ход кампании, когда одни кандидаты получат преимущества,
а другим будут создаваться дополнительные препятствия», – сказал он.

Директор Института глобальных стратегий Вадим Карасев, в свою очередь, призвал
не преувеличивать проблему фальсификаций результатов выборов. «Да, они возможны
на уровне мажоритарных округов больше, чем на партийных, но за последние 10 лет
это будут шестые выборы в Украине, их научились контролировать». Кроме того,
фальсификации крайне нежелательны на фоне пристального внимания к Украине со
стороны Европы.

По мнению политолога,  именно поэтому «власть сделала ставку не на
фальсификации во время голосования, а на то, чтобы изменить конфигурацию
конкуренции на этих выборах». На эту цель, в частности, работает осуждение
лидеров оппозиции, а также присутствие в списках «якобы новых партий» людей,
«имеющих отношение к Администрации Президента».

«Если бы делали ставку на фальсификации, этого бы не делали», – убежден
Карасев (Политологи спрогнозировали масштабы фальсификаций на выборах //
Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/28053-politologi-sprognozirovali-masshtabyi-
falsifikatsij-na-vyiborah.htm). – 2012. – 28.08).
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***

Очередные парламентские выборы в Украине могут стать последними
выборами постсоветской эпохи. Такое мнение высказал директор Института глобальных
стратегий Вадим Карасев.

«Парламентские выборы 2012 г. и президентские выборы 2015 г. – это
последние выборы постсоветской эпохи», – заявил он.

Текущий период политической жизни страны Карасев сравнил с периодом ремиссии
смертельно больного человека. «Когда организм умирает, у него наступает период
видимого улучшения,  а потом –  всё».  В частности,  по его словам,  повышение рейтинга
Коммунистической партии свидетельствует именно о такой «ремиссии».

«Это последний всплеск для коммунистов, после чего они должны будут отойти
в историю и не издеваться над этой страной и этими людьми», – сказал политолог.

Предвыборную кампанию коммунистов он назвал «издевательством, демагогией и
коммунистически-советским цинизмом», в том числе и потому, что КПУ проводит
предвыборную кампанию «на деньги Партии регионов», которая предварительно
расчистила электоральное поле для этой политической силы на востоке страны
(Политолог предсказал коммунистам «отход в историю» // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/74586-politolog-predskazal-kommunistam-othod-v-
istoriyu.htm). – 2012. – 28.08).

***

Нова Верховна Рада буде перехідною і не пропрацює свій конституційний 5-
річний термін, вважає політолог, директор Інституту глобальних стратегій Вадим
Карасьов. На його думку, склад новообраного парламенту буде оновлено на третину.

«Це буде перехідний парламент, тому що в новому парламенті буде зіткнення
двох політичних епох: старої і нової. З’являються нові політичні сили і нові політики
у списках. Дві політичні епохи зустрічаються у новому парламенті», – розповів
Карасьов.

На думку експерта, через це нова Верховна Рада, яку буде обрано 28 жовтня, не
допрацює до 2017 р. і буде розпущена у 2014–2015 рр. Як прогнозує В. Карасьов, новий
парламент буде неструктурованим і не матиме стійкої більшості: «Мені здається, що
наш старий, іржавий паровоз на повному ходу взагалі рухається у глухий кут: і
парламент, і держава».

При цьому, на думку політолога, новий парламент буде «більш живим», ніж
попередній, оскільки у його складі буде як мінімум дві фракції мажоритарників, які
«будуть грати у свою гру».

За словами В. Карасьова, на посаду спікера може бути обрано одного з
мажоритарників, і таку кандидатуру може підтримати опозиція як компромісну
(Нова Верховна Рада не довго житиме // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/nova_verkhovna_rada_ne_dovgo_zhitime/2012-08-28-10796). –
2012. – 28.08).

***

В целом Государственный бюджет-2013 будет принят уже новым составом
Верховной Рады Украины. Такое мнение выразил лидер КПУ Петр Симоненко.

«Я думаю, что до выборов этот документ будет рассмотрен в первом чтении, и
это будет социальный популизм, на котором захотят пропиариться и
прорекламировать себя», – сказал политик.
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П. Симоненко добавил, что в целом бюджет будет принят уже после выборов, «когда
не надо будет раздавать обещания избирателям и можно будет принимать непопулярные
решения».

Более того, Симоненко напомнил, в сентябре приезжает Миссия МВФ, которая,
наверняка, выставит свои условия к основным макроэкономическим показателям
бюджета.

«Поэтому я считаю, что основная версия бюджета будет принята уже новым
составом парламентариев», – подытожил он (В целом бюджет-2013 будет принят после
выборов – Симоненко // ГолосUA (http://ru.golosua.com/ekonomika/20120828_v-tselom-
byudjet-2013-budet-prinyat-posle-vyiborov-simonenko). – 2012. – 28.08).

***

Нова Верховна Рада після парламентських виборів, які відбудуться у жовтні,
оновиться лише на третину, заявила одна з організаторів руху ЧЕСНО Тетяна Пеклун.

«Серед кандидатів є ті, які працювали у парламенті останні п’ять років. Є й такі, які
були там і 10 років, і навіть 20. І знову хочуть туди потрапити», – підкреслила вона.

За її словами, з 449 діючих депутатів знову балотуються в парламент 340, у тому
числі 193 – за партійними списками і 147 – у мажоритарних округах.

Причому у списках восьми партій балотуються депутати, які є порушниками
критеріїв доброчесності за критеріями руху ЧЕСНО. Так, від Партії регіонів балотується
91 такий депутат, від Батьківщини – 79, партії Наша Україна – 6, Компартії – 10.

За словами Пеклун, у наступний парламент буде балотуватися 41 «тушка». «Тушки,
– найгірше явище українського парламентаризму за останні 5 років. Найбільше
порушників критеріїв ЧЕСНО у Партії регіонів. Десять таких тушок потрапили у партійні
списки», – заявили в русі.

«За списком Партії регіонів – це депутати Баграєв, Васадзе, Сігал. У Нашій Україні
– це Омельченко, у списку «Україна – Вперед!» – це Королевська і Суслов, Україна
майбутнього – це Олійник. 31 із 41 тушки будуть балотуватися по мажоритарці, із них 20
– шляхом самовисування. Ми застосовували декілька індикаторів, як кардинальна зміна
політичного табору, так і вихід або виключення із фракції», – підкреслила вона (Верховна
Рада після виборів може оновитися лише на третину // Надвірнянська правда
(http://pravda.if.ua/news-30335.html). – 2012. – 28.08).

***

Спортсменам и известным людям из шоу-бизнеса нет смысла баллотироваться
по мажоритарным избирательным округам, так как голоса избирателей можно
получить лишь конкретными делами для округа, а не из-за общей узнаваемости.
Объяснение «я здесь живу» или «я здесь вырос» не играет абсолютно никакой роли
для электората. Об этом сказал политтехнолог Виктор Небоженко.

Эксперт объяснил, почему в списках партий и по мажоритарке идет так много
известных людей:

«Основная причина не в них и не в моде на спортсменов и людей шоу-бизнеса,  а в
том, что существует очень острый дефицит представительных лиц целом в Украине.
Сегодня нет ярких личностей,  к которым бы одинаково относились как с одной,  так и с
другой стороны Днепра, и верхушка, и низы. Вот в чем проблема», – сказал он.

Он отметил, что в Украине существует проблема дефицита ярких политических
имен и личностей.

«Обратите внимание: эти люди не являются моральными авторитетами, они просто
имеют общеизвестные лица, на которые нет негативной реакции», – отметил
В. Небоженко.
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По его словам, известные в сфере шоу-бизнеса или спорта мажоритарнщики не
имеют шансов на успех на выборах в мажоритарном округе.

«Это высокомерие, такие люди думают, что популярность легко
конвертируется в голоса избирателей, но это не правда. Одно дело говорить о
партийных списках, а когда известный человек идет по мажоритарке, то я не вижу у
него много шансов выиграть. Мажоритарка – это профессиональная работа
бизнесмена, политика или бюрократа, а спортсмену, ученому или человеку шоу-
бизнеса там нечего делать», – сказал политолог.

По мнению политтехнолога,  участие подобных кандидатов в депутаты по
мажоритарным округам напоминает рулетку.

«Обоснование, мол я там родился или живу – это ничего не говорит избирателям, им
это не подходит. Большинство таких лиц даже не понимает, какая игра действительно
идет и что это такое.  В их понимании это рулетка:  они зарегистрировались и вот уже с
первой минуты они думают, что избиратель сидит и смотрит кого выбрать. Но это не так.
Такие мажоритарщики не совсем понимают специфику политической деятельности и
избирательных кампаний в целом. Они думают примерно так: если я чего-то добился в
одной сфере, почему не попробовать себя в другой. Но это не пройдет, сейчас не 91 год»,
– добавил В. Небоженко (Спортсменам и людям шоу-бизнеса нечего делать в
мажоритарке – політтехнолог // Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/56890-
sportsmenam-i-lyudyam-shou-biznesa-nechego-delat-v-mazhoritarke-polittehnolog.htm).  –
2012. – 28.08).

***

Дату выборов Киевского городского головы назначат после выборов в
Верховную Раду. Об этом заявил спикер ВР Владимир Литвин.

Г-н Литвин напомнил, что Киеврада направила письмо в ВР с просьбой принять
соответствующее решение об избрании мэра столицы.

«На сегодня профильный комитет не дал свое заключение по этому вопросу. Думаю,
комитет стоит перед сложным решением, учитывая, что оно так или иначе будет иметь
под собой политическую основу», – сказал спикер ВР.

При этом г-н Литвин подчеркнул, что крайне важно достижение взаимопонимания и
компромисса относительно определения даты выборов мэра «как минимум среди
политических фракций Верховной Рады».

Он отметил, что пока что «происходят сложные дискуссии, сложные оценки,
прогнозы, и все будет зависеть от результатов парламентских выборов» (Дату
выборов мэра Киева назначат после выборов в ВР – Литвин // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/54722/). – 2012. – 28.08).

***

В приближающихся выборах для влияния на избирателей повсеместно будет
использоваться административный ресурс. Об этом заявил первый секретарь
Луганского обкома КПУ, народный депутат Спиридон Килинкаров.

«Это происходит везде и повсеместно – главы администраций, представители
советов выступают вместе с кандидатами Партии регионов, ведут прямую агитацию. Мы
эти факты фиксируем и передаем в правоохранительные органы. Правоохранительные
органы их принимают,  в том числе и прокуратура,  но какая там будет реакция,  я думаю,
нам с вами надеяться особо не на что. Хотя за ведение этой агитационной работы
предусматривается уголовная ответственность», – отметил он.

Кроме того, по мнению С. Килинкарова, против коммунистов пустят в ход череду
грязных технологий.

http://obozrevatel.com/politics/56890-sportsmenam-i-lyudyam-shou-biznesa-nechego-delat-v-mazhoritarke-polittehnolog.htm
http://obozrevatel.com/politics/56890-sportsmenam-i-lyudyam-shou-biznesa-nechego-delat-v-mazhoritarke-polittehnolog.htm
http://nbnews.com.ua/news/54722/
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«Будут подделывать наши периодические издания, делать фальшивые листовки, что
уже происходит на самом деле – по 108 округу было много таких листовок», – рассказал
он.

Коммунист также уверен, что будет оказываться давление на членов комиссий и
к этому партия готовится уже сейчас.

«То, что давление будет оказываться на членов комиссий, не обсуждается, потому
что так на Луганщине было всегда… Мы будем своих кандидатов в члены комиссий
готовить так, чтобы комиссии работали исключительно в рамках закона», – заявил он.

Однако, по мнению С. Килинкарова, применение всех этих методов не повлияет
на результаты выборов.

«Избиратель, который собирается голосовать, уже сегодня различает, где правда, а
где ложь и такие примитивные способы ведения политической борьбы не дадут
ожидаемых результатов», – резюмировал он (Против КПУ пустят в ход череду грязных
технологий, – Килинкаров // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210603). – 2012. – 29.08).

***

Решение Конституционного Суда относительно ограничения депутатской
неприкосновенности нужно выполнять. Об этом заявил Председатель Верховной Рады
Владимир Литвин, отвечая на вопрос журналистов относительно решения
Конституционного Суда.

«Решение Конституционного Суда нужно выполнять. Оно было прогнозированным.
Теперь дело за Верховной Радой», – сказав он.

Спикер парламента отметил, что на последней сессии своей каденции Верховная
Рада не имеет права принимать решения о внесении изменений в Конституцию, поэтому
«по этому поводу будет много разговоров,  т.е.  будет процесс –  не будет пункта
назначения».

«Я убежден, что сам факт публичного произнесения необходимости принятия такого
решения приведет к тому, что количество перерастет в качество, то есть в принятие
решения», – отметил Литвин.

В свою очередь эксперты сомневаются во внесении изменений в Конституцию в
части ограничения депутатской неприкосновенности.

«Надо понимать популистский характер таких решений перед выборами. По той
части, которая касается изменения Конституции, тут никаких кардинальных изменений не
будет, потому что одной из основных «конфеток», за которыми сегодня идут в политику
депутаты, является именно депутатская неприкосновенность», – считает политолог
Александр Палий.

Он также исключил, что за такое решение найдутся необходимые минимум
300 голосов депутатов. «Про это, скорее всего, забудут», – спрогнозировал он, оценивая
перспективы рассмотрения парламентом данного вопроса.

С его мнением согласен директор Центра политических исследований «Пента»
Владимир Фесенко. «Решение Конституционного Суда – это только предварительный
экспертный вывод. За решение еще надо проголосовать. 300 голосов за голосование этой
законодательной инициативы нет», – сказал эксперт.

По его мнению, Партия регионов использует тезис о необходимости отмены
неприкосновенности, который в свою очередь ранее использовали и другие политсилы в
предвыборных интересах.

Директор Киевского центра политических исследований и конфликтологии Михаил
Погребинский отметил, что теоретические шансы внесения изменений в Конституцию
в части ограничения депутатской неприкосновенности есть, однако принятие такого
решения является маловероятным.

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210603
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По его мнению, данное решение противоречит корпоративным интересам самих
парламентариев. Он считает наиболее реалистичным способом ограничения
неприкосновенности вынесение этого вопроса на всеукраинский референдум, решение
которого должно иметь обязательный для выполнения характер и не должно
предусматривать одобрения парламентом (Литвин уверен: Рада лишит депутатов
неприкосновенности // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/118546.html). – 2012. – 29.08).

***

Заключение экс-премьера Юлии Тимошенко потенциально выгодно для
нынешнего главы списка ВО «Батьківщина» Арсения Яценюка, поскольку в
будущем он может стать кандидатом в Президенты от объединенной оппозиции.
Такое мнение высказал руководитель Центра политического анализа «Пента» Владимир
Фесенко.

«Объективно Яценюк выиграет от того, что Тимошенко остается за решеткой. В
этом случае именно Яценюк может стать кандидатом в президенты от объединенной
оппозиции. Все равно он еще не заменяет ее полноценно и для оппозиции остается
принципиальной целью освобождения Тимошенко», – рассказал политолог.

Как показывает ход политических кампаний 2006–2007 гг., опыт и харизматичность
Юлии Тимошенко могли бы добавить голосов избирателей для оппозиции на
парламентских выборах, отмечает он. Но это бы не изменило ситуацию с голосами
кардинально – партия существенно проигрывает битву за места в парламенте по
мажоритарным округам.

«Оппозиция, во главе с Яценюком, может победить на выборах и собственными
силами. Тимошенко могла определенным образом повлиять и улучшить результат
партии. Но скорее всего – это был бы только моральное воздействие», – отметил г-н
Фесенко (Яценюку выгодно заключение Тимошенко – политолог // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/54811/). – 2012. – 29.08).

***

Оппозиции не стоит забывать, что около 40 % людей еще не определились за кого
голосовать. Об этом сказал народный депутат Павел Жебривский.

Парламентарий подчеркнул, что хотя еще очень много людей не определились, за
кого голосовать, или не собираются идти на выборы, до октября ситуация несколько
изменится.

«Часть избирателей все же заполитизируется до выборов. Уже сегодня во время
избирательной кампании с каждой неделей уменьшается количество тех, кто не
определился, или кто не собирается идти на избирательную кампанию. По моим
прогнозам около 70 % избирателей все же придет на избирательные участки»,  –
отметил он.

Нардеп добавил: «Убрали графу «против всех» и, я думаю, что достаточное
количество избирателей все же просто зачеркнет бюллетень, чтобы им не
воспользовались. Но политизация избирателей произойдет». Именно поэтому, отметил
Жебривский, партия, которую он возглавляет, Украинская платформа «Собор» и
сформулировала свой список без политиков.

«Поскольку в политике люди отчаялись, мы хотели дать ответ на такой вопрос и
дать список без политиков. Мы надеемся, что когорта людей все же определится, что
нужно привнести мораль, сделать инъекцию совестью Верховной Раде. Просто выбрать из
тех игроков, которые уже играют достаточно долго на политической арене – это не

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/118546.html
http://nbnews.com.ua/news/54811/
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правильно. По моему убеждению, потребуется перезагрузка. Те, кто был в парламенте
этого созыва, должно пройти легитимизацию на округах», – убежден нардеп.

Вместе с тем он добавил, что сейчас в оппозиции не понимают этого.
«К сожалению, сегодня они видят себя и не видят других политических сил, не

понимая,  что до сегодняшнего дня 35–40  %  людей не хотят идти на выборы,  или не
определились», – подчеркнул Жебривский (35–40 % людей не хотят идти на выборы –
нардеп // Главком: Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/90157.html).
– 2012. – 29.08).

***

Як показують соціологічні дослідження, українці пильно спостерігають за всіма
подіями, що відбуваються у Верховній Раді, і роблять свої, далеко не завжди втішні для
депутатів, висновки про те, що бачать і чують.

Рівень довіри українців до ВРУ не надто високий. Так, згідно з даними опитування,
загальний рівень довіри українців до роботи держорганів склав 27 %, а до роботи
парламенту – лише 21 %.

Чому люди не вірять парламенту і як змінити ситуацію, коментують експерти та
нардепи: Олександр Черненко, Олесь Доній.

Олександр Черненко, голова Комітету виборців України (КВУ):
«Ця криза недовіри не створена штучно, парламент сам усе зробив, щоб було так. У

першу чергу, призвела до такої ситуації система закритих списків, за допомогою якої 5–
6 чоловік провели усіх 450 депутатів.

Ця криза недовіри може закінчитися тільки тоді, коли ВР стане нормальним
парламентом, майданчиком для дискусій. Змішана виборча система, прихід через
«мажоритарку» нових самодостатніх людей може поліпшити якість парламенту».

Олесь Доній, народний депутат України (НУ–НС):
«Я не думаю, що довіра до парламенту відновиться і після виборів. Прийти у

політику чесним людям зараз неможливо. Це проблема самодискредитації політичних
партій, з одного боку, і неготовність суспільства починати самоочищення не тільки з
політикуму, але й із себе.

Люди повинні захотіти обирати у політику моральних, професійних людей. Поки ж
обирають тільки «своїх». Нам потрібна моральна реформація у суспільстві. Поки таке
питання ніхто із інтелектуалів порушувати не наважується. А без цього якість політики не
зміниться». (Вибори-2012: Чи довірятимуть українці новому парламенту? //
РІОтиждень (http://rionews.com.ua/mixed/all/now/n1224111565). – 2012. – 29.08).

***

Технология «клонов» мажоритарных кандидатов в депутаты может быть
использована в качестве технологии фальсификации при подсчете голосов.

«Как правило, по опыту предыдущих мажоритарных выборов, местных выборов,
«клоны» набирали меньше процента, хоть и были аномалии – чуть больше процента, это
когда было полное клонирование фамилии имени и отчества.  Но,  ни разу не было,  чтоб
«клон», выдвинутый против кандидата, не дал этому кандидату пройти», – сказал он.

По его словам, когда появляются кандидаты-однофамильцы, главам избирательных
комиссий становится легче фальсифицировать результаты волеизъявления граждан.

«Главы комиссий при подсчетах говорят:  «кандидат Иванов».  И должны положить
бюллетень на стопку этого кандидата, если «Ивановых» будет трое, могут одного
«Иванова» положить в другую стопку. Именно здесь технология фальсификации при
подсчете может быть опасной», – добавил глава Комитета избирателей (Черненко

http://glavcom.ua/news/90157.html
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рассказал, как с помощью клонов будут фальсифицировать выборы // Трибун» Луганск
(http://tribun.com.ua/5037). – 2012. – 29.08).

***

Присутність наглядачів під час проведення парламентських виборів цього року
може стати стримуючим чинником для фальсифікацій та різноманітних порушень.
Наразі відомо, що наглядачі будуть збирати інформацію від громадських організацій і
різних політичних сил. Це означає, що визнання результатів парламентських виборів в
Україні залежатиме від думки спостерігачів від Євросоюзу та ОБСЄ. Про це розповів
керівник Центру політичного аналізу «Пента» Володимир Фесенко.

«Функції наглядачів завжди є обмеженими: вони не можуть простежити за всім, але
можуть бути стримуючим чинником. Вони будуть не тільки безпосередньо самі фіксувати
інформацію, але й збиратимуть її від громадських організацій і різних політичних сил.
Тобто від оцінок спостерігачів Євросоюзу та ОБСЄ буде залежати визнання результатів
виборів», – зазначив В. Фесенко.

Він також зазначив, що демократичність та прозорість виборів залежить від
внутрішньополітичної атмосфери у країні та від діяльності влади.  Присутність же
спостерігачів стане стримуючим чинником у політичній боротьбі (Фесенко: Від оцінок
спостерігачів буде залежати визнання результатів виборів // Інформаційне
агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/56702). – 2012. – 29.08).

***

Комитет избирателей прогнозирует несвоевременное начало работы окружных
избирательных комиссий. Об этом на пресс-конференции сказал председатель КИУ
Александр Черненко.

Он напомнил, что в среду завершается срок, в течение которого созданные
окружкомы должны были созвать и провести первые заседания.  Согласно закону о
выборах Верховной Рады, полномочия окружкомов начинаются с момента сложения
присяги не менее 2/3 их минимального состава на первом заседании, которое проводится
не позднее, чем на 3 день после их создания.

«Уже сейчас видно, что окружные комиссии вовремя не соберутся. В том
составе, в котором они сейчас сформированы, они работать просто не могут»,  –
подчеркнул он.

По словам Черненко,  по состоянию на 28  августа более половины комиссий не
собрались на заседания. Он пояснил это тем, что партии, которые выдвинули лишь
несколько кандидатов по мажоритарным округам, получили право вносить представления
по кандидатам в состав окружкомов.

«Сейчас будут постоянные ротации, изменения. Те партии, которые не попали в
ОИК, будут обращаться к тем партиям (имеющим право подавать кандидатуры
членов комиссий) и банально покупать их квоты в комиссиях», – отметил он
(Окружкомы не соберутся вовремя, – КИУ // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/29/167978_okruzhkomi_soberutsya_vovremya_kiu.html). – 2012. –
29.08).

***

Українські політики ніколи не розкажуть про реальний порядок денний у своїх
передвиборчих програмах. Таку думку висловив політичний аналітик Інституту
Євроатлантичного співробітництва Володимир Горбач на прес-конференції в Києві.

http://tribun.com.ua/5037
http://regionews.com.ua/node/56702
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/29/167978_okruzhkomi_soberutsya_vovremya_kiu.html


99

За його словами, нинішнім кандидатам в депутати після обрання їх до Верховної
Ради насправді доведеться вирішувати дуже серйозні питання і вдаватися до
«непопулярних» заходів. Серед них В. Горбач відзначив підвищення цін на
комунальні послуги, проблеми з курсом національної валюти та інші.

«Звичайно, сказати про це своїм виборцям під час виборчої кампанії вони не
можуть», – підкреслив політаналітик. При цьому він зазначив, що на практиці
передвиборчі кампанії зводяться до того, що одна політична сила повідомляє про те, що
зараз є стабільність, а буде ще й благополуччя, а інша обіцяє «їх зупинити».

Також представник Інституту зазначив, що якби громадськість аналізувала
передвиборчі програми політиків,  це змушувало б їх говорити правду про завдання,  що
стоять перед країною, і показувати реальні шляхи вирішення (Мамаєва М. Експерт
розповів, що має бути в передвиборній програмі кандидатів у депутати // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/politika/20120829_ekspert-rasskazal-chto-doljno-byit-v-predvyibornoy-
programme-kandidatov-v-deputatyi). – 2012. – 29.08).

***

Политолог и директор Агентства моделирования ситуаций Виталий Бала рассказал о
том, какие «грязные» технологии будут использоваться в ходе предвыборной кампании и
как избиратели смогут оградить себя от их влияния.

По словам эксперта, в преддверии выборов избиратели будут наблюдать
попытки дискредитации кандидатов: возможны случаи фальсификации фактов
биографии или фабрикация обвинений в коррупционной деятельности. Появление
таких сообщений непосредственно перед днем голосования объясняется тем, что в
такие сжатые сроки информацию невозможно опровергнуть.

По мнению политолога, такие методы нанесут значительный урон тем
политикам, которые не имеют устойчивого авторитета, а для сильных кандидатов
такие выпады не будут иметь глобального значения.

Виталий Бала также высказал свое мнение по поводу того, насколько эффективным
может быть «клонирование» кандидатов. «Внесение в список двойников – это не та
технология, за счет которой можно побеждать», – заявил эксперт.

По словам политолога,  для того чтобы сделать правильный выбор и не поддаться
манипуляциям, избирателям следует внимательно следить за тем, выполняет ли кандидат
свои обещания. В противном случае за такого политика голосовать не стоит, что бы он ни
говорил (Парламентские выборы-2012 – тест на внимательность для избирателей //
XPRESS (http://xpress.sumy.ua/news/politics/4758). – 2012. – 29.08).

***

Більшість українського населення байдужа до політичних програм партій, які
претендують на формування нового парламенту.  Про це 29  серпня заявили політичні
експерти під час прес-конференції на тему «Політика в Україні: звідки береться вакуум
замість ідей?».

Напередодні жовтневих виборів українське населення, насправді, зацікавлене не
змістом програм, а особистостями лідерів партій. Цей факт констатують політичні
аналітики, зокрема, така думка була висловлена під час дискусії на прес-конференції,
участь у якій брали політологи Володимир Фесенко, Олександр Палій та Володимир
Горбач.

На думку О.  Палія,  нинішня політика беззмістовна не тільки в Україні,  це вада й
інших держав. Зі слів експерта, зараз правляча Партія регіонів і опозиційні сили в Україні
займаються тільки популізмом. Перші обіцяють нереальне, другі – «говорять з людьми
гаслами», – наголосив Палій.

http://ua.golosua.com/politika/20120829_ekspert-rasskazal-chto-doljno-byit-v-predvyibornoy-programme-kandidatov-v-deputatyi
http://ua.golosua.com/politika/20120829_ekspert-rasskazal-chto-doljno-byit-v-predvyibornoy-programme-kandidatov-v-deputatyi
http://xpress.sumy.ua/news/politics/4758
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«Наприклад, Партія регіонів пообіцяла у своїй програмі середню зарплату у 2017 р.
на рівні 8 000 грн. Проте забула повідомити, скільки і чого до того часу на ці гроші можна
буде купити і яка буде інфляція», – сказав О. Палій.

«Програми пишуть не політики,  вони їх навіть рідко читають;  програма стає
атрибутикою, як колір та емблема», – наголосив Володимир Горбач.

Під час дискусії В. Фесенко додав, що і виборці не завжди читають програми. Текст
програм потрібен тим, хто аналізує виборчий процес, тобто журналістам, політологам або
політикам, які вибудовують контрпропаганду, зазначив Фесенко.

Актуальне дослідження Центру Разумкова, на результати якого посилався Фесенко,
демонструє наступне: лише 37 % виборців вважають, що програма має впливати на їхній
вибір.

Згідно з результатами цього ж дослідження, 43 % виборців вважають, що для
перемоги на виборах партіям потрібна успішна попередня діяльність та наявність відомих
лідерів. Програма партій, як сказав Фесенко, перетворюється на елемент електоральної
гри.

«На результат виборів вплине особистість лідера, міф про нове покоління, гасла
і обіцянки»,  –  продовжив Фесенко і додав,  що кандидати рідко пропонують реформи
та суттєві зміни, оскільки вони можуть налякати виборців, особливо старше
покоління (Політологи: Виборцям потрібні міфи та сильні лідери, а не програми
партій // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/56753). – 2012. – 29.08).

***

Масових акцій після виборів навряд чи варто очікувати, навіть якщо виборці
залишаться не задоволеними їх результатом. Про це 29 серпня повідомив політолог,
президент Суспільно-гуманітарного консорціуму «Ґенеза» Любомир Скочиляс.

«Звичайно, політичні сили намагатимуться організувати акції протесту, однак
вони втратили довіру, тому мобілізувати електорат навряд чи вдасться. Невеликі
виступи варто очікувати, але влада зможу їх проігнорувати, тому перегляду
результатів виборів навряд чи варто очікувати», – зазначив політолог.

За його словами,  в країні вже було кілька сприятливих моментів для масових
виступів,  однак нічого не вдалося.  Люди фактично проігнорували арешти Луценка та
Тимошенко, а також закон про мови, який хоч і спричинив більший ажіотаж, однак у
масовий протест так і не переріс.

«Все це говорить про те, що люди стали апатичні і причиною цьому – розчарування.
Тому в Україні ще довго не буде нових майданів», – зазначив Л. Скочиляс.

Він також зауважив,  що невдоволення соціально-економічною ситуацією теж
могло б стати потенційним фактором, однак нині через це не слід очікувати
масштабних акцій, адже щоб вони були таким повинен бути лідер.

«Якщо говорити про лідер, то знову повертатися до політики, а в політиці
жоден лідер не здатен пробудити у людях протест, адже жоден не користується
належним рівнем довіри», – додав політолог (В Україні немає лідерів, які здатні
пробудити в людях протест, – політолог // Гал-инфо
(http://www.galinfo.com.ua/news/116813.html). – 2012. – 29.08).

***

Принятие закона об основах государственной языковой политики грозит
дестабилизацией в системе образования, считает директор Центра образовательного
мониторинга Павел Полянский.

http://regionews.com.ua/node/56753
http://www.galinfo.com.ua/news/116813.html
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«Принятие закона об основах государственной языковой политики таит в себе угрозу
еще большей дестабилизации в системе образования», – отмечается Полянский.

По словам Полянского, закон не содержит каких-то новаций в отношении прав
граждан на получение образования на родном языке.  В то же время,  по его мнению,
механическое внедрение закона в систему образования и сумма, в которую это может
обойтись, могут привести к конфликтам, в том числе, и межнациональным.

«Перетряхивание» ученических контингентов и сети учебных заведений может
привести к межнациональным конфликтам как в ученической, студенческой, так и
в педагогической среде, разрушить единое образовательное пространство», – считает
директор Центра образовательного мониторинга («Языковой закон» грозит
дестабилизацией в системе образования Украины, считает эксперт // «NEWSru.ua»
(http://www.rus.newsru.ua/ukraine/29aug2012/jezykszkola.html). – 2012. – 29.08).

***

«В разі, якщо доведеться захищати вибір українців на парламентських виборах,
відбудеться новий Майдан, який буде трирівневим», – заявив 29 серпня на прес-
конференції голова Львівського обласного виборчого штабу об’єднаної опозиції Степан
Кубів.

«Якщо доведеться виходити на майдан, то він буде трьох рівнів: ДВК, ОВК і ЦВК…
Ми це організуємо. Все почнеться зі Львова», – сказав С. Кубів.

За його словами, люди прийдуть захищати свій вибір і до дільничних виборчих
комісій,  і до окружних,  а також –  до Центральної у Києві.  Уже зараз,  за його словами,
опозиція проводить серед громадян роз’яснювальну роботу щодо того, як діяти, якщо
влада намагатиметься сфальсифікувати вибори.

Окрім того, С. Кубів наголосив, що документи, які стосуватимуться цьогорічних
парламентських виборів, зберігатимуться впродовж 5 років, і після того, як опозиція
прийде у парламент, вона обов’язково їх вивчатиме і вимагатиме відповідальності для
фальсифікаторів (Новий Майдан буде трирівневим, – опозиція // Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?noviy_maydan_bude_tririvnevim__opozitsiya&obj
ectId=1263664). – 2012. – 29.08).

***

Одним із основних завдань влади є, якщо не сфабрикувати, то зірвати
парламентські вибори у Західній Україні. Про це 29 серпня на прес-конференції
заявила голова ЛОО ВО «Свобода» Ірина Сех.

«Так виглядає,  що влада хоче на Заході ці вибори зірвати.  Коли ми подивилися на
членів ОВК. Коли в окрузі № 119 заступник і секретар, які є зі Сходу України, навіть не
відповідають на телефонні дзвінки, а більшість членів ОВК – 19-річні і не мають жодного
досвіду роботи. Висновок лише один – влада хоче, якщо не вдасться сфабрикувати, то
зірвати ці вибори», – заявила Сех.

«На Львівщину влада дивиться не тільки негативно. Вона просто ненавидить
Галичину.

Вибори голів ОВК – це був перший індикатор щодо реальних дій ЦВК, влади з точки
зору прозорості і демократичності проведення виборів. Перший тестовий іспит вони не
склади.  Бо порушена Конституція і закон про вибори»,  –  зазначив керівник Львівського
регіонального виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» Степан Кубів (Влада
хоче зірвати вибори у Західній Україні, – Сех // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/08/29/365975). – 2012. – 29.08).

http://www.rus.newsru.ua/ukraine/29aug2012/jezykszkola.html
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?noviy_maydan_bude_tririvnevim__opozitsiya&objectId=1263664
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?noviy_maydan_bude_tririvnevim__opozitsiya&objectId=1263664
http://zik.ua/ua/news/2012/08/29/365975
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***

Наступний склад Верховної Ради буде ще одним зібранням великого капіталу.
Таку думку висловив лідер Компартії України Петро Симоненко.

За його словами, на парламентських виборах-2012 невипадково була обрана саме
мажоритарна система. Він нагадав, що це не перші вибори, які проходять за змішаною
системою і які яскраво свідчать, що така система нічого не змінює в складі парламенту.

«Олігархи невипадково обрали саме мажоритарну ситему. Адже за допомогою
мажоритарників вони наповнять Верховну Раду черговим зібранням представників
крупного капіталу, які керуються лише інтересами свого бізнесу», – підкреслив лідер
КПУ.

П. Симоненко також додав, що змішана система сіє сумніви серед виборців. При
цьому він додав, що КПУ виступала і виступає за пропорційну систему виборів.

«Враховуючи ситуацію, яка склалася, ми прийняли рішення направити на
мажоритарні округи своїх найбільш досвідчених делегатів. Але, тим не менше, я все одно
впевнений, що, незважаючи на всі наші старання, у парламенті зберуться тільки
банкіри, які й далі будуть вести антинародну політику», – підсумував П. Симоненко
(Петро Симоненко: Змішана система виборів нічого не змінює в складі парламенту //
Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-zmishana-sistema-viboriv-
nichogo-ne-zminyuye-v-skladi-parlamentu/). – 2012. – 30.08).

***

Невиконання Україною рішення ЄСПЛ може призвести до призупинення
членства у Раді Європи. Таку думку лідер НРУ Борис Тарасюк висловив у передачі «Про
головне», присвяченій засіданню ЄСПЛ у справі Ю. Тимошенко.

«Для мене не викликає сумніву, що це засідання приведе до очікуваного
результату, – сказав парламентар, – вкрай негативного для української влади і
позитивним для демократичного поступу України, і Ю. Тимошенко зокрема»

«Це дуже серйозно. Це свідчить про те, що в разі, якщо українська влада не
дослухається до рішення ЄСПЛ, то до України можуть бути застосовані санкції. Ці санкції
можуть включати зупинку членства в Раді Європи», – зауважив політик.

Зокрема він нагадав випадок з Грецією, коли її членство в раді Європи було
призупинене через невиконання рішень ЄСПЛ. Тоді Уряд Греції був змушений визнати
свою вину, виконати рекомендації ЄСПЛ і заново ратифікувати Європейську Конвенцію з
прав людини.

«Я хочу сказати, – наголосив Б. Тарасюк, – що наша держава, ратифікувавши
Європейську Конвенцію з прав людини, фактично взяла на себе міжнародні зобов’язання і
вона повинна ці зобов’язання виконувати. Це є норма міжнародного права, і це записано в
Конституції. В разі, якщо порушується міжнародна угода то положення міжнародної
угоди мають пріоритет над положеннями внутрішнього законодавства. Тобто українська
влада зобов’язана виконувати рішення ЄСПЛ».

Лідер НРУ зауважив,  що більше 90  %  всіх рішень ЄСПЛ українською владою не
виконуються, за винятком компенсацій.

Б. Тарасюк сказав, що невиконання рішення ЄСПЛ надодачу до невиконання
резолюції ПАРЄ та інших демократичних інституцій призведе до поглиблення
міжнародної ізоляції України.

«Останньою краплею можуть стати результати парламентських виборів
28 жовтня. Якщо ці вибори будуть визнані нечесними і недемократичними, Україна
фактично опиниться в повній ізоляції і до можновладців і причетних до цих
політично вмотивованих рішень суддів можуть бути застосовані персональні
санкції», – запевнив Б. Тарасюк (Борис Тарасюк: Невиконання Україною рішення

http://www.kpu.ua/petro-simonenko-zmishana-sistema-viboriv-nichogo-ne-zminyuye-v-skladi-parlamentu/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-zmishana-sistema-viboriv-nichogo-ne-zminyuye-v-skladi-parlamentu/
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ЄСПЛ може призвести до призупинення членства у Раді Європи // Oфіційний сайт
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-
nevikonannja-ukrajinoju-rishennja-jespl-mozhe.html). – 2012. – 30.08).

***

На мажоритарці серйозну конкуренцію партіям-лідерам можуть скласти
місцеві самовисуванці і кандидати від третіх сил. Таку думку висловив заступник
директора Агентства моделювання ситуацій Олексій Голобуцький під час прес-
конференції.

Як зазначив експерт, оскільки шанси влади і опозиції на перемогу за пропорційною
складовою виборів приблизно однакові, основна боротьба розгорнеться саме на
мажоритарних округах.

«Там (на мажоритарних округах. – Ред.) партіям-лідерам серйозну конкуренцію
можуть скласти саме самовисуванці і кандидати від третіх сил», – зазначив експерт.

Згідно з результатами дослідження, самовисуванці і представники «третіх
партій» можуть розраховувати на 30 % депутатських мандатів в парламенті.

У той же час О. Голобуцький зазначив, що, згідно з результатами соцдослідження,
подолати 5 % виборчий бар’єр найбільше шансів у депутатів, які представляють
Партію регіонів, «Батьківщину» та Компартію (Черненко О. Самовисуванці складуть
серйозну конкуренцію партіям-лідерам – політолог // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/vybory-2012/20120830_samovyidvijentsyi-sostavyat-sereznuyu-
konkurentsiyu-partiyam-lideram-politolog). – 2012. – 30.08).

***

Украинская власть заинтересована в том, чтобы парламентские выборы 2012 г.
прошли честно. Такое мнение в ходе пресс-конференции высказал социолог и основатель
компании Research and Branding Group Евгений Копатько.

«Для власти почему выгодно, чтобы выборы были честными? Потому что сильное
давление оказывается на власть со стороны запада, частично России…Власть вдвойне
заинтересована в честных выборах, но как будет на самом деле сказать трудно»,  –
сказал г-н Копатько.

По словам эксперта, оппозиция также заинтересована в проведении честных
выборов. Сейчас в Украине существует 3 группы политических сил, в состав
которых входит 6 партий, из которых в парламент пройдут только 4. В связи с этим,
по мнению эксперта, на выборах результат кандидатов может решить буквально
несколько тысяч кандидатов.

«Если мы не будем контролировать нашу внутреннюю жизнь,  то ее будут
контролировать другие», – считает г-н Копатько, комментируя вмешательство внешних
политических сил на жизнь Украины, а также зависимость партий страны от Европы
(Власть вдвойне заинтересована в честных выборах – эксперт // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/54955/). – 2012. – 30.08).

***

Оппозиция проиграет выборы по мажоритарным округам, уступив две трети
мест в парламенте провластным политсилам. Такое мнение высказал правозащитник и
народный депутат (НУ–НС) Юрий Кармазин.

«Я четко могу сказать, что, к большому сожалению, мажоритарка будет
проиграна на две трети. Это даст возможность ПР с ее сателлитами набрать около

http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-nevikonannja-ukrajinoju-rishennja-jespl-mozhe.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-nevikonannja-ukrajinoju-rishennja-jespl-mozhe.html
http://ua.golosua.com/vybory-2012/20120830_samovyidvijentsyi-sostavyat-sereznuyu-konkurentsiyu-partiyam-lideram-politolog
http://ua.golosua.com/vybory-2012/20120830_samovyidvijentsyi-sostavyat-sereznuyu-konkurentsiyu-partiyam-lideram-politolog
http://nbnews.com.ua/news/54955/
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300 голосов. Я очень надеюсь, что у них не будет 300 голосов, иначе Украину ждет
гражданская война», – сказал г-н Кармазин.

Депутат подчеркнул, что допускает силовой вариант смены власти, так как
общественность может не воспринять результаты парламентских выборов.

«Да, я допускаю такой вариант из-за того, что народ может не поверить в результат
таких выборов.  Я буду просить Бога и людей поддержать все силы,  представляющие
оппозиционный спектр. При этом я не отношу к таковым силу, которую представляет
В. Ющенко («Наша Украина». – НБН) и партию Н. Королевской («Украина – вперед». –
НБН), они по определению не могут быть оппозиционными».

Резюмируя, политик призвал оппозицию прийти в Верховную Раду 4 сентября
(Захаров Д. Если ПР получит 300 мест в Раде, Украину ждет гражданская война –
Кармазин // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/exc/55019/). – 2012. –
30.08).

***

Общество настроено на то, что на парламентских выборах будут массовые
фальсификации. Об этом на пресс-конференции в Киеве сказал социолог Евгений
Копатько.

Он рассказал, что в результате соцопроса 66 % респондент заявили, что ожидают
фальсификаций на выборах. Большая часть опрошенных отметила, что нарушение в
основном будут касаться подкупа избирателей.

«Изначально общественное мнение настроено на то, что выборы будут
фальсифицированы», – пояснил эксперт.

Эксперт уверен, что если парламентские выборы будут признаны
недействительными, это ударит по всем, поэтому фальсификации будут не
массовыми.

«Если мы эти выборы сорвем, то это ухудшит социально-политическую
ситуацию в стране. Это большие риски для всех нынешних кандидатов. Это
отбросит страну еще назад. Если это захлестнет, то захлестнет и «красных, и белых»,
– уверен эксперт.

Социолог также добавил, что если у кандидата нет рейтинга, то никакие
фальсификации выиграть выборы ему не помогут.

«Если у человека нет рейтинга, никакие технологии работать не будут по
определению. Хотя бы потому, что если есть несколько ресурсных кандидата по округу,
то очень просто делается социология, и они смотрят рейтинги. Если у человека нет
рейтинга, а потом он побеждает каким-то образом, то это фиксируется», – пояснил он
(Большинство украинцев уверены, что на выборах будут массовые фальсификации //
«Восточный Вариант» (http://v-variant.lg.ua/region/elections/48231-bolshinstvo-
ukraincev-uvereny-chto-na-vyborah-budut-massovye-falsifikacii.html). – 2012. – 30.08).

***

Крымский политолог Владимир Джаралла считает, что за неимением реальных
шансов на победу на выборах депутатов Верховной Рады Украины оппозиционные
силы в Крыму будут увеличивать агрессивную тактику.

Он отметил, что сегодня Партия регионов имеет электоральную поддержку в Крыму,
потому что в своей предвыборной программе декларирует конкретные задачи и ставит
выполнимые цели. «Другими словами, есть основной игрок на этом поле, который может
взять главный приз. Партия регионов строит свою избирательную кампанию на
конкретных делах и проектах, а не на абстрактных планах на будущее. Оппозиционеры в
данном случае выглядят достаточно странно. Их поведение построено, прежде всего, на

http://nbnews.com.ua/exc/55019/
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максимальной мобилизации своих сторонников в тех регионах, где они уверены, что
доминируют, и на очень ожесточенной борьбе с Партией регионов, переходящей
различные рамки», – отметил он.

Политолог не исключает, что оппозиция увеличит агрессивную тактику и
попытается дискредитировать результаты выборов. «Уже сейчас налицо
многочисленные черты истеричности, поэтому следует ожидать еще большего
количества и критики, и попыток обнаружить и создать на пустом месте проблему.
То есть вся кампания оппозиции построена только на одном –  что называется «взять на
слабо» нынешнюю власть, что выглядит немного смешно, так как по отношению к власти
это достаточно сложно», – считает политолог (Эксперт не исключает дискредитации
выборов со стороны оппозиции // Крымское информационное агентство
(http://www.kianews.com.ua/node/48254). – 2012. – 31.08).

***

В новом парламенте будет меньше оппозиции. Появится только одна новая
политсила – «УДАР». В парламенте следующего 7 созыва сократится количество
оппозиционных депутатов. Спикером парламента нового созыва может стать снова
Литвин. Об этом заявил Председатель Верховной рады Владимир Литвин.

«Появится только одна новая политсила – «УДАР». Нарастят свое присутствие
регионы, в том числе за счет мажоритарщиков. Оппозиция сократит свое
присутствие», – считает спикер.

При этом Литвин добавил, что это не будет означать того, что ситуация в новой
Раде будет комфортной (Литвин – в новом парламенте будет меньше оппозиции //
Украинский Бизнес Ресурс «UBR» (http://ubr.ua/ukraine-and-world/power/litvin-
prognoziruet-chto-v-novom-parlamente-budet-menshe-oppozicii-159526). – 2012. – 31.08).

***

Об’єднана опозиція не здобуде внаслідок парламентських виборів більшості у
Верховній Раді України і не зможе провести імпічмент Президента. Про це заявив
31 серпня народний депутат фракції Партії регіонів Олег Зарубінський.

«Батьківщина» каже, що вона буде мати більшість. Це – неможливо
зреалізувати. І це не буде зреалізовано, це – зрозуміло. Що стосується імпічменту
Президента, цього навіть технологічно не може бути. Для цього мають спочатку
проголосувати 226, потім – 300, а потім 337 осіб. Це – абсолютно нереально»,  –
зазначив О.Зарубінський.

Об’єднана опозиція розпочинає підготовку до процедури імпічменту Президента
Віктора Януковича, котрий антиконституційно, на думку опозиціонерів, підписав закон
про мови. Політтехнолог Віталій Бала висловив думку, що імпічмент з цієї підстави
неможливий («Батьківщина» не матиме більшості і не проведе імпічмент, – регіонал
// ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?batkivshhina_ne_matime_bilshosti_i_ne_provede_
impichment__regional&objectId=1263966). – 2012. – 31.08).
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